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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 

KÖZGYŰLÉSE 
 
405.003-6/2023. 

 
 

Jegyzőkönyv 
 
 
Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2023. május 25. napján 

09 óra 13 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében tartott nyílt 
testületi üléséről. 

 
 
Jelen van a képviselő-testület részéről: Veres Pál polgármester, Barta Gábor, Bartha György 
Imre, Bazin Levente Dávid, Borkuti László Imre, Cseléné Figula Edina, Deák-Bárdos Mihály, 
Erdei Sándor Zsolt, Fodor Zoltán, Gazdusné Pankucsi Katalin, Hollósy Endre András, Kopcsó 
Gábor, Kozma István Jánosné, Molnár Péter, Pakusza Zoltán, Révész Péter, Dr. Simon Gábor, 
Soós Attila, Szécsényi Marianna, Szilágyi Szabolcs képviselők, Badány Lajos alpolgármester, 
Szopkó Tibor alpolgármester és Varga Andrea Klára alpolgármester 
 
Később érkezett: Dr. Kovács László, Dr. Mokrai Mihály, Dr. Nagy Ákos, Szarka Dénes 
képviselő 
 
Távol maradt: Bajusz Gábor képviselő 
 
Veres Pál polgármester: Köszönti a Közgyűlés mai ülésén megjelent vendégeket, érdeklődőket, 
a nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, a Polgármesteri Hivatal, az önkormányzati gazdasági 
társaságok és intézmények, valamint az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, Képviselőtársait.  
Bejelenti, hogy a Testület 28 tagja közül a jelenléti ív szerint megjelent 23 fő. Megállapítja, hogy a 
Közgyűlés határozatképes, az ülést megnyitja. Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy Jegyző Úr a 
Nemzeti Választási Irodát érintő hivatalos elfoglaltságára tekintettel nincs jelen az ülésen. 
Aljegyző Úr biztosítja a Közgyűlés törvényességi felügyeletét. Egy rövid összefoglalót szeretne 
tenni az elmúlt hetek eseményeivel kapcsolatban. Miskolc már számtalanszor bizonyította, hogy 
képes újrafogalmazni magát, képes alkalmazkodni, és ha kell, megújulni is azért, hogy talpon 
legyen, hogy fejlődjön. Legutóbb a 2000-es évek elején kellett bizonyítaniuk, hogy ez a város 
működőképes és fejlődőképes. Akkor Miskolc úgy döntött, hogy a turizmus és a kultúra lesz az, 
amivel újra definiálhatja magát. Így lett az egykori szürke acélvárosból kis híján a kultúra európai 
fővárosa. Így indultak el az olyan turisztikai kezdeményezések és fesztiválok, amelyeknek 
köszönhetően Miskolc megújult. Átformálta magát és olyan nagyvárossá vált, amely mind a négy 
évszakban tartogat valamit az ide érkezőknek. Valami mást, valami érdekeset, olyat, amiért 
érdemes ide utazni és itt maradni, és ami miatt lehet máskor is megnézni ezt a várost, és másképp 
is nézni erre a városra, Miskolcra. Ilyen ereje van a kultúrának, a fesztiváloknak, ezért is van rájuk 
szükség. Ilyen ereje van a kulturális, gasztrokulturális és – bizonyos értelemben – a könnyűzenei 
fesztiváloknak is. Az elmúlt években éppen ezért tettek meg mindent és tesznek meg most is a 
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covid után, és reményeik szerint a jövőben is annak érdekében, hogy – talán túlságosan is sok 
évnyi kihagyás után – Miskolcot újra valódi négy évszakos fesztiválvárosként is emlegethessék 
országszerte, sőt, a határokon túl is. Ne csak a Barlangfürdő, ami nagyon fontos és nagyon 
büszkék rá, hanem a Kocsonyafesztivál is. Ne csak Lillafüred, a fantasztikus szépségével, hanem 
a miskolci hét. Ne csak a cseppkőbarlangok, hanem az Egyetemi Napok, ne csak a Kilátó, hanem 
a CineFest miatt érkezzenek ide a vendégek. Ezért dolgozik a vezetés, ezért támogatja a kulturális 
fesztiváljaikat és rendezvényeiket. Egyre inkább tisztán látszik, hogy ez a helyes út, és ezek az 
erőfeszítések nem hiábavalók. Érdemes volt újraindítani a mára már valóban legendássá vált 
Kocsonyafesztivált. Az idén teljesen megtelt a fesztiválozókkal a főutca, hömpölygött a tömeg a 
programok helyszínein. Túlzás nélkül mondhatja, egy gombostűt sem lehetett leejteni, olyan 
sokan voltak. Ugyanígy volt örömükre az avasi Borangoláson is, amely idén szintén rekordot 
döntött. Minden eddiginél többen, 27 ezren voltak ezen a rendezvényen a becslések szerint. 
Megtöltötték élettel a történelmi Avas utcáit. Azt gondolja, mindez azt jelenti, hogy jó úton járnak, 
a belváros végre megtelik élettel, hogy Miskolcnak kellenek az ilyen programok, a miskolciak 
szeretik az ilyen programokat. Szeretnének itthon kikapcsolódni, ha vannak megfelelő 
rendezvények, ha van miért bejönni a belvárosba, vagy felmenni az Avas hegyére. Hiszen a 
miskolciaknak ez nem domb, hanem hegy. Elmondja, hogy nemcsak a miskolciak voltak a 
Borangoláson, jöttek sokan más településekről is kifejezetten erre a rendezvényre. Ez azt mutatja, 
hogy a Borangolásnak már nemcsak neve van, hanem jó híre. Túlzás nélkül olyan 
gasztroturisztikai programmá vált, amely képes megtölteni a várost és a történelmi Avast. Ehhez 
nem elég pusztán a kedves vendéglátás, és a megújuló pincék, a finom borok, kellenek a 
programok, színvonalas, változatos programok, ahol kikapcsolódhatnak együtt a családok, 
idősebbek és fiatalok egyaránt. Ezért volt most a Borangolás egyfajta mini könnyűzenei fesztivál 
is, több színpaddal, koncertekkel, nosztalgia zenekarokkal, a reppen és a rockon át egészen a 
folkig. Mint tudhatják, Miskolcon mindig erős hagyományai voltak a pop és a rock zenének. Itt 
tartották az első magyar pop fesztivált, kerek 50 évvel ezelőtt, június 10-én, az akkori DVTK 
Stadionban. Ez egy hatalmas lépés volt akkor, nemcsak a könnyűzenének, a kultúrának, a fiatalok 
életének, hanem a szabadabb élet felé vezető úton is. Éppen ezért fogják megidézni ezt a legendás 
fesztivált most is a Lovagi Tornák terén, Rock 50 koncertsorozattal. A városnak kötelessége, hogy 
támogassa ezeket a rendezvényeket, mert Miskolcnak kellenek a fesztiválok. Azért is, hogy 
segítsék, erősítsék az itteni turisztikai, kulturális és gasztronómiai vállalkozásokat, és hogy 
erősítsék Miskolcot, megmutassák mindenkinek, hogy Miskolc valóban négy évszakos város, 
ahova el lehet jönni fürdőzni. Enni egy jót valamelyik Michelin ajánlással bíró étteremben, vagy 
csak kikapcsolódni, szórakozni, lazítani, múzeumba elmenni, egy zenei fesztiválon részt venni, 
egyáltalán, hogy jól érezzék itt magukat. Ez mind Miskolc! Kerek, egész és vonzó az ide 
érkezőknek ez a város. Nem is kérdés, hogy kellenek Miskolcnak ezek a rendezvények, fesztiválok. 
Nemcsak a turizmus, az ide látogatók miatt. Kellenek az itt élőknek, a miskolciaknak. Ezt 
bizonyítják számukra a fesztiválokkal kapcsolatos visszajelzések. Az, hogy végre van valahova 
menni, valahol kikapcsolódni, és színvonalasak a körülmények. Ezért is támogatják ezeket a 
rendezvényeket. Többek között most 2 ezer jegy vásárlásával a MEN-re, hogy azokat szét tudják 
osztani a helyi diákságnak, a végzős középiskolásoknak, hogy ők ilyen módon is belekóstolhatnak 
a Miskolci Egyetem életébe. Megismerhetik az egyetemet, a campus hangulatát, ismerjék és 
szeressék meg azt a környezetet, a Dudujkát, hogy itt tanulhassanak, itt tanuljanak tovább a 
Miskolci Egyetemen, és maradjanak utána itt Miskolcon. Ez nagyon fontos, sőt, ez a legfontosabb 
cél, hogy minél többen maradjanak itt, és ne menjenek el. Itt Miskolcon mindent megtaláljanak 
ahhoz, hogy jó legyen itt élni, hogy lehessen itt jól is élni. Ez pedig jó a városnak, jó az egyetemnek. 
Igen jó a diákoknak is, hiszen folyamatosan egyeztetve a helyi munkáltatókkal, a helyi 
vállalkozásokkal, az itt működő multikkal, mindig azt hallják, hogy milyen fontos itt tartani a 
tehetséges diákokat, a jól képzett fiatalokat, akikre már rögtön a diploma megszerzésekor, konkrét 
állásajánlatokkal, európai bérekkel, vonzó karrier lehetőségekkel várnak. Ha nem mennek el, 
akkor itt maradnak, ha ismerik, szeretik a városukat, ha érdemes számukra itt maradni, ha van 
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miért maradniuk, legyen szó a minőségi munkahelyekről, legyen szó a lakhatásról, vagy akár a 
szabadidő eltöltésének rendelkezésre álló lehetőségéről, programokról, rendezvényekről, 
fesztiválokról. Miskolcnak ezért kellenek a fesztiválok, mert csak így lehet csak igazán vonzóvá 
tenni, ahol látható és bejárható turisztikai attrakciókon túl a turistáknak, a befektetőknek, így lehet 
élhetőbb a miskolci embereknek, így lehet itt tartani részben a fiatalokat, a tehetségeket, a jól 
képzett szakembereket. Ezúton is szeretné megköszönni a szervezőknek az eddigi munkát. Várja 
és hívja a miskolciakat az év hátralevő kulturális eseményeire. 2023. év Miskolc életében a kultúra 
éve. Úgy ítéli meg, hogy mindenki megtalálja az igényeinek, elképzeléseinek megfelelő programot, 
fesztivált, eseményt. Érezzék jól magukat itt Miskolcon! Szeressék ezt a várost! 
Szomorú kötelességének is eleget kell, hogy tegyen, amikor tájékoztatja a Közgyűlés tagjait, hogy 
a legutóbbi ülés óta többen távoztak a város polgárai, és a városhoz közelálló polgárok közül. 
Életének 74. évében hosszantartó betegség után elhunyt Dr. Bessenyei József a Miskolci 
Egyetem professzora, a történelem szak meghatározó oktatója, tanszékvezetője, a Bölcsészet- és 
Társadalomtudományi Kar korábbi dékánja, a Történettudományi Intézet egykori vezetője. Május 
2-án tragikus módon életét vesztette Orbán Gergő József, a Spider Mentőcsoport tagja. Igazi 
csapatjátékos, és másokért elő ember volt, ha a sors több időt adott volna neki, nemcsak a 
barátainak, társainak, hanem sok-sok embernek lett volna példaképe. 74 éves korában elhunyt 
Vágó István televíziós műsorvezető, aki ahol csak tehette, népszerűsítette a Miskolcot. Ott volt 
a Kocsonyabál és a Kocsonyafesztivál megszületésénél, és támogatta a város Európa Kulturális 
Fővárosa pályázatát. Elnöke volt a Miskolciak Baráti Körének is. Emlékezzenek rájuk egyperces 
néma felállással. 

 
(megemlékezést követően) 

 
Veres Pál polgármester: A vonatkozó jogszabályi előírások alapján tájékoztatja a Közgyűlést, 

hogy az elmúlt közgyűlés óta nem volt szabadságon. 

Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy a Javaslat a Miskolci Kulturális Központ Nonprofit Korlátolt 
Felelősségű Társaság ügyvezetőjével kapcsolatos döntés meghozatalára című 
előterjesztést az SZMSZ 24. § (7) bekezdése alapján visszavonta.  
 
A sürgősségi előterjesztések napirendre tűzése következik. 
 
A sürgősségi előterjesztések napirendre tűzésével folytatják munkájukat. Az SZMSZ 20. szakasz 
(5) bekezdése alapján az alábbi javaslatokat teszi: 
 
1. sürgősségi napirend – nyílt ülésre: Javaslat a Miskolci Tankerületi Központ 

vagyonkezelési jogviszonyát érintő döntés 
meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 3 fő) mellett a sürgősségi indítványt a 
nyílt ülés napirendjére felvette. 

 
2. sürgősségi napirend – nyílt ülésre: Javaslat a CODESIC projekt keretében beszerzett 

munkagép ingyenes használatba adása tárgyában  
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
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Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 3 fő) mellett a sürgősségi indítványt a 
nyílt ülés napirendjére felvette. 

 
3. sürgősségi napirend – nyílt ülésre: Javaslat közterületek elnevezésére  
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 3 fő) mellett a sürgősségi indítványt a 
nyílt ülés napirendjére felvette. 

 
4. sürgősségi napirend – nyílt ülésre: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzatának fenntartásában működő Miskolci 
Integrált Óvodai Intézmény alapító okiratának 
módosítására és a kapcsolódó intézkedések 
megtételére  

 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 3 fő) mellett a sürgősségi indítványt a 
nyílt ülés napirendjére felvette. 

 
5. sürgősségi napirend – nyílt ülésre: Javaslat szolidaritási nyilatkozat elfogadására  
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 9 fő, távol: 3 fő) mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 
6. sürgősségi napirend – nyílt ülésre: Javaslat a Közgyűlés Rendészeti Bizottsága személyi 

összetételével kapcsolatos döntés meghozatalára 
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol: 3 fő) mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 
Veres Pál polgármester: Most szavaznak a napirendi javaslat elfogadásáról, figyelemmel a 
napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre. 
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 3 fő) mellett az ülés napirendjét – a 
napirendre felvett sürgősségi előterjesztésekre figyelemmel 
– a meghívóban foglaltak szerint állapította meg. 

 
(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
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Napirendi pontok: 
 
Nyílt ülés: 
 
1. Javaslat az egészségügyi alapellátási körzetek meghatározásáról szóló 30/2016. 

(XI.11.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Varga Andrea Klára alpolgármester 

 
2.   Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének a temetőkről, a 

temetkezési tevékenységről és az azokhoz kapcsolódó díjakról szóló 18/2017. (VI. 
16.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Badány Lajos alpolgármester 

 
3.  Javaslat zártkerti ingatlan belterületbe vonása tárgyában 

Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 
4.  Javaslat a Miskolc Déli Tudományos és Technológiai Park területén létrehozott 

víziközmű vagyontárgyak közcélú adományként történő térítésmentes 
vagyonátvételére 
Előterjesztő: Badány Lajos alpolgármester 

 
5.  Javaslat civil szervezet részére ingatlan használatának biztosítása tárgyában 

Előterjesztő: Varga Andrea Klára alpolgármester 
 
6.  Javaslat nevelési-oktatási intézmények feladatainak ellátását szolgáló, 

önkormányzati tulajdonban álló ingó és ingatlan vagyon egyházi fenntartók 
tulajdonába adására 
Előterjesztő: Varga Andrea Klára alpolgármester 

 
7.  Javaslat a Miskolc Térségi Konzorcium hulladékgazdálkodási feladatának ellátását 

szolgáló vagyonával kapcsolatos döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 

8.  Javaslat vis maior támogatással kapcsolatos döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
9.  Javaslat időskorúakkal foglalkozó civil szervezetek támogatásával kapcsolatos 

döntés meghozatalára 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

10.  Javaslat a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény 
Perecesi Területi Szolgáltatási Központjának megszüntetésére 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 

11.  Javaslat a II. Rákóczi Ferenc Könyvtár Stratégiai tervének és Minőségpolitikai 
nyilatkozatának elfogadására 
Előterjesztő: Varga Andrea Klára alpolgármester 

 
12.  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2022. évi gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló beszámolójának elfogadására 
Előterjesztő: Varga Andrea Klára alpolgármester 
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13.  Javaslat a 2022. II. félévet érintő, lejárt határidejű közgyűlési határozatok 
végrehajtásáról szóló beszámoló elfogadására 
Előterjesztő: Veres Pál polgármester 

 
 
1. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolci Tankerületi Központ vagyonkezelési 

jogviszonyát érintő döntés meghozatalára 
 
2. sürgősségi napirend: Javaslat a CODESIC projekt keretében beszerzett munkagép 

ingyenes használatba adása tárgyában  
 
3. sürgősségi napirend: Javaslat közterületek elnevezésére  
 
4. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

fenntartásában működő Miskolci Integrált Óvodai Intézmény 
alapító okiratának módosítására és a kapcsolódó intézkedések 
megtételére  

 
5. sürgősségi napirend: Javaslat szolidaritási nyilatkozat elfogadására  
 
6. sürgősségi napirend: Javaslat a Közgyűlés Rendészeti Bizottsága személyi 

összetételével kapcsolatos döntés meghozatalára 
 
 
 
Zárt ülés: 
 
15.  Javaslat fellebbezés elbírálására egyedi szociális hatósági ügyben 

Előterjesztő: Veres Pál polgármester 
 
 
 
Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat az egészségügyi alapellátási körzetek 

meghatározásáról szóló 30/2016. (XI.11.) önkormányzati 
rendelet módosítására  

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Balog Ildikó intézményvezető 
asszonyt. 
 
Balog Ildikó: A 30/2016. (XI.11.) önkormányzati rendelet tartalmazza a városban az 
egészségügyi alapellátási körzeteket, mind a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, védőnői, 
illetve iskola egészségügyi ellátás vonatkozásában. Az elmúlt időszakban a fogászati alapellátást 
érintően két intézmény adataiban változás történt. Az egyik esetben fenntartó váltás miatt 
névváltozás, a másik esetben pedig telephely változás. Ezen adatokat a rendeletben átvezetni 
szükséges.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: egyhangúlag támogatta az előterjesztést. 
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• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: a rendelettervezetet 
egyhangúlag támogatta.  

 
 

Tüntetők zavarják meg a Közgyűlést. 
 
Veres Pál polgármester: Elmondja, hogy szerinte ebben az ügyben elég mértékű és megfelelő 
tájékoztatást adtak. Úgy tudja, hogy holnap lesz ezzel kapcsolatban lakossági fórum, tehát nem 
érti, hogy mit keresnek itt az állampolgárok. Döntés nem született, megköszöni a véleményeket, 
kéri, hogy hagyják el a Közgyűlési Termet. Szomorúan veszi tudomásul, hogy az eddigi 
tárgyalásaikra, a Városháza és az Önkormányzat teljesen pozitív és konstruktív hozzáállására ilyen 
választ kapnak. Megköszöni még egyszer a véleményeket. Képviselőtársait, akik érintettek a 
témában, tájékoztatja őket a napirend tárgyalása közben, hogy hosszan, a felvetődött kéréseknek 
megfelelően mindenre műszaki választ adott, valamint megoldási javaslatot az Önkormányzat. 
Abba maradtak, hogy ezt a javaslatot holnap délután, az általuk biztosított helyszínen a petíciót 
aláírók megvitathatják. Ennek megfelelően az ott született döntést figyelembe fogják venni a 
további döntéseiknél. Ezek után történik ez. Nem tud másra gondolni, mint hogy ez tiszta 
politika, amelynek nincs helye szakmai döntések keretében, megítélése szerint. 
A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs hozzászólásra jelentkező képviselő, 
így a vitát lezárja.  
 
 
Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 

Közgyűlésének a temetőkről, a temetkezési tevékenységről 
és az azokhoz kapcsolódó díjakról szóló 18/2017. (VI. 16.) 
önkormányzati rendelet módosítására 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Durda Péter osztályvezető urat. 
 
Durda Péter: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése megalkotta a temetőkről, 
a temetkezési tevékenységről és az azokhoz kapcsolódó díjakról szóló 18/2017. önkormányzati 
rendeletet, amelynek 1. melléklete tartalmazza az önkormányzati tulajdonú köztemetők 
elnevezését. A Perecesi köztemető Miskolc, Pereces városrész központjában található. Az 
átnevezését kezdeményezte 2022. október 20-i levelében Bazin Levente önkormányzati képviselő 
úr. A temető Perecesi köztemető névről Szent Borbála temető, Barátság tér elnevezéssel 
szerepelne. Elmondja, hogy Szent Borbála a bányászok, kohászok, tüzérek, építészek, 
tűzszerészek, ágyú és harangöntők védőszentje.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: egyhangúlag támogatta az előterjesztést. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta az előterjesztést.  
 

Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
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Bazin Levente: Természetesen szeretné kérni a Közgyűlést arra, hogy fogadják el ezt a napirendi 
pontot. Amiért szólni szeretne, ami a napirendi pont lényege, természetesen azon túl, ami 
elhangzott, hogy Szent Borbála többek között a bányászok védőszentje is, szervesen kapcsolódik 
a városrész életében a bányász hagyományok őrzése. Szent Borbála napját is rendszeresen 
megünneplik a perecesiekkel a Perecesi temetőben. Szeretnék ezt a hagyományt egyrészt folytatni, 
másrészt pedig rengeteg, ehhez a kultúrkörhöz köthető rendezvény és hagyomány van még a 
városrészben. Azt szeretné kiemelni, hogyha visszamennek picit az időben, az előző ciklusban 
sajnos elmaradtak a karbantartási munkálatok a Perecesi temetőben, a ravatalozó olyan állapotba 
került, hogy a faszerkezet menthetetlenné vált, szétporladtak a cserepek, szétkorhadtak a fák. Ezt 
szeretnék orvosolni ebben a ciklusban, és véget vetni ennek a pusztulási időszaknak a Perecesi 
temetőben. Őszre tervezik a Városgazdával közösen megújítani a Perecesi temetőt. Új 
faszerkezetű ravatalozót építenek, új térkő burkolatot kap, és a temetőhöz vezető mellékutcát is 
tervezik újraaszfaltozni és felújítani, azon kívül, hogy most már a temető is gondozott állapotba 
került. Ezt szeretnék folytatni. A napirend tartalmi lényege, hogy szeretnének egy temető 
fejlesztést végrehajtani, és reméli, hogy a neve is ehhez méltó lesz, Szent Borbála temető.  
 
Barta Gábor: Elmondja, hogy a temető rendelet módosítását támogatni fogja, és azt is, hogy a 
városi fenntartású temető átnevezése kapcsán a temető a Szent Borbála nevet kapja. Szent Borbála 
többek között a bányászok védőszentje, így a névváltoztatás utal a perecesi városrész bányász 
múltjára is. Ennek kapcsán két apró, de fontos tényre szeretné felhívni a Közgyűlés figyelmét. Az 
Avasi műemlék református temető előtt átvezető utat rendszeresen az egyházközség, a Miskolci 
Pincék Asztaltársasága és az Avasi Borút Egyesület takarítja, holott ez az út Miskolc város közútja. 
Sosincs lezárva a temető, mindenki szabadon használhatja éjjel-nappal. Legutóbb március 15-re, 
és Húsvét előtt takarították az utat, több, mint 80 zsák sarat, hordalékot és növényi részeket 
összegyűjtve az útról. Ezúton is megköszöni a Városgazdának a közbenjárását, hogy ők 
szállítatták el ingyen ezeket az összegyűjtött hulladékokat. Felhívná a Városgazda figyelmét, hogy 
a jövőben fordítson nagyobb gondot az út takarítására. Hangsúlyozza, a város közútjáról van szó. 
Kéri ez figyelemmel arra, hogy a megváltozott időjárási viszonyok miatt, a megnövekedett 
csapadék a rézsűkből, az Avas oldaláról rengeteg hordalékot visz az útra. Másik észrevétele, hogy 
a rendeletben az egyházi fenntartású temetők között a hejőcsabai református temető címeként 
még mindig a Rigó Zoltán utca van megjelölve, holott évtizedek óta ezt az utcát Mécses utcának 
hívják, kéri a rendeletben az utcanév javítását.  
 
Pakusza Zoltán: Eredetileg nem tervezett hozzászólni az előterjesztéshez. Úgy gondolta, hogy 
maga az előterjesztés jó, az ötlet jó, csendben támogatja. Azonban azt látja – most már nem 
először – Bazin képviselőtársa őt tekinti origónak. Ennek örül, mert azt jelent, hogy mindig hozzá 
hasonlítja a munkáját, minden egyes felszólalásában ezt most már kiemeli. Pontosítani szeretne 
azonban. Volt a temetőben újítás, például lépcső és korlát is épült. A ravatalozóval kapcsolatban 
elmondja, az állapotát valószínűleg az okozta, hogy leszedték róla a tetőt olyanok, akik a közeli 
utcában éltek már nagyon régen, és megkeserítették az ott élők életét. Hangsúlyozza, nemcsak 
akkor, amikor ő volt ott a képviselő, hanem már előtte is. Mintegy 6 éves küzdelem vége az lett, 
hogy ezek a lakók elköltöztek onnan, és ezeket a romokat hagyták maguk után. Elmondja, az 
előterjesztést támogatni fogja. Annak pedig örül, hogyha mindig őt tekinti origónak, tegyen így. 
Kiemeli, annak nagyon örül, hogy végre legalább elindult valami. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő, a vitát 
lezárja.  
 
Meghívó szerinti 3. napirend: Javaslat zártkerti ingatlan belterületbe vonása tárgyában 
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Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida 
osztályvezető asszonyt. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: A Miskolctapolca városrészen, a Bencések útján egy 
magánszemély kezdeményezte egy zárkerti ingatlan belterületbe vonását. Az érintett ingatlan a 
magánszemély tulajdonában álló, már belterületi ingatlan mellett helyezkedik el. Az 
ingatlantulajdonos terve, hogy a két ingatlant összevonva lakóház építésre használja fel ezt az 
ingatlan együttest. A most belterületbe vonni kért ingatlan a Miskolci Építési Szabályzat szerinti 
besorolása kertvárosias lakóterület, tehát a tulajdonos terve megegyezik az Építési Szabályzatban 
foglaltakkal. A kérelmező vállalja a belterületbe vonás feltételrendszerét, és a költségek 
megfizetését. Ez alapján kérik a Közgyűlés támogatását.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot.  

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a javaslatot. 
 

Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja.  
 
 
Meghívó szerinti 4. napirend: Javaslat a Miskolc Déli Tudományos és Technológiai Park 

területén létrehozott víziközmű vagyontárgyak közcélú 
adományként történő térítésmentes vagyonátvételére 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida 
osztályvezető asszonyt. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: A MIVÍZ Kft. a Miskolc Déli Tudományos és Technológiai Park 
területén víziközmű fejlesztést hajtott végre. Tekintettel arra, hogy a víziközmű törvény alapján 
víziközmű csak önkormányzat vagy állami tulajdonban lehet, ezért köteles a MIVÍZ Kft. ezt az 
önkormányzat részére átadni. Az átadott vagyon nettó értéke 25.672.255 forint, ez alapozza meg 
a Közgyűlés döntési jogkörét.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot.  

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a javaslatot. 
 

Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja.  
 
 
Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat civil szervezet részére ingatlan használatának 

biztosítása tárgyában 
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Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida 
osztályvezető asszonyt. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: A DIALÓG a Közösségekért Közhasznú Egyesület működteti 
az Avasi Paradicsom Közösségi Kertet, mely a Felsőruzsin körúton működik. Az Egyesület tagjai 
kiskerti művelést valósítanak meg az ingatlanon. A jogviszony eddig nem volt teljesen rendezett, 
ezért javaslatot tesznek arra, hogy az Egyesület térítésmentesen, határozatlan időre, közfeladat 
ellátás céljából kapja meg az ingatlan használatát.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot.  

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a határozati javaslatot. 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: támogatta a 
javaslatot. 
 

Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja.  
 
 
Meghívó szerinti 6. napirend: Javaslat nevelési-oktatási intézmények feladatainak ellátását 

szolgáló, önkormányzati tulajdonban álló ingó és ingatlan 
vagyon egyházi fenntartók tulajdonába adására 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida 
osztályvezető asszonyt. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: Az egyházak hitéleti és közcélú tevékenységeinek anyagi 
feltételéről szóló 1997. évi CXXIV. törvény 2022. december 22. napján hatályba lépett 
módosításának értelmében a köznevelési vagy szakképző intézmény fenntartójaként működő 
egyház, vagy annak belső egyházi jogi személye kérelmezheti az ingatlan tulajdonosától, jelen 
esetben az Önkormányzattól az intézmények elhelyezésére szolgáló ingatlanoknak térítésmentes 
tulajdonjogának átadását. Abban az esetben, ha az intézmény már használati jogcímmel 
rendelkező egyház fenntartásában volt, az egyház 2023. február 28. napjáig volt jogosult 
bejelenteni ez irányú igényét. Négy egyházi fenntartó jelentette be határidőben igényét az 
Önkormányzathoz. A Római Katolikus Egyház a Vörösmarty Általános Iskola és Óvoda 
ingatlanjait, a Diósgyőri Szent Ferenc Általános Iskola és Óvoda, valamint a Gárdonyi Géza 
Általános Iskola ingatlanát kérelmezte. A Görögkatolikus Egyház a Fáy András Görögkatolikus 
Technikum és Szakgimnázium ingatlanát kérelmezte, a Református Egyház pedig a Komlóstetői 
Általános Iskola ingatlanát. A Nyitott Ajtó Baptista Központ - Miskolci Nyitott Ajtó Baptista 
Általános Iskola és Óvoda ingatlanát kérte. Ez összesen 9 ingatlant érint, illetve a fenntartáshoz 
szükséges ingóságokat. A törvény nem ad lehetőséget a mérlegelésre az önkormányzatoknak. 
Amennyiben hozzájuk határidőben beérkezik a kérelem, kötelességük törvény alapján átadni 
ezeket az ingatlanokat.  
 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
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Bizottsági vélemény: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: nem támogatta a határozati 
javaslatokat.  

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a határozati javaslatokat. 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: támogatta a 
határozati javaslatokat. 
 

Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
 
Dr. Mokrai Mihály: Egy klasszikust idéz: „Ez csapda, csupa összevissza kiforgatott szó. Épp azért, mert 
nem érted, csak harcolni vagy jó.” Ez az előterjesztés egy olyan csapdáról szól, amibe belehúzták az 
önkormányzatot azzal, hogy elveszik a vagyonát. Jönnek emberek, rámutatnak épületekre és azt 
mondták, hogy ezt viszik. A pásztor fiúk megnyalták a szájuk szélét, és az összes golyót hazavitték. 
Azt kell mondja, hogy nincs jó megoldása ennek a problémának. Mint sokszor, most is, a 
kétharmados hatalommal visszaélve olyan feltételrendszerbe kényszerítik bele az 
önkormányzatot, amit nem igazán lehet megoldani. Ha nem fogadják el ezt az előterjesztést mi 
történik? Visszaküldik még egy megtárgyalásra, aztán utána a következő körben az egyházi 
szervezetek bírósághoz fordulnak, és tárgyalás nélkül megkapják ezeket az ingatlanokat. Ennyi 
fog történni, vagy megszavazzák vagy nem. Amennyiben megszavazzák, megkapják 
automatikusan, és ennyi. Ismét az történik, hogy belopóznak a kincsestárba, rámutattak néhány 
dologra, fogták és elrohannak vele. Gyakorlatilag megint Miskolc város vagyonát csökkentik, és 
az a fogadalom, eskü, amit tettek annak idején, azt már most a molyok rágják, és semmit nem 
jelent. Azért rossz ez a gyakorlat, mert még Káli Sándor idejében Miskolc előremutatató 
gyakorlatot mutatott a vonatkozásban, hogy minden egyházi intézménynek, vallásnak, 
felekezetnek biztosította az iskolát, hogy oktatási, nevelési tevékenységet folytasson. Így tette ezt 
ezekben az intézményekben is. Ehhez képest most már nemcsak a nevelési munkát akarják ott 
végezni, hanem haza akarják vinni, ahol dolgoznak, és magukévá akarják tenni. Ateistaként azt 
kell mondja, hogy ezt az előterjesztést lelkiismereti okokból nem fogja tudni megszavazni. 
Akárhogy gondolkodik ezen a dolgon, ez hosszútávon senkinek se lesz jó. Nem tudja emlékeznek-
e azokra a tanulmányokra, mint a holtkéz a tulajdonban. Ezt az egyházi tulajdont hívták így, ami 
soha nem változott meg, tehát ami bekerült egyszer az egyház tulajdonába, az soha nem 
kerülhetett ki onnan. Valószínűleg ez is így lesz. Hisz abban, hogy egyszer lesz egy olyan 
Magyarország, ahol különválasztják az egyházat és az államot. Hisz abban, hogy mindenki saját 
maga elvei alapján vallhatja meg hitét és gyakorolhatja azt, és nem ilyen körülmények között.  
 
Szilágyi Szabolcs: Hívő emberként nem ért egyet a szekularizáció semmibevételével, azzal, 
ahogy a kormány az állam és az egyház ügyeit intézi és kezeli. Hívő emberként nem ért egyet az 
önkormányzatok kiüresítésével, hiszen számos más dolog mellett az oktatás kérdését is elvette az 
Orbán kormány az önkormányzatoktól. Nem ért egyet az önkormányzati vagyon törvény általi 
elkobzásával. Ahogy Mokrai képviselő úr is az előbbiekben bővebben ezt kifejtette, jelenleg ez 
történik. Hívő emberként nem ért egyet az egyház elanyagiasodásával. Mindenki figyelmébe 
ajánlja a SZEMléleknek ide vonatkozó beszélgetéseit és cikkeit. Nem ért egyet azzal, hogy az 
egyházi személyeknek a pénz számolgatása mellett már igazán nem jut idő a hitéletben való 
elmélyedésre. Ezer sebből vérzik az oktatás, most nem ez a legfontosabb kérdés, azt gondolja. 
Azt is tudja, hogyha nem kerül elfogadásra az előterjesztés, akkor peres úton fogják elvenni. A 
rendszer ellenzékeként úgy gondolja, hogy minden rendelkezésükre álló módon tiltakozniuk kell 
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az önkormányzatok kiüresítése ellen, és az önkormányzati vagyon törvényi úton történő 
megkurtítása ellen. Vele együtt a DK Frakciócsoportja nem tudja támogatni ezt az előterjesztést.  
 
Szarka Dénes: Egy elég nehéz téma áll előttük. Jelen pillanatban szerinte ennek nincs nagy 
jelentősége, de szintén hívőként nyilatkozik a témában, konzervatívként, jobboldaliként azt tudja 
mondani, hogy nyilvánvalóan az egyházak üzemeltetési tevékenysége, és maguknak az egyházak 
működése nem ennek a vitának a témája. A negatív érzések ezzel az előterjesztéssel kapcsolatban 
nem a fenntartónak, nem az egyházaknak, nem ennek az előterjesztésnek a konkrét szereplői ellen 
szólnak azok részéről, akik részéről negatív érzések vannak. A maga részéről azt tudja mondani, 
hogy bárki lenne ennek az előterjesztésnek a szereplője, mint egy önkormányzati vagyonnak az 
új, leendő tulajdonosa, ugyanezt az álláspontot képviselné. A tulajdon átruházásában sem látna 
önmagában nagy problémát, hiszen az önkormányzati tulajdont át lehet ruházni. Nincs kétsége 
afelől sem, hogy valószínűleg az egyházak ennek jó tulajdonosai, jó gazdái lesznek. Azonban 
önmagában az a tény, hogy a törvény erejével, ellentételezés nélkül fosztják meg az 
önkormányzatot az önkormányzat vagyonától, a miskolciak vagyonától, az viszont már egy nem 
támogatható eljárás. Mondja ezt pontosan azért, amit már képviselőtársai is érintettek az előbb, 
minden Közgyűlésen van olyan napirendi pont, ami kapcsán beszélniük kell arról, hogy az állam 
központosít, az önkormányzatok szerepét és súlyát csökkenti, a helyi döntéshozatalt kiüresíti, a 
szubszidiaritást semmibe veszi. Így csontozza ki az összes magyar önkormányzatot, közgyűlést, 
polgármestert, a helyi döntéshozatalt, azokat, akik miskolciként miskolci ügyekbe minél jobban 
szeretnének beavatkozni. Ez az, ami szerinte nincs rendben, és ez az, ami ebben az 
előterjesztésben is sajnos tetten érhető, az, hogy mindig minden ingatlan eladásának a kapcsán, 
akármilyen stratégiát is követnek. Korábbi Közgyűlésen már érintették, a mindenkori ellenzék 
nyilvánvalóan minden ingatlanértékesítést támad, akkor is, ha egyébként az a leglogikusabb lépés. 
Ez itt is így szokott lenni, minden ingatlanértékesítést, amiből egyébként a város épülhet, 
fejlődhet, és a város vagyona hosszútávon, áttételesen gyarapodhat, azt minden egyes alkalommal 
vehemensen támadják. Most pedig éppen arra készül a kormány, hogy einstandoljon több mint 1 
milliárd forint értékben önkormányzati, városi vagyont, ez szerinte meglehetősen következetlen. 
Az ilyen előterjesztések, ahol ellentételezés nélkül az állam a törvény erejénél fogva fosztja meg 
az önkormányzatot a vagyonától, azoknak a szereplőitől függetlenül, szerinte nem támogatható.  
 
Molnár Péter: Nem gondolta, hogy ennél a napirendnél hozzá kell szólni, de az előtte szóló 
három baloldali képviselő után muszáj megszólalnia. Úgy tűnik, hogy a Velünk a Város Frakció 
iménti három baloldali képviselője meglehetősen egyházellenes hangokat ütött meg. Bizonyos 
mondatoknál már-már az ’50-es éveket idéző gondolatok is elhangoztak. Szerinte tisztába kellene 
tenni a dolgokat. Az, amikor a baloldali képviselőtársai elkobzásról, einstandról beszélnek, 
szerinte a valóságot nagyon durván elferdítik. Látni kell, hogy Miskolcon, mint ahogy 
Magyarországon az egyházi iskolák, az egyházi szereplők, az egyházi fenntartók nagyon fontos 
szerepet töltenek be a nevelésben és oktatásban. Miskolc városában több olyan egyházi intézmény 
van, amelyek nem 2010. után kerültek önkormányzati fenntartásba. Példaként említi a Szent Imre 
Általános Iskolát, amelyet anno a ’90-es években bezárt az Önkormányzat, évekig üresen állt, azt 
– hangsúlyozza – megvásárolta az akkori egyházi vezetés, a Szent Imre Plébánia, és úgy újították 
fel azt az épületet. A Görögkatolikus Általános Iskola, vagy a reformátusok részéről is van olyan 
általános iskola Miskolcon, Diósgyőrben, ami évekig be volt zárva, mely épületet megvásároltak 
és úgy újítottak fel. A Közgyűlést követőkben a baloldali hozzászólások után valami tévképzet 
alakulhatott volna ki, hogy az Önkormányzat az iskoláknak fenntartója-e. A korábbi 
önkormányzati intézményeket Magyarországon a tankerületek, illetve szakképző intézetet a 
szakképzési centrumok vagyonkezelésben kapták meg, így működtetik. Akkor, amikor bármilyen 
nagyobb volumenű pályázat vagy felújítás történik ezekben a tankerületi, vagy szakképzési 
centrumok által fenntartott, működtetett intézményekben, akkor mindig az Önkormányzatnak, 
mint tulajdonosnak hozzá kell ehhez járulnia. Így működik a rendszer. Az Önkormányzat ezekre 
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az önkormányzati tulajdonú állami intézményekre – ki kell mondani – már nem fordít, nem költ. 
Ezzel szerinte, hogy ezek az egyházi szereplők ezeket a 2010. után, a közgyűlési előterjesztésben 
is szereplő intézményeket megkapják tulajdonba is, tulajdonképpen az a helyzet, ami most fennáll, 
el fog múlni, hogy az egyházi szereplőnek az általa vagyonkezelt ingatlanban bármilyen beruházást 
végez, akkor neki ehhez az önkormányzat hozzájárulását kell kérni. Azt a baloldali képviselőtársai 
elfelejtették elmondani, hogy ezek az intézmények, amelyeket most az előterjesztés alapján 
reményeik szerint az egyházi fenntartók tulajdonba fognak kapni, de a közgyűlési anyag korrektül 
fel is sorolja, hogy már mennyi forrást allokáltak ezekre az intézményekre. Szerinte ezzel csak egy 
tiszta helyzet állna fel. A baloldali képviselőknek szeretné arra ráirányítani a figyelmüket, hogy a 
történelmet kicsit tanulmányozzák. Bár bizonyára tudják ők, hogy mi történt Magyarországon 
1948. után, a kommunista időkben, amikor a kommunista diktatúra kibontakozott, és tombolt 
Magyarországon bő négy évtizedig. Kiemeli, az volt az einstand, amikor az országban 
gyakorlatilag minden egyházi tulajdont, földet, területet, iskolákat elkobzott az állam, a 
kommunista állam az egyházaktól, és nem működhettek tovább. Miskolcon is számtalan ilyen 
történt, nemcsak az iskolák vonatkozásában. Megdöbbenéssel vette tudomásul, hogy ebben a 
közgyűlési testületben 2023-ban a baloldali DK-s és DK-hoz kötődő képviselők ilyen hangot 
ütöttek meg. Frakciója ezt sajnálja, de a FIDESZ-KDNP Frakciószövetség ezt az előterjesztést 
megszavazza, mert szerintük ez így helyénvaló.  
 
Veres Pál polgármester: Dr. Barva Attila aljegyző úr jelezte hozzászólási szándékát, megadja 
neki a szót.  
 
Dr. Barva Attila aljegyző: Reagálásként elmondja, hogy Magyarország helyi önkormányzatairól 
szóló törvény, valamint az SZMSZ vonatkozó szabályai szerint, a 24. § (13) bekezdés szerint, a 
jegyző az ülés folyamán az előterjesztés vitájában törvényességi észrevételt tesz, amennyiben a 
szavazás eredményeként jogszabálysértő döntés születhet, továbbá jelzi, amennyiben a Közgyűlés 
döntése, illetve annak működése tekintetében jogszabálysértést tapasztal. Tekintettel a vitára, 
szeretne ezzel a jelzéssel élni, és felhívni a Közgyűlés figyelmét arra, hogy itt gyakorlatilag 
törvényen alapul a határozati javaslat. Ezért kéri, hogy a szavazás során, valamint a további vita 
alkalmával ezt vegyék figyelembe.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Maga az előterjesztés az viszonylag egyértelmű, tényeket közöl. 
Ezen kívül megköszöni Aljegyző Úrnak a kiegészítést. Megismétli, hogy viszonylag egyértelmű 
alternatívát jelent ez a jogszabályi kötelezettség, ami mentén ez az előterjesztés elkészült. A 
vitához annyiban mégis szeretne kapcsolódni, elhangzott, hogy jelenleg nem veri senki az asztalt, 
hogy a családi ezüsttel bármilyen probléma van, és szerinte ez jól is van így. Szerinte se vigyék 
félre a vitát, nem az egyházakról van szó az értelmezésében. Mindannyian tudják, hogy számos 
vita ellenére az egyházak sokszor jobb gazdái bizonyos intézményeknek, mint az állam. Ez 
tipikusan és jellemzően igaz. Egyáltalán nem egyházellenes hangot kíván senki megütni ebben a 
Közgyűlésben, különös tekintetben azért nem, mert ennek a településnek történelmileg is az egyik 
legnagyobb értéke épp a több nemzetiségű gyökerekben, és a több felekezetű gyökerekben 
leledzik. Ezt a történelmi hagyományt úgy gondolja, hogy a városvezetés jól viszi tovább. 
Hangsúlyozza, a város vezetésének az egyházi kapcsolatai kifejezetten rendezettek. Kiemeli ismét, 
nem az egyházakról van szó, ő maga is egyháztag. A szakrális és a világi vezetők, és az intézmények 
dolgozói is inkább köszönetet érdemelnek. Aggályt mégis megfogalmaz a vezetés is, amikor az 
erőszaktevő államról van szó, számukra ezzel van probléma, és kifejezetten nem pártpolitikáról 
beszél. Ezt az államot FIDESZ kormány vagy bármilyen párt által megalakított kormány vezeti, 
az ilyen értelemben mindegy, hiszen számára éppen az önkormányzatiság lényege az, ami fontos. 
Ez az ilyen típusú jogszabályokkal igen is sérül, sérülhet. Amikor tehát aggályt fogalmaz meg, 
kifejezetten az erőszaktevő állammal szemben fogalmaz meg aggályt ennek az ügynek a kapcsán 
is. Az az önrendelkezés, az a decentralizáció, az a szubszidiaritás, ami a helyhatóságokban a ’90-
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es évek elejétől kezdve megjelent, azt sajnos egyre jobban kell félteniük. Ez látszik a pénzügyi 
forrásokon, azok elvonásán, látszik a jogkörök, hatáskörök, a felügyelt területek a szisztematikus 
elvonásán. Ha már szóba került a kommunista állam, akkor bizonyos kommunista 
jellemvonásokat felfedezni véltek az elmúlt években. Hangsúlyozza, nem pártokról beszél, hanem 
az államról. Ennek, miskolciként azt mondja, a legnagyobb veszélye az, hogy az állampolgárok 
tudnak egyre távolabb kerülni magától az államtól, hogyha nő a távolság. Nő a távolság azzal, 
hogy egyre kevésbé helyben tudnak dönteni az itt élők a saját ügyeikről, és egyre inkább 
Budapestre centralizálva döntik el azokat. Ezt egy súlyos aggálynak tartja. A maga részéről minden 
magyar önkormányzatot, köztük a miskolci önkormányzatot is érti akkor, amikor ezeknek az 
aggályainak hangot ad. Visszatér a felszólalása elejére és az egyházakkal kapcsolatos véleményére, 
ezt az előterjesztést meg fogja szavazni. Megköszöni azoknak az egyházi fenntartóknak a 
munkáját, akik itt Miskolcon is, az érintett intézményekben is jó munkát tesznek le az asztalra. 
Nekik sok sikert kíván. Elmondja, hogy igazából akkor lenne igazságos ez a jogszabály, ami 
mentén előterjesztésre került ez az ügy, hogyha az egyházaknak odaadná ezeknek az 
ingatlanoknak az ellenértékét, és ők ezt az állam pénzéből ki tudnák az önkormányzatnak fizetni. 
Ekkor lenne ez igazságos, akkor talán nem is vitatkoznának rajta. Az elhangzott véleményekből 
is látszik, hogy jelentős vitát gerjesztett, frakciójukon belül is. A lelkiismeretére fog hallgatni, 
igennel fog szavazni.  
 
Barta Gábor: Először Alpolgármester Úrhoz szeretne szólni. Már-már úgy érezte, hogy teljes 
egészében azonosulni tud azzal, amit Alpolgármester Úr mond, nagyon sok lényeges elemet 
elmondott ezzel az előterjesztéssel kapcsolatban. Azt azonban el szeretné mondani, hogy az 
Önkormányzat tulajdonában álló ingatlan és az ingatlanvagyon egyházi fenntartó tulajdonába 
adása nem viszi távolabb az állampolgárokat az államtól. Miért vinné? Ez még az 
Önkormányzatnak is jó. Az Önkormányzatot az átadott vagyonelemek kapcsán a tulajdonost 
terhelő feladatok alól felmenti, és ez mindenképpen kedvező. Hiába csökken papíron az 
Önkormányzat vagyona, a nevelési, oktatási feladat ellátását szolgáló vagyon működtetése, 
felújítása, cseréje, javítása az átadás után az átvevő egyházak feladata lesz. Az Önkormányzat 
számára így jelentős anyagi terhet jelentő feladatok szűnnek meg. Ez benne van az 
előterjesztésben, szóról szóra olvasta fel. Hangsúlyozza, az Önkormányzatnak ez jó. Nem kell 
attól tartani, hogy az értékes épületek és földterületek valamilyen spekuláció áldozataivá válnak, 
hiszen ezt látják nap, mint nap a város vagyonértékesítésével, az ingatlanok értékesítésével. 
Törvény szerint az átadott vagyonelemek kizárólag köznevelési vagy szakképző intézmény 
nevelési, oktatási feladatainak ellátását szolgálhatja. Ugyanakkor a vagyonelemek tulajdonjoga 
ingyenesen visszaszáll az eredeti tulajdonosra, ha az ingatlanon a nevelési, oktatási feladat ellátása 
megszűnik. Ez benne van a törvényben. Tehát nem lehet az ingatlanokat spekuláció alá venni. 
Tehát innentől kezdve az marad az egyháznál. Az einstand, ami említve volt, az az ’50-es években 
volt, amikor a kommunista rezsim nemhogy szerződés nélkül, de olykor az egyházi embereknek 
az élete árán is, akaratát teljesítette. Gyilkosságokkal vettek el, amit akartak, vagy koncepciós 
perekkel, volt erre nem egy példa. Bízik abban, hogy az eddig is egyházi működtetésű 
intézményekben a könnyebb feltételrendszer hatására még magasabb szintű oktatás és hitélet fog 
tudni megvalósulni.  
 
Veres Pál polgármester: Kiegészítésként megjegyzi, hogy a Képviselő Úr felszólalása eleji logika 
vonatkozásában az azért nem jó érv, hogy elveszem a kabátodat, hogy ne kelljen a gombot 
rávarrni. A vita során elhangzottak kapcsán nagyon sok mindennel egyetért. 
 
Dr. Mokrai Mihály: Idézni szeretne régi nevén Magyarország Alkotmányából, amit a Fidesz 
átnevezett Alaptörvénynek. XIII. cikk (2) bekezdés: „tulajdon kisajátítása kivételesen 
közérdekből, törvényben meghatározott esetekben és módon, teljes, feltétlen és azonnali 
kártérítés mellett lehet.” Ezt hiányolja az előterjesztésből. A feltétlenség mellett a kártalanítást. 
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Azért kapjon valamit az Önkormányzat, hogy az ingatlanáról lemond az egyház részére. A Fidesz 
mindent elvesz, erővel, jogszabályokkal, jogszabályi környezettel, mindennel. Az a Freud-i 
elszólás, amit Barta Gábor mondott, … mindenkinek azt kívánja, akarjon neki jót a Barta Gábor. 
A végén annyira belegabalyodott a mondandójába, hogy végül azt mondta, hogy akármi lesz, 
marad az egyháznál. Elmondja, erről beszélt ő is az első felszólalásakor, úgy látszik, hogy Barta 
képviselő úr szintén. Frakcióvezető-helyettes Úr felszólalására is reagálni kíván néhány szóval. A 
lopás az lopás. Ha az a lopásra a szó, hogy így helyénvaló, az így sem helyénvaló. Tudomásul kell 
venni, hogy a Képviselő Úrék Rákosi Mátyás méltó utódai. Nem a kulákoknak a padlását söprik 
le, hanem az önkormányzat padlását söprik le. Ez ilyen egyszerű. 
 
Szarka Dénes: Reagálni szeretne az elhangzottakra, mert azt gondolja, hogy elég világosan fejezte 
ki azt az álláspontjukat, hogy itt nem az egyházakról van szó, tehát nem az egyházak támadásáról. 
Ezt ebbe az irányba kiforgatni legalább egy olyan félreértés, mint ahogy Frakcióvezető Úr a 
jobboldalt a baloldaltól sem tudja megkülönböztetni. Az, hogy az állam képes-e működtetni 
rendesen az oktatást, arról fognak még más napirend kapcsán is beszélni. Az, hogy az egyház 
ugyanúgy fontos szerepet játszik az oktatás működtetésében és az életben tartásában, mint ahogy 
Alpolgármester Úr minden szavával egyetért, Miskolcon nélkülözhetetlen és pótolhatatlan 
szerepet játszottak a város történelme folyamán az egyházak. Hangsúlyozza, ez nem az ő 
támadásukról szól. Ha az egyház akár fenntartóként, vagyonkezelőként, de akár tulajdonosként is 
belép az önkormányzat, illetve az oktatás működtetésébe önkormányzati ingatlanokon keresztül, 
nem ezzel van a probléma. A gond a tulajdon ingyenes elvételével van, hogy az állam azt mondja, 
mostantól kezdve ellentételezés nélkül ez a másé. Teljesen mindegy, hogy ki a más, az egyik 
oldalon Miskolc, a miskolciak vagyona van. Történtek több oldalról emlékeztetések a kommunista 
diktatúrára. Elmondja, hogy a kommunista diktatúra államosított, központosított, hatásósági 
árakat vezetett be, és magasabb polcon kezelte a propagandát, mint az oktatást, pont, mint ma. 
Ha arról van szó, hogy most törvény védi azt a tevékenységet, amit ezekben az intézményekben 
folytatnak, igaz. Így igaz, törvény védi, ahogy az is igaz, ha ez a tevékenység megszűnik, visszaszáll 
a tulajdonjog. Felveti a kérdést, mi van, ha honlap egy másik törvény születik, ha holnap azt 
mondják, hogy mégse kell ezt végezni, még tíz ingatlant vesznek el az önkormányzattól, már nem 
az egyház, hanem valaki más javára. Míg a kommunista diktatúra valóban elvette, erőszakos 
módon és brutálisan államosított, addig ez a jelenlegi úgy csinálja, hogy közben még kreál egy 
színházat, ahol tulajdonképpen az önkormányzatnak, a képviselőknek bólogatási jogot biztosít 
arra, hogy az önkormányzati vagyont elvegye. Ehhez nagyon nehéz asszisztálni.  
 
Dr. Simon Gábor: Az állam és az önkormányzatok között ingyenes vagyonátadás szokott lenni, 
ha visszagondolnak az elmúlt 30 évre, nemcsak oktatási intézményeknél, nemcsak közmű 
vagyonnál, hanem számos egyéb esetben is fel tudnák sorolni. Ez egy folyamat, de ebben nincs 
semmi rendkívüli, hiszen maga az önkormányzat is az államnak egy alrendszere jogi értelemben. 
Ezek a vagyonelemek, amelyek most ingatlanok, kilencről van szó, amik jelenleg Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzatának tulajdonát képezik. Mai jogi környezetben meg lehet-e azt 
csinálni, hogy ezeket a vagyonelemeket ingyenesen az önkormányzat egy államháztartáson kívüli 
szereplőnek átadja? Bizonyos esetekben meg lehet ezt csinálni, de az az önkormányzat szuverén 
döntése. A normál döntés az mindig az, amit Mokrai képviselő úr is mondott, hogy vagy van egy 
kártalanítás, vagy egy adásvétel, vagy valamifajta kompenzáció, tehát egy visszterhes jogügylet jön 
létre. Ezt a kormányzat is érzékeli, és sem az Alkotmány, sem az Alaptörvény nem teszi azt 
lehetővé, hogy a kormány az önkormányzat vagyontárgyát elvegye, és odaadja az egyháznak. Ezért 
csináltak egy olyan törvényt, hogy a kormány nem veszi el az önkormányzat vagyonát, hanem azt 
mondja az önkormányzatnak, hogy add át, és berakja a törvénybe, hogy egyébként döntési jogköre 
nincs, köteles átadni. Azaz az önkormányzat, mint tulajdonos azokat a vagyonelemeket, amelyeket 
kérik, azokat a vagyonelemeket köteles átadni, nincs döntési jogköre. Ezért végső soron, jogi 
értelemben ez mégis csak azt jelenti, hogy az állam döntése alapján az önkormányzat vagyona egy 
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államháztartáson kívüli szervezetre száll át. Azt gondolja, hogy ez nagyon veszélyes példa, nagyon 
veszélyes mezsgye, hogy az állam rá tud mutatni egyes vagyontárgyakra, és azt tudja mondani a 
tulajdonosnak, hogy márpedig ezt a vagyontárgyat köteles átadni. Amennyiben ha nem adja át, a 
bíróság fogja átadni, egy bírósági döntéssel. Azt gondolja, nagyon rossz irányba megy az ország, 
ha ilyen precedensek történnek. Azért akarta ezt elmondani, hogy teljesen világos legyen, a 
törvénynek egyetlen egy elemével sem ért egyet. Az alapvető jogérzékkel, az alapvető jogszabályi 
kötöttségekkel szerinte szembe megy. Mégiscsak azt kell képviselni és azt kell egy önkormányzati 
képviselőnek ilyen esetben mérlegelni, hogy ugyan nem ért egyet az elfogadott törvénnyel, sőt, 
tiltakozik ellene, de mégis, amikor szavazni kell igennel vagy nemmel, akkor mit tesz. A maga 
részéről azt teszi, hogy a törvényt betartja, a törvény pedig azt mondja, hogy erre az előterjesztésre 
igennel kell szavazni. Úgy érzi, hogy a képviselői eskü, amit ebben a teremben megtettek, úgy 
szólt, hogy a hatályos törvényeket betartják és betartatják. Ennek szellemében kíván eljárni. 
Röviden még Molnár Péterre szeretne reagálni a történelmi hűség kedvéért. Példaként hozta fel 
Frakcióvezető Úr a Szent Imre Általános Iskola felújítását és annak történetét, hogy ott az egyház 
felújított és értéket állított elő. A hitelesség kedvéért elmondja, hogy volt egy alapítvány, melynek 
az volt a neve, hogy Szent Imre Rekonstrukciójáért Alapítvány. Ez az alapítvány megkapta ezt az 
épületet és felújította. Ennek az alapítványnak az egyik alapítója ő volt, és évekig dolgozott azon, 
hogy ez az – akkor már bezárt – önkormányzati épület megújuljon, értékkel teljen meg, és lére 
jöjjön a Szent Imre Római Katolikus Általános Iskola. Ez létre is jött, megkezdte az iskola a 
működését, és az alapítvány elvégezte a célját. Akkor az alapítói jogait, a felújított épület után 
átadta az Egri Főegyházmegye részére, és innentől az alapítvány további tevékenységében, már a 
felújított épületnél az Egri Főegyházmegye vett részt. Ezt azért szerette volna elmondani, hogy itt 
az alapítvány volt ennek a motorja, az alapítvány csinálta ezt a felújítást.  
 
Dr. Kovács László: Ha a történelmi hűségről akarnak beszélni, akkor valamit le kell szögezni. 
1945. után a kommunista államhatalom elvette az egyházaktól a vagyont. Amikor 1989-90-ben a 
kelet-európai volt szocialista vagy kommunista országokban a rendszerváltozás lezajlott, akkor az 
1945. utáni törvénytelenségeknek a helyreállítása különböző módokon ment végbe. Nagyon sok 
helyen az egyházak visszakapták az 1945. után elvett vagyonukat. Magyarországon ez nem így 
történt, mert ha úgy történt volna, most nem lenne miről beszélniük. Akkor az egyházak eleve 
visszakapták volna ’90-’91. között azokat az ingatlanokat, aminek egy részét így vagy úgy elvették 
tőlük. Amiről most beszélnek, csak azért jöhetett létre, mert Magyarországon ilyen szempontból 
nem történt meg a történelmi igazságtétel. Neki Mokrai és Simon képviselő urakkal nincs is 
különösebb problémája. Ők baloldali politikusok, akik a saját hitük és véleményük szerint 
beszélnek, és nyilván több vagy kevesebb eredménnyel, de praktikus dolgokban együtt is lehet 
működni. Mokrai képviselő úrnak a Rákosi Mátyás analógiáját kivéve ez rá is vonatkozik, Simon 
képviselő úrral pedig egyetért, a Szent Imre Iskola kapcsán ez a teljes igazság, úgy volt. Viszont 
azok a képviselők, akik mellette szóltak, akik egyébként baloldali politikát folytatnak és 
folyamatosan – kvázi – melldöngetéssel hívőnek hívják magukat, azoknak azt tudja mondani, 
hogy kiváló békepapok lettek volna az ’50-es években, akik hívő emberként a szocialista rendszer 
szekere farát tolták. Kiemeli, hogy részigazságaik lehetnek. Ha politikai pártokként és politikai 
ideológiában gondolkoznak, és azon vitatkoznak, hogy a jelenlegi magyar kormány, vagy a korábbi 
évtizedek magyar kormányai rendszerváltozás után hogyan közelítettek ehhez a kérdéshez, 
melyiknek van igaza. Azt mondja, ez a politikai vitáknak a helyszíne, bár inkább a Parlamentre 
tartozik, de nyilván vannak vetületei, amelyek levetülnek az önkormányzatokra is. De Képviselő 
Úrék felszólalásában – tisztelet a kivételnek – átsütött a rejtett vagy burkolt egyházellenesség is.  
 
Molnár Péter: Arra szeretne mindenképpen rámutatni, és a baloldali képviselőtársainak a 
figyelmét is ráirányítani, ami elvitathatatlan, hogy szociális, egészségügyi, karitatív és oktatási 
területen Magyarországon, és az egész világon is az egyházak milyen fontos szerepet töltenek be. 
Ezt el kell ismerni és be kell látni mindenkinek. Benne az a kérdés merült fel, hogy mit akarnak 
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baloldali képviselőtársai? Mit szeretnének akkor, amikor az egyházi iskolák, melyeket már több 
éve az egyházak vagyonkezelnek, működtetnek és tartanak fenn. Ezekben az épületekben működő 
iskolák vonatkozásában, amikor a baloldal azt támadja, hogy ezek átmennek a tulajdonukba, ez 
miért nagy problémájuk? Ezeket az épületeket az egyházak természetesen továbbra is iskolaként 
működtetik, abban oktató-nevelő munkát folytatnak. Ahogy ezekre az épületekre néznek, látható, 
hogy gyakorlatilag mindegyikben megtörtént már egy felújítás, valahol egészen nagyarányú, sőt, 
bővítés is történt. Nem érti, hogy ezzel mi Képviselő Úr problémája? Csak nem az a baj, hogy 
vissza szeretnék venni megint, mint ’45. után a kommunisták, vissza einstandolni ezeket az 
épületeket? Mert akkor nem érti, hogy mi a probléma ezzel a történettel. Az egyházak ebben 
fontos oktató munkát folytatnak. Ezzel legalább egy tiszta helyzet fog teremtődni ezekben az 
iskolákban, a fenntartó a tulajdonába kapja azokat az épületeket, amelyeket megfelelő színvonalon 
működtet. Szarka Dénes képviselő úrnak azt szerette volna mondani, hogy de, meg tudja 
különböztetni egymástól a jobb és a baloldalt. Azt gondolja, hogy a FIDESZ és a KDNP 
képviselői a jobboldaliak, Képviselő Úrék a Jobbik, már baloldaliak, mert Gyurcsány útját járják, 
ez most is látszik a felszólalásaikban. Gratulál hozzá, hogy átmentek jobbról balra, de ez a 
képviselőtársai lelkiismereti problémái, Frakciója a jó helyen van továbbra is.  
 
Dr. Kovács László: Még két gondolatot szeretne elmondani. Ahogy az előbb is mondta, teljesen 
más politikai oldalon állnak, más politikai világnézetet vallanak. Nyilván képviselőtársai a saját 
értékrendjük szerint jogosan kritizálják a Magyar Kormány bizonyos lépéseit. Ezzel Frakciója nem 
ért egyet, de ez egy dolog, a politikai demokráciának a rendje. Mellesleg megjegyzi, hogy a jó 
néhány képviselő által kritizált egyházaknak köszönhető a vallásháborúk után az a politikai 
demokrácia, amely XIX.-XX. század Európájában kialakult. Mindez annak köszönhető többek 
között, hogy itt az ortodoxi, a katolicizmus és a protestantizmus úgy élt egymás mellett, hogy 
kénytelen volt a békés egymás mellett élést kipróbálni, és a demokrácia ebben fejlődött ki, 
szemben más földrészek más országaival. Arra szeretett volna még kitérni, hogy akik azt mondják 
magukról, hogy ateisták, az az ő dolguk. Ma Magyarországon vallási és lelkiismereti szabadság 
van, ez természetesen mindenkinek a joga. Azonban el szeretné erről mondani a véleményét. 
Magyarország Európában, és Európa a keresztény kultúrában van. Ez akkor is így van, ha valaki 
nem jár minden vasárnap templomba, vagy adott esetben vallástalannak vallja magát. Azonban 
azok az értékek, amik a kereszténységgel jöttek be Európába és idáig elvitték ebben, valószínűleg 
ezen függ hosszútávon a jövő, hogy el tudják ezt fogadni, és ebben tudnak együtt élni, függetlenül 
attól, hogy tételes vallásgyakorlók vagy sem. Ez a kontinens ezen az alapokon alapul, a keresztény 
kultúrán, minden következményével. 
 
Szilágyi Szabolcs: A vitában elhangzottakra szeretne reagálni. Az egyházellenességet 
határozottan visszautasítja a maga nevében. Ezekből a felszólalásokból, amik a FIDESZ-KDNP-
s képviselők szájából elhangzottak, az egyértelműen látszik, hogy saját maguk hazugságainak a 
rabjai. Ahogy János evangéliumában írva van, „az igazság szabaddá tesz”.  Mi az igazság? 
Konyhanyelvre lefordítja, mert Molnár Péter is elhordott hetet-havat az intézményfenntartó és 
mindenféle különös dolgokkal kapcsolatban. Van egy személygépkocsi, aminek van egy 
tulajdonosa, meg van egy üzembentartója, akiről tételezzék fel, hogy egy Fideszes államtitkár, 
akinek van egy pap haverja. Azt mondja az üzembentartó a tulajdonosnak, hogy add oda a pap 
haveromnak ingyen és bérmentve az autódat. Erre azt mondja a tulajdonos, hogy ingyen nem 
adja, de mondja az üzembentartó, erre hoztunk egy törvényt, ami lehet, hogy neked nem tetszik, 
menjél a bíróságra, úgyis az nekik ad igazat. Ez a helyzet. Képviselőtársaival ezzel az eljárásrenddel 
nem értenek egyet, és ez ellen tiltakoznak. 
 
Bazin Levente: A médiában arra van szükség, hogy a kommunikáció ne a haraghoz és a 
veszekedéshez vezető út legyen, ami a dühös indulatot táplálja, hanem segítsen az embereknek 
józanul gondolkozni, kritikusan és mindig tisztelettudóan szemlélni a valóságot, amelyben élnek. 



18 
 

Ezt nem ő, hanem Ferenc pápa mondta a tömegkommunikáció napján. Az, hogy 70-80 évre 
mennek vissza az időben a mai napon, és a kommunizmust emlegetik és fordított szerepben 
előadják, hogy egyébként ez rossz volt, de most jó lenne hogyha így csinálnák, és adjanak át 
ingatlanokat. Szerinte magát minősíti az időzítés Képviselő Úrék Ferenc pápa által. Köszöni a 
kérdést arra vonatkozóan, hogy mit szeretnének. Elmondja, képviselőként azt szeretné, hogyha 
az Önkormányzat a vagyontárgyait ne vesztené el. Teljesen mindegy, hogy kinek, most 
függetleníteni is szeretné, de ne adjanak már át az állam által kötelezően ingatlanokat 
térítésmentesen. Megjegyzi, több milliárd forintról van szó Miskolc városának, amit a kormány 
most elvesz a várostól. Nagyon kéri, ne keverjék már bele a kereszténységet. Egyébként 
maximálisan egyetért Kovács Lászlóval, hogy a keresztény Európa Magyarország alapja is, és ez a 
gondolkodásmód, hogy legyen, ebben abszolút nincs vita köztük szerinte. Azonban az, amit a 
Magyar Állam csinál, hogy kifosztja az önkormányzatokat, az nem helyénvaló. Képviselő 
szempontjából ezt szeretné. A város szempontjából azt is szeretné, hogyha a helyi identitásuk az 
meg tudna mutatkozni az oktatásban, és tudna erősödni. Arra gondol, hogy a KLIKK által el lett 
véve az önkormányzatoktól a város befolyásolási lehetősége pozitív értelemben. Nem tudják a 
mai diákok a mai oktatási rendszerben megismerni a város történelmét, irodalmát, földrajzát, 
szokásait, hagyományait. Nagyon sok mindenről beszélhetne, amit elvettek az oktatástól. Magyar 
állampolgárként nem szeretne olyan oktatást, ahol a FIDESZ kormány könnygázzal, gumibottal 
és sokkolóval tanít gyerekeket viselkedésre. Ennyit a gyerekvédelemről. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező, a vitát lezárja.  
Bejelenti, hogy hivatalos elfoglaltság miatt egy időre elhagyja az üléstermet, és átadja az ülés 
vezetését Varga Andrea Klára alpolgármester asszonynak. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Köszönti a Közgyűlést és képviselőtársait. 
Bejelenti, hogy a 7. napirendi pont következik. 
 
 
 
Meghívó szerinti 7. napirend: Javaslat a Miskolc Térségi Konzorcium 

hulladékgazdálkodási feladatának ellátását szolgáló 
vagyonával kapcsolatos döntések meghozatalára 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Bodnár Tibor 
osztályvezető urat. 
 
Dr. Bodnár Tibor: A Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Program megvalósítása céljából 
Miskolc és térségében lévő települési önkormányzatok a 2010-es években létrehozták a Miskolc 
Térségi Konzorciumot. A Konzorcium a hulladékgazdálkodással összefüggésben több Európai 
Uniós pályázaton, illetve a saját, Gördülő Fejlesztési Terv keretében is beszerzett különböző 
vagyonelemeket, melyeket a hulladékgazdálkodás fenntartása céljából a Miskolci Regionális 
Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulásnak adnak bérbe. A Társulás jelen állapot szerint 
ezt bérbe, illetve albérletbe adta a jelenlegi közszolgáltató, a BMH Nonprofit Kft. részére. 
Mindenki által ismert, hogy 2023. július 1-jétől megváltozik Magyarországon a 
hulladékgazdálkodásnak a szabályozása. Egyrészről a helyi önkormányzatokról szóló törvény, 
illetve a hulladéktörvény is változott. Ezt követően nem lesz kötelező önkormányzati feladat a 
hulladékgazdálkodás, hanem állami feladat lesz. Az állam koncessziós pályázaton belül 35 évre a 
MOL MOHU Zrt.-nek adta a hulladékgazdálkodással kapcsolatos feladatokat. 2023. július 1-jétől 
ez a társaság lesz a közszolgáltató. A mostani tárgyalási eredmények alapján a megyében lévő 
jelenlegi alvállalkozók, így a MiReHu Nonprofit Kft. fogja ellátni ezt a feladatot alvállalkozói 
kötelemben. Ezen feladatellátáshoz 2023. májusában mind a Társulásnak, mind a Konzorciumnak 
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szükséges volt meghozni azokat a döntéseket, amelyek a vagyonelemet biztosítják. Két határozati 
javaslatot tartalmaz az előterjesztés. Az egyik az, hogy a Közgyűlés hagyja jóvá a Társulás, illetve 
a Konzorcium között megkötött bérleti szerződéseket. A másik határozati javaslat az, hogy ami a 
2019-ben megkötött, a Társulás és Konzorcium közötti bérleti szerződés közös megegyezéssel 
történjen megszüntetésre, különös tekintettel arra, hogy olyan kötelmeket tartalmaz ez a bérleti 
szerződés, ami a BMH Nonprofit Kft.-t illeti meg. A Konzorciumnak a bérleti szerződésekkel 
érintett vagyonelemekkel kapcsolatos döntését a Konzorciumot alkotó mind a 37 települési 
önkormányzatnak el kell fogadnia, azonos tartalmú döntést kell hozni. Ezért nyújtották be a 
Képviselő-testület elé az előterjesztést. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: egyhangúlag támogatta a határozati 
javaslatot.  

• Pénzügyi Bizottság: mindkét határozati javaslatot egyhangúlag támogatta. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra 
jelentkező képviselőknek adja meg a szót.  
 
A vitában hozzászóló: 
 
Pakusza Zoltán: Már 13. éve van Miskolc Város Közgyűlésében, és azt látta, hogy a 
hulladékgazdálkodás folyamatosan átalakult az elmúlt 13 évben. A kérdés az, hogy mennyivel lesz 
hatékonyabb, és a hatékonyság a kérdéses. Ezt az elmúlt időszakban is folyamatosan szóvá tette, 
hiszen kötelezően ellátandó feladat, és egyben a lakosság számára kötelezően igénybe veendő 
feladat. Azt látták, hogy Miskolcon sajnos vannak olyan lakók, akik ezt nem veszik igénybe. 
Elmondja, ebben a szolgáltatónak nagy szerepe van, hiszen elsősorban neki kell vagy kellene 
elmennie a zárkerti ingatlanokhoz, hogy ezeket a szerződéseket megkösse, és ott is a törvényes 
rend helyre álljon. Ugyanakkor azt látják, hogy az elmúlt időszakban azért több olyan jogkört is 
elvont a kormány a várostól, és a Kormányhivatalhoz került át az ellenőrzése. Azt gondolja, így 
sem lett hatékonyabb, sőt, kevésbé hatékony. Ez megint egy olyan előterjesztés, amit meg kell, 
hogy szavazzanak. Remélni tudja azt, hogy ettől hatékonyabbak lesznek, de azt gondolja, hogy a 
jelenlegi példák nem biztos, hogy ezt támasztják alá.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező, a 
vitát lezárja. 
 
 
Meghívó szerinti 8. napirend:  Javaslat vis maior támogatással kapcsolatos döntések 

meghozatalára 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Durda Péter 
osztályvezető urat. 
 
Durda Péter: A téli, illetve a tavaszi csapadékos időjárás következtében kettő új vis maior 
esemény alakult ki Miskolcon. Az egyik az avasi lejtőn, a Csalogány utcán volt, ahol ez már 2016. 
óta a harmadik ilyen, és reméli az utolsó is. Illetve a Bábonyibérc városrész, Galagonyás sor 91. 
szám alatt. A bejelentést követően a különböző szakbizottságok a Belügyminisztérium részéről, a 
Kormányhivatal részéről, illetve a Katasztrófavédelem részéről vis maior káreseménynek 
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minősítették a keletkezett károkat. Negyven napon belül megtörtént a pályázat benyújtása. A 
Csalogány utca esetében a tervezői költségbecslés alapján 40 millió forint körül lesz a helyreállítás 
költsége, amelyből majdnem 12 millió forint önrészt kell biztosítania az Önkormányzatnak. A 
Galagonyás sor esetében 20,5 millió forint körül lesz a helyreállítás költsége, ehhez 6,2 millió 
forint önrészt kell biztosítani. A pályázatok eredményességéhez, illetve az önrész biztosításához 
közgyűlési döntésre van szükség. Ezért kéri a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy az előterjesztést 
megvitatni és a határozati javaslatot elfogadni szíveskedjen. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: A Bizottság mindkét határozati 
javaslatot egyhangúlag támogatta. 

• Pénzügyi Bizottság: A Bizottság mindkét határozati javaslatot egyhangúlag támogatta. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra 
jelentkező képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Dr. Nagy Ákos: Azt mondta Osztályvezető úr, bízik abban, hogy a Csalogány utca utoljára van 
vis maior-ral érintve. Ő is nagyon bízik benne, de azt gondolja, hogy ez nem utoljára történt meg 
azon a részen. 2019. előtt kezdődött – ami az ő választókerületének a része – egy rehabilitáció, 
helyreállítás támfallal és a múlt ősszel már megint szükséges volt a vis maior keret lehívása, illetve 
annak alkalmazása. És most megint itt van. Egyrészről szeretné megköszönni a Hivatal 
munkatársainak, illetve mindenkinek, aki közreműködött ennek a felmérésében, azt a példás 
gyorsaságot, ami szükséges is volt. Kezd attól tartani, hogy a Csalogány utca egy napon az Avasalja 
utcán fog landolni. Osztályvezető úrral többször megnézték ezt a területet. Arra szeretne 
javaslatot tenni, hogy az ott lakókkal közösen készítsenek egy felmérést. Azt nem látja járhatónak, 
vagy jó útnak, ha esik egy nagy eső, akkor a Csalogány utcára lehívnak egy vis maiort és 
biztosítanak egy önerőt. Azt kérdezi, van-e lehetőség arra, hogy felmérjék közösen, mennyivel 
fogható meg a Csalogány utca, a szó mindenféle értelmében? Tekintettel arra, ha van bármilyen 
pályázati lehetőség a vis maior-on túl, annak a biztosítására, intézésére, menedzselésére, melyben 
ő maga is szívesen közreműködik. Ha van fogadókészség erre az ötletre a Hivatal részéről, ő azt 
nagy örömmel venné.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a hozzászólásokat. A napirend felett a vitát 
lezárja. Osztályvezető úrnak adja meg válaszadásra a lehetőséget. 
 
Durda Péter: Azért jelezte, hogy reméli nem lesz több vis maior kár esemény a Csalogány utcán, 
mert ez már a harmadik. Minden olyan helyet átvizsgáltak, aminél esetleg még később újabb 
káresemény következhet be. Ettől függetlenül nagyon szívesen veszik az együttműködést 
mindenkivel.  
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Meghívó szerinti 9. napirend:  Javaslat időskorúakkal foglalkozó civil szervezetek 
támogatásával kapcsolatos döntés meghozatalára 

 

Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Albertné dr. Lénert 

Viktória osztályvezető asszonyt. 
 
Albertné dr. Lénert Viktória: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 2017. 
óta biztosítja a szépkorúak érdekképviseletét, társas kapcsolataik ápolását elősegítő civil 
szervezetek támogatását. A támogatás célja közösségformálás, az időskorúakkal, mint a Helyi 
Esélyegyenlőségi Program szerinti egyik célcsoporttal kapcsolatos társadalmi-közösségi 
tevékenységek fejlesztésének előmozdítása. Az előterjesztés szerinti határozati javaslat újfent egy 
olyan pályázati felhívás elfogadására tesz javaslatot, mely az előző évekhez hasonló objektív 
feltételeket állapít meg és a nyertes pályázóknak vissza nem térítendő támogatást biztosít. Kéri a 
Tisztelt Közgyűlést, hogy a határozati javaslatot elfogadni szíveskedjen.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást.  
Az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Pénzügyi Bizottság: A Bizottság a határozati javaslatot egyhangúlag támogatta. 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: A Bizottság a 
határozati javaslatot egyhangúlag támogatta. 

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra 
jelentkező képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Dr. Kovács László: Kettő részre bontaná a dolgot. Egyrészt az időskorúak támogatásával 
mindenféleképpen egyetért. Mielőtt bármiféle más gondolat lenne, szeretné bejelenteni, hogy meg 
is fogják szavazni az előterjesztést. Ami az idősek támogatásával kapcsolatos, azt szeretné mindig 
támogatni. Ami viszont az elfogadás melletti kritikai részt illeti, szeretné elmondani, ha a 
történetiséget nézi, 2017-ben Kiss János alpolgármester úr ötletére került be ez a javaslat. És azon 
kívül, hogy az Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság hatáskörébe tartozó 
ilyen jellegű támogatáson túl más támogatást is kaphassanak a nyugdíjas szervezetek, klubok. 
Azóta ez valóban minden évben megvalósult valamilyen formában. Ez annak idején 3 millió forint 
támogatással indult. Ebben az évben, csakúgy, mint a tavalyi évben is, 500 ezer forint lett ez a 
támogatás. Tudja, hogy korrekcióval ki lett igazítva a jelentkezők számának megfelelően. Azt 
szeretné ehhez hozzátenni, akkor még 41-42 nyugdíjas klub volt, ami igénybe tudta venni ezeket 
a támogatásokat. Most 30 körül van ezen klubok száma. A probléma ezzel az, hogy nincs benne 
értékkövetés. Akkor sem volt túlságosan sok ez az összeg. Azokra a célokra, melyekre ezek a 
nyugdíjas klubok klasszikusan fel szerették volna használni, már akkor is picit kevés volt. Ha az 
azóta eltelt hat évet nézik, a követett érték még sokkal kevesebb. Még egyszer szeretné azt 
hangsúlyozni, hogy szerintük ez a pénz kevés. Meg fogják szavazni. A kevés is több a semminél. 
Ezzel természetesen az Önkormányzat vagy a mostani városvezetés nem váltotta ki azt a 
tartozását, hogy a Salkaházi pénz elmaradása a nyugdíjasok felé fennáll.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a hozzászólásokat. A napirend felett a vitát 
lezárja.  
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Meghívó szerinti 10. napirend: Javaslat a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és 
Gyermekjóléti Intézmény Perecesi Területi Szolgáltatási 
Központjának megszüntetésére 

 

Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Csiszárné dr. Sajgó Erika 

aljegyző asszonyt. 
 
Csiszárné dr. Sajgó Erika: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2012. óta működteti a 
Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézménye útján a Bollóalja utca 
115. szám alatti épületében a család- és gyermekjóléti szolgáltatását. A Bollóalja utcai épület 
hatalmas alapterületéből körülbelül 1/3-ot a Perecesi Területi Szolgáltatási Központ használ. 
Korábban ez egy nyugdíjas klubnak a közösségi tere volt. A feladat ellátására igazából soha nem 
volt optimális ez az elhelyezés. Időközben az épület műszaki állapota is leromlott. A 
rezsiköltségek emelkedésére való tekintettel az épület, illetve a szolgáltatás gazdaságosan a 
továbbiakban nem működtethető, ezért a MESZEGYI kezdeményezte a telephely 
megszüntetését. A szolgáltatás a továbbiakban a Miskolc, Fazola út 4. szám alatti Területi 
Szolgáltatási Központban folytatódna tovább. Tulajdonképpen visszaköltözne ez a szolgáltatás, 
hiszen 2012. előtt is itt működött. Akkor a jogszabályi környezet nem tette lehetővé, hogy szociális 
és gyermekjóléti feladatok egy helyen működjenek, ezért kellett Peresesre elköltöztetni. A 
klienseket tekintve, érdeksérelem nem merül fel, hiszen a Perecesi TSZK kliensei nagyrészt a 
diósgyőri, lillafüredi, kiliáni, ómassai és lyukói területeken élőkből kerülnek ki és csak kisebb 
részben a perecesi területről. A Fazola úti TSZK a szolgáltatás befogadására alkalmas, egy 
tisztasági festést kellett mindösszesen elvégezni az épületben. Költségnövekedést, 
infrastrukturális beruházást tehát ez az átköltöztetés nem igényel. Az új helyen ugyanazon a 
munkatársi létszámmal lenne biztosított a szolgáltatás, tehát nem jár együtt dolgozói elbocsátással 
ez az intézkedés. Kéri a Tisztelt Közgyűlés támogatását. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést 
véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: A Bizottság a 
határozati javaslatot többségében támogatta.  

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra 
jelentkező képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Bazin Levente Dávid: Mint Bulgárföld és Pereces önkormányzati képviselője természetesen 
támogatja, hogy Bulgárföldön létrejöjjön egy komplex szolgáltatási központ, egy épületben 
elérhető több szolgáltatással. Azonban, ha a jelent vizsgálják és a jelen döntéseket nézik, muszáj 
visszamenni a korábbi évekbe, az origóhoz, a matematikában a nullához. Az előző ciklusban sok 
konfliktus volt a Perecesi Szolgáltatási Központ környékén szemetelésből és hasonló dolgokból. 
Gyakorlatilag az már megoldódik és ezzel tud létrejönni a Bulgárföldi Szolgáltatási Központ. A 
gondozó ház mellett, a szociális gyermekvédelmi szolgáltatás is, és aki ismeri az épületet, az 
emeleten az óvoda is és a szomszédságában az általános iskolával egy épületben van. Gyakorlatilag 
hosszú távon is elérhető lesz egy helyen több szolgáltatás akár egyszerre, akár több időben is. 
Reméli, hogy elérhetőbb lesz a távolabb élők számára, Ómassa, Lillafüred és a többi területről, 
másrészt pedig egy minőségibb szolgáltatást tud nyújtani maga az épület. Az épületről még annyit 
szeretne elmondani, hogy a TOP Plusz-os források között szerepel a felújítása. Most jelenleg ugye 
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a TOP Plusz-os európai uniós források a Kormány révén eléggé bizonytalan elérésűek lettek, de 
bízik abban, hogy valamilyen úton-módon ez meg fog majd valósulni. A Szolgáltatási Központot 
ő maga is támogatja és nagyon-nagyra tartja és üdvözli az ott dolgozókat, kollégákat. A 
választókerületi képviselői keretéből 200 ezer forintot kapnak rendezvényekre és egyéb tárgyi 
eszközök beszerzésére. Ezen kívül természetesen igyekeznek plusz rendezvényekkel is támogatni 
őket Bartha György Imre képviselőtársával, hiszen a területüket nagyrészt ez a Szolgáltatási 
Központ fedi le. Jó munkát kíván a meglévő dolgozóknak, illetve majd a kiegészülő 
gyermekvédelmi dolgozóknak a komplexumban.  
 
Deák-Bárdos Mihály: Az előterjesztést elolvasva kettős érzés fogant meg benne. Egyrészt, 
gondolja, hogy a perecesiek örülnek annak, hogy azon a területen megszűnik a szociálisan 
rászorulóknak az ellátása. Ahogyan Bazin Levente Dávid képviselő úr is mondta, vannak 
problémák, amelyeket a közösségi együttélés szabályait be nem tartó emberek okoztak azon a 
városrészen. Viszont, mint a Bulgárföld előző képviselője, szeretné kérdezni, hogy az 
áthelyezéssel kapcsolatban lett-e tájékoztatva a lakosság, a Bulgárföldön élők, a Fazola és a Stadion 
utca környékén élők, hogy erre a helyzetre fel tudjanak készülni? Illetve szintén a Fazola utcával 
kapcsolatos másik dolog, hogy az épületben egy óvoda is működik, amelytől egy olyan levelet 
kaptak a szülői munkaközösség vezetője részéről, hogy szeptembertől már nem kívánnak új 
csoportot indítani. Ez azt jelenti, hogy az óvoda előbb-utóbb be lesz zárva és a gyerekek helyett 
szociálisan rászoruló egyének fogják ellepni a környéket. Mi az álláspontja ezzel kapcsolatban az 
Önkormányzatnak?  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Szeretne válaszolni a feltett kérdésekre. A szociális 
szolgáltatás, amely áthelyeződik, az a családsegítő szolgálatban dolgozó szociális munkások, illetve 
a gyermekjóléti szolgálatban dolgozó gyermekjóléti munkatársaknak az elhelyezésére szolgál. 
2012. előtt ugyanez a szolgáltatás működött ugyanezen a területen. Egy jogszabály okozta azt, 
hogy el kellett költözni és egy újabb helyet kellett biztosítani. Tehát ez a szolgáltatás nem 
ismeretlen az emberek számára. Amivel kapcsolatosan Bazin képviselő úr is jelezte, hogy voltak 
konfliktusok, az elsősorban a különböző adomány osztások. Ezek központilag a perecesi területen 
voltak elhelyezhetők. Ezen konfliktusokat viszonylag gyorsan oldotta a MESZEGYI kollektívája. 
Az óvodával kapcsolatosan elmondja, hogy sürgősségi napirendként érkezett meg az előterjesztés 
az óvodai alapító okirat módosításáról. Ebben nem szerepel az, hogy a csoport bezárása 
megtörténne. Ennek pontosan az az indoka, hogy megtörténtek a véleményezések, és a 
véleményezési eljárások alapján, figyelembe véve az ott élők véleményét, és egyébként időközben 
megvárták a beiratkozás végét és ezt követően született meg a döntés arról, hogy hogyan lehet 
racionalizálni az óvodai csoportokat. A bulgárföldi óvodában ugyanazok a csoportok fognak 
működni, amelyek eddig is működtek. Ez az aggodalom nem megalapozott. Szeretné elmondani 
minden miskolcinak, hogy az egyik legjobban működő inkluzív nevelést folytató óvodáról van 
szó, ahol nagyon komoly szakértelemmel foglalkoznak a gyerekekkel. Nem célja az 
Önkormányzatnak, hogy egy ilyen óvodát bármilyen módon bezárjon, vagy csökkentse a 
csoportlétszámot akkor, ha az nem indokolt. Márpedig a mostani adatok alapján úgy tűnik, hogy 
nem indokolt.  
 
Pakusza Zoltán: Neki is az a kérdése, hogy a bulgárföldiekkel lett-e egyeztetve a javaslat? Volt-
e társadalmasítva ez a kérdés? Egyetértve Bazin képviselő úrral, rengeteg probléma volt ezzel. És 
leginkább az okozta ezeket a konfliktusokat, amikor az adományosztásra odamentek, aztán 
hazamentek, és végig szórták Perecest az adományok egy részével. Zsemlével volt tele a járda vagy 
a Barátság tér. Mennyire voltak rászorulók, vagy mennyire nem, ez megint egy fontos kérdés. 
Viszont, ha már beszélnek a problémáról, ne csak tologassák, hanem tegyenek rá javaslatot is. Mi 
lenne például, ha Lyukóvölgyben lenne egy külön szolgáltató központ. És akkor sem Perecesen, 
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sem Bulgárföldön nem lenne probléma és Lyukóban is közelebb lenne az emberekhez. Ez a 
javaslata. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A javaslatot meg fogják fontolni. Pillanatnyilag anyagi és 
egyéb erőforrás hiányában nem működik szolgáltatási központ Lyukóvölgyben. Nyilvánvalóan ez 
egy hosszú távú stratégiai kérdés, aminek az átgondolása szükséges az Intézmény részéről. A 
napirend felett a vitát lezárja. Megköszöni a hozzászólásokat. A napirend felett a vitát lezárja.  
 
 
Meghívó szerinti 11. napirend:  Javaslat a II. Rákóczi Ferenc Könyvtár Stratégiai tervének 

és Minőségpolitikai nyilatkozatának elfogadására 
 

Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Varga Gábor igazgató 

urat. 
 
Varga Gábor: A II. Rákóczi Ferenc Könyvtár elkészítette a 2023-2026. közötti időszakra 
vonatkozó Stratégiai tevét és Minőségpolitikai nyilatkozatát. Azt a kulturális törvény előírásai 
alapján megküldte az ágazatirányításnak, tehát a Kulturális és Innovációs Minisztériumnak idén 
márciusban. A Miniszter Úr szakvéleménye május 9-én érkezett meg, melyben a Stratégiai tervet 
végrehajtásra megfelelőnek tartja, és azt a fenntartó általi elfogadásra javasolja. A könyvtár 
stratégiai terve egy olyan jövőképet vázol fel, melyben az intézmény innovatív, szakmailag 
továbbra is magas színvonalú ellátást biztosít. És ilyen szolgáltatásokkal várja a miskolciakat, a 
vármegyében élőket, és mivel országos feladatuk is van, Magyarország teljes lakosságát. Hat 
alapvető célt fogalmaz meg a Stratégiai tervben, amely az egyenlő esélyű hozzáférés, a 
dokumentum-szolgáltatás, a távoli használat, az esélyegyenlőség, a minőségirányítás, a vármegyei 
kis települések ellátása, valamint a partnerkapcsolatok építése és tovább építése. Úgy vélekedett 
az ágazatirányítás, és ők is úgy gondolják, hogy egy nagyon innovatív és megújulásra folyamatosan 
képes intézmény stratégiai terve ez. Kéri a Tisztelt Közgyűlés támogatását a Könyvtár Stratégiai 
tervének és Minőségpolitikai nyilatkozatának elfogadását. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést 
véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: A Bizottság a 
határozati javaslatot többségében támogatta.  

 
Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra 
jelentkező képviselőknek adja meg a szót. 
 
A vitában hozzászóló: 
 
Barta Gábor: A II. Rákóczi Ferenc Könyvtár Stratégiai tervét és Minőségpolitikai nyilatkozatát 
sikeresen áttanulmányozta többször is és az fogalmazódott meg benne, hogy nagyon jól 
összerakott, szabatos és szakmailag alátámasztott anyag. Érthető és megvalósítható célok, 
átlátható feltételrendszer. De vajon tényleg megvalósíthatóak-e? Megvalósítható-e úgy, hogy a 
könyvtáros szakma mindent megtesz a magas szintű könyvtári és kulturális szolgáltatás 
biztosításáért, a megyei feladatok államilag meghatározott maradéktalan ellátásáért. Kérdezi ezt 
annak tudatában, hogy mindenki tudja, az épületek milyen műszaki állapotban vannak. Nem a 
színvonallal van a gond, hanem az állapotokkal. Maholnap ezek az állapotok a működést fogják 
akadályozni. Elfogult a Könyvtárral szemben, hiszen tíz évig dolgozott ott. Műszaki vonalon is 
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ismeri mind a központi épület, mind a fiókok problémáit. Nehezen lehet magas szolgáltatási 
színvonalat fenntartani olyan épületekben, mint például a martinkertvárosi Tompa Mihály 
Könyvtár, melynek teljes szerkezet és épületgépészeti felújításra lenne szüksége. Az épület süllyed 
maholnap, a repedésen keresztül be lehet látni, a tetőszerkezetét a legkisebb vihar is már komolyan 
fogja károsítani. Az ajtó- és ablakkeretek is olyan állapotban vannak, hogy szinte szétesnek. Közel, 
s távol nincs a területen egyetlen kulturális közösségi tér sem Martinkertvárosban, tehát indokolt 
lenne ennek az épületnek a felújítása. Nehéz olyan könyvtárban tudományos kutatást végezni, 
ahol több, mint tizenegy éve nem működik a fan coil rendszer, tehát sem fűtés, sem 
légkondicionálás télre-nyárra tekintettel. Pedig a Lévay József  Könyvtárban, ahol több, mint 39 
ezer muzeális kötetet őriznek, ez az áldatlan állapot fogadja a látogatót. Pedig őriznek ott egy 
eredeti Károli bibliát, és itt van a XIX. századi Miskolci kódex töredék is. Tehát olyan elemek, 
olyan fellelhető dokumentumok, amelyek Magyarországon máshol nem, vagy csak nagyon 
korlátozottan férhető hozzá. Félő, hogy a fűtés és a légkondicionálás hiánya a muzeális 
könyvtárban most már a könyvállomás romlását fogja okozni. A tavaly Nívó díjjal jutalmazott II. 
Rákóczi Ferenc Könyvtár Görgey úti központi épülete is elavult. 71 éve adták át és az 
épületgépészete ugyanúgy felújításra szorul, mint a betonkorrózió által megmart homlokzat, ahol 
sok helyen már a betonacél is kilátszik. Ez balesetveszélyes. És még sorolhatna sok mást is. 
Nagyon örült, amikor látta, hogy Alpolgármester Asszony az előterjesztője ennek a napirendi 
pontnak. A tavalyi nyilatkozatát szeretné szó szerint idézni: „Az látszik, hogy a belső tartalom 
folyamatosan megújul és rendkívül hálás vagyok a Könyvtárban dolgozó valamennyi kollégának 
azért, mert annyira színes, változatos programokkal töltik meg a Könyvtárat, amely tényleg 
minden korosztályt meg tud szólítani és rendkívül magas a látogatottsága ez által a 
könyvtáraknak.”. Nagyon szeretné, ha ez a színvonal fenntartható lenne. Ehhez az épített 
környezet az elődleges. Kéri a Tisztelt Városvezetést, hogy fordítson nagyobb figyelmet és pénzt 
a Könyvtár épületeinek állapotára, mielőtt az késő lenne.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Mélységesen egyet ért Képviselő Úrral minden 
mondatában. Egyetlen kiegészíteni valója van. Nem az elmúlt három, vagy négy évben romlottak 
ezek az infrastruktúrák. Mint említette, van olyan épület, amin hetven éve nem történt olyan 
állagmegóvás, felújítás, amelynek meg kellett volna történnie. Nyilvánvalóan az a legfontosabb 
cél, hogy ezek az épületek megújíthatóak legyenek. Nagyon várja, hogy hogyan haladnak tovább 
majd a különböző fejlesztési forrásokkal. Akkor fognak tudni érdemben lépni. Természetesen az 
előkészítési munkák megtörténtek, már csak a forrás hiányzik hozzá.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Így lesz, Tisztelt Alpolgármester Asszony! Nagy tisztelettel 
szeretne köszönetet mondani Igazgató Úrnak, a kollégáinak, nemcsak a remek stratégiai anyagért, 
a kimunkált szakmai célokért, hanem azért a munkáért, amit napról napra elvégeznek. Barta 
képviselő úr felvetéseinek egy részével egyet ért. Van mire büszkének lenni. Azért is kért szót, 
mert meg kell állni ennél az előterjesztésnél. A II. Rákóczi Ferenc Könyvtár szervezete kapcsán 
is van mire büszkének lenni Miskolcon. Polgármester úr az exposejában említette, itt valóban 
kulturális, turisztikai ágon nagyon komoly lehetőségeket rejt ez a város. Ha csak a saját körzetére 
gondol, az ott működő fiókkönyvtár több, mint egy könyvtár, hiszen Igazgató Úrral is találkoztak 
már ott is. Az gyakorlatilag egy élő közösségi kulturális tér. Ezzel együtt egy olyan épület, amely 
talán már a ’80-as években is fenntarthatatlan volt. Őszintén bízik abban, hogy a TOP Plusz-os 
források minél hamarabb meg tudnak nyílni az önkormányzatok, a települések számára is és így 
akkor részben tudják majd kezelni az infrastrukturális problémákat. A témára való tekintettel az 
Antiquitás-ból idéz és Seneca-ra utal vissza azzal, hogy „Aki nem tudja melyik kikötőbe tart, azt 
semelyik szél sem tudja támogatni.” Úgy látja, hogy a Könyvtár pontosan tudja, hogy hova tart 
szakmailag. Van egy nagyon komoly jövőképük és megvalósítható célrendszerük abban a 
világban, ahol egyre inkább a telefonok nyomkodásával szereznek az emberek általában véve 
különböző tartalmakat, így kulturális tartalmakat is. A Könyvtár működésén azonban az látszik, 
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hogy erre az intézményre szüksége van Miskolcnak, az egész megyének, hiszen regionális 
központként is működik. A saját maga részéről elsődlegesen újfent megköszöni a Stratégiai tervet, 
melyet támogatni fog. És nem kevésbé köszöni meg azt a munkát, amelyet elvégeznek. Ehhez 
nagyon sok erőt, további jó egészséget kíván. Kéri a határozati javaslat támogatását.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a hozzászólásokat. A napirend felett a vitát 
lezárja. Kérdezi Igazgató Urat, szeretne-e valamit hozzátenni? 
 
Varga Gábor: Barta képviselő úr nagyon sok megállapításával egyetért, hiszen az elmúlt években 
nagyon sok problémát együtt néztek meg, még munkatársként. És nagyon benne volt a felújítási 
és egyéb karbantartási folyamatokban. Megnyugtatásul szeretné elmondani, hogy a Lévay József 
Könyvtárról kettő mondatot szeretne mondani. Azóta valóban nem működik a fan coil rendszer, 
de pályázat útján beszereztek kilenc darab mobil klíma berendezést, illetve egy párátlanítót. Ennek 
köszönhetően a könyvállomány nem fog sérülni. Örül, hogy Képviselő Úr felhívta a figyelmet 
azokra az egyedi kulturális értékekre, ami a Muzeális Könyvtárban van. Az ágazatirányítás óvó 
tekintete is úgy gondolja, hogy nincsenek ezek a tárgyak veszélyben és minden miskolci és ide 
látogató számára továbbra is elérhetőek.  
 
 
 
Meghívó szerinti 12. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2022. 

évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 
ellátásáról szóló beszámolójának elfogadására 

 

Varga Andrea Klára alpolgármester: A napirend ismertetésére felkéri Csiszárné dr. Sajgó Erika 

aljegyző asszonyt. 
 
Csiszárné dr. Sajgó Erika: A gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi 
XXXI. törvény minden települési önkormányzat számára előírja, hogy a gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatairól tárgyév május 31. napjáig készítsen átfogó értékelést. A beszámoló 
tartalmi követelményeit is meghatározza a törvény végrehajtási rendelete. Minden évben azonos 
szerkezeti elemeket tartalmazó beszámolót tarthatnak a képviselők a kezükben. Ezt kell mindig a 
legfrissebb adatokkal és az elmúlt évben végbement történésekkel, tartalommal megtölteni. Az 
értékelés elkészítéséhez szükséges adatokat a gyermekvédelemben legnagyobb feladatot ellátó 
MESZEGYI szolgáltatta. De a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet, a Miskolci Önkormányzati 
Rendészet, a Városi Rendőrkapitányság és a Miskolci Közintézmény-működtető Központ is 
adatokat küldött a beszámolóhoz. A többi adatot a KSH adatbázisából, a helyi 
népességnyilvántartás adataiból és a jegyzői szociális nyilvántartásból építették be az anyagba. Ez 
tartalmazza az előző évhez képest történt jogszabályi változásokat és a helyi szociális ellátó 
rendszerben végbemenő változásokat is. Kéri a Tisztelt Közgyűléstől a beszámoló elfogadását. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést 
véleményező bizottság álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemény: 

• Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottság: A Bizottság a 
határozati javaslatot többségében támogatta.  
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A vitában hozzászóló: 
 
Dr. Kovács László: Ha arra gondolnak, hogy milyen jövőjük lesz, vagy a gyerekeiknek, 
unokájuknak 15-30 év múlva, az alapvetően attól függ, hogy ezek a gyerekek most hogyan nőnek 
fel, milyen nevelést kapnak a családban. Nem lehet csak az iskolára hagyatkozni, nem lehet csak 
a családra hagyatkozni, illetve segítséget kell nyújtani, ha szükséges. Ilyen szempontból ez a 
napirend mindenféleképpen egy kardinális kérdés egy közösség, egy önkormányzat életében. 
Komolyan kell venni és komolyan kell vele foglalkozni. Olyan hiányokat pótol ez a működés, 
jelen esetben a MESZEGYI, amelyik sajnálatos módon van, létezik. Arra kell számítani, hogy a 
társadalmi folyamatok következtében, amelyek Miskolcot hatványozottabban érintik, mint az 
átlag magyarországi nagyvárosokat, még fokozódni fog. Kettő dologról szeretne beszélni. 
Részben a demográfiáról, részben pedig a bűnmegelőzési feladatokról, amelyek aránylag 
részletesen ki vannak fejtve az előterjesztésben. A demográfiai adatokról, azon túlmenően, hogy 
drasztikus népességcsökkenés látható, azt nézi, hogyan alakul a férfi és a női arány, a nemek aránya 
az életkor előrehaladtával. A statisztikai adatokból egészen megdöbbentő dolgok olvashatóak ki. 
Ennek azért van nagy jelentősége, mert az egészségtudatos életre nevelés, az, hogy hogyan tanítják 
kicsi kortól kezdve a gyermeket, tulajdonképpen meghatározza majd az egész életét. Az anyagból 
az látható ki, hogy születéskor a 0-14 éves korosztályban 5-600 fővel több fiúgyermek születik, és 
ez így megy a harmincas korosztályig. Negyven évhez érkezve, akkor már meghaladja a nők száma 
a férfiakét. Az, hogy hogyan kellene változtatni az életmód szokásain, a férfiaknál ez 
hatványozottabban rosszabb, mint a nőknél. Ez azt mutatja, hogy a negyvenes éveikre megfordul 
az arány és már több a nő. Nyugdíjba menetelhez érkezve már közelíti a dupláját a nők aránya a 
férfiakéhoz képest. A nyolcvanas év körül már majdnem háromszoros a nők aránya a férfiakéhoz 
képest. Ezt, mint gyakorló orvos is nagyon fontosnak tartotta elmondani. A gyermekek egészséges 
életmódra nevelésének nagy súlya van. Ami a bűnmegelőzést illeti, néhány dolgot szeretne 
kiemelni az anyagban szereplő statisztikai adatok alapján. Az egyik, amit minden éves 
beszámolókor el szokott mondani, hogy a jelzőrendszeres tanácsadói szolgáltatásnál vannak 
hézagok. Amikor azt nézi, hogy a jelzések honnan érkeznek, az derül ki, hogy a jelzések elsöprő 
többsége a védőnők és az oktatási-nevelési intézmények részéről érkeznek. Nagyon kevés, azt 
látja, a gyerekorvosok részéről. A fiatalkorúak körében van egy olyan korosztály, 14-18 évesek, 
amely már a felnőtt háziorvosi szolgálatot érintheti. És ő, mint felnőtt háziorvos, nem látja azt, 
hogy bármilyen szinten a felnőtt háziorvosok ebbe a jelzőrendszeri tanácsadó rendszerbe úgy be 
lennének vonva, hogy azt éreznék, ez egy lehetőség is. Egymás mellett él a két rendszer és nem 
vesz tudomást egyik a másikról. Legalábbis a felnőtt háziorvosok ezzel nem foglalkoznak. A 
gyerekorvosok nevében nem tud beszélni, mert nem látja, de ő a védőnők szerepét látja 
kiemelnek. Valószínűleg, ha komolyan vennék ezt a feladatot, ha tartanának olyan 
megbeszéléseket, ahol bevonnák a háziorvosokat, hogy egyáltalán a tudatukban benne legyen a 
gondolat, hogy ezzel érdemes foglalkozni. Sokkal több eredményt el lehetne vele érni. A 
bűnmegelőzésnél néhány dolgot kiemel. Az egyik a család- és gyermekjóléti szolgálat által végzett 
utcai szociális munka és a MIÖR-rel végzett ifjúságvédelmi őrjáratoknak a részét. A másik pedig 
a család- és gyermekjóléti szolgálat által végzett bűnmegelőzési tevékenység. Amikor azt olvassa, 
hogy a csellengő, a szabadidejét az utcán töltő, a lakhelyéről önként eltávozó, vagy a gondozója 
által a lakásból kitett ellátás és fedél nélkül maradt gyermekeket megtalálják, akkor az anyag azt 
emeli ki, hogy a belváros, annak a környékén lévő parkok, játszóterek, a Miskolc Pláza, a 
Szinvapark helyeken találják meg őket. Nem látja benne kiemelten az Újgyőri főtér környékét, 
amely mára a város legneuralgikusabb pontja lett. Legalábbis azokat a városrészeket illetően, ami 
a tömegközlekedés zöme által érintett. Ez nem csak a város élhetősége szempontjából nagyon 
fontos, hanem azért is, mert amikor a turizmusról beszélnek, és aki idejön Miskolcra, azt látja, 
hogy pontosan a város közepén van ez a probléma. Ez egy tovább gyűrűző problémát fog okozni. 
Amikor az anyag arról beszél, hogy hány szexuális abúzus, a kiskorúak sérelmére elkövetett 
szexuális bántalmazás történt, azt 13 főt ír, a bántalmazásnál pedig 49-et. Azt szeretné kérdezni, 
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ez az arány stagnál, növekszik, vagy csökken? Az látszik, hogy az anyag nevesíti, hogy 200 körülire 
esett vissza a fiatalkorúak által elkövetett és felderített bűncselekmények száma. Viszont a 
gyermekkorúaknál ez merre tendál, nem derül ki. 2022-ben 211 esetben érkezett jelzés kiskorúak 
által elkövetett bűncselekményről. Rablás, csoportosan elkövetett garázdaság, gyermek pornográf 
tartalmakkal történt visszaélés és kábítószerrel történt visszaélés. Az anyagban nem talált részletes 
kiemelést azzal kapcsolatban, hogy a kábítószerrel való visszaélés hogyan is mutatkozott. Nyilván, 
ezek között a csellengő, iskolakerülő, az idejüket nem az iskolában, hanem a parkokban töltő 
gyerekek a kábítószerrel előbb-utóbb találkozni fognak. És pont az lesz a célcsoport, aki azért fog 
meghalni negyven éves korára, mert többek között drogokkal való visszaélés történik az 
egyébként is egészségtelen életmód mellett.  
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: „Nézz hosszan egy gyermekarcra, és látni fogod: ha van 
sors, hát nagyon korán elkezdődik.” Ancsel Éva mondta ezt a mondatot. Tulajdonképpen a 
mindenkori gyermekvédelmi beszámolók mottója lehetne ez a bizonyos mondat. Azok a számok, 
adatok, a szakemberek küzdelmei, amelyek abból az anyagból olvashatóak ki, megannyi 
gyereksorsról beszélnek. Évről évre elolvassák ezeket a beszámolókat és nem biztos, hogy 
tudatosul bennük, de a társadalom állapotának a megmutatására alkalmas egyik indikátorról 
beszélnek. Különösen fontos indikátor akkor, amikor a tendenciákat vizsgálják, amikor a 
felnövekvő generációk esélyeit latolgatják. A gyermekek helyzete alapozza ugyanis meg 
Magyarország jövőjét. Az élve születések száma lassú ütemben bár, de évtizedek óta csökken. 
Természetes fogyásról beszélnek és nem természetes szaporodásról. És az öregedési index is lassú 
ütemben emelkedik. A jövőre vonatkozóan ez azt jelenti, hogy Miskolcon is az idősek ellátása lesz 
a legnagyobb kihívás a mindenkori városvezetés előtt. Ha ezeket a számokat le akarja fordítani, 
akkor szépen, lassan a jövő fogyásáról lehet beszélni, amelyet nem lehet tétlenül nézni. A 
felelősség azért is nagy, mert ezt a lassú fogyást súlyos problémákkal tetőzi a magyar társadalom, 
amely a gyerekek életminőségének romlásával, az esélyeik egyenlőtlenségeinek a növelésével 
járnak. Melyek ezek az egyenlőtlenségek? Az anyagi körülményekben jelentkező romlás is látható. 
Sajnos még ma is az olvasható ki a beszámolókból, hogy számos esetben a gyerekvédelmi 
alapellátásba kerülés oka kizárólag a család gazdasági helyzete. És az egyéb vezető okok mögött 
is szinte minden esetben jelen van a családok gazdasági helyzetének súlyos nehézsége, halmozott 
problémákkal együtt. A gazdasági helyzet romlása az infláció növekedésével gyakorlatilag 
lehetetlenné teszi a szegénység csapdából való kitörést. Ezt is ki kell tudni olvasni ebből a 
beszámolóból. Az alapvető probléma az oktatáshoz való hozzáférés egyenlő esélye. A 
leghátrányosabb helyzetben lévő tanulók részvételének lehetősége a köznevelésben nagyon súlyos 
problémát jelent. Az iskolából való hiányzások hátterében kettő alapvető és fontos tényező áll. 
Az egyik, az iskolai kudarcok, amely, ha egy kicsit visszatekintünk az időben, és körbe nézünk az 
országban zajló folyamatokban, a nem megfelelő oktatás következményeként egyre inkább 
fokozódik és növekednek az iskolából való távolmaradások. A másik ilyen fontos és alapvető ok 
az egyre inkább szegregálódó iskolai oktatás. Sajnos itt szólnia kell néhány gondolatot arról, hogy 
Miskolcon az egyházi iskolák túlnyomó többségének nincs területi, körzeti ellátási kötelezettsége. 
Ez azt jelenti, hogy az iskolák közel felét olyan egyházi intézmények adják, ahol nincs kötelessége 
a területen lakó gyermekek felvételére, ezért a maradék állami ellátásban lévő iskolákba járnak 
azok a tanulók, akik az egyházi iskolákba nem kerülnek felvételre. Ez azt jelenti, hogy nagyon sok 
esetben a halmozottan, vagy súlyosan hátrányos helyzetben lévő gyerekek sorsát azzal is nehezítik, 
hogy nagy távolságokat kell megtenniük, hogy a legközelebbi oktatási intézménybe eljussanak. Ez 
is hozzájárul a nagy arányú leszakadáshoz az iskolákból. Szintén súlyos társadalmi probléma a 
családon belüli bántalmazás és erőszak kérdésének az előtérbe kerülése. Az látszik, hogy 
növekszik azoknak a felderített eseteknek a száma, amelyek a családon belüli erőszakkal 
összefüggésben vannak. De ez sajnos még mindig csak a jéghegy csúcsa. Ez egy nagyon súlyos 
tünete a társadalomnak. El szeretné mondani, éppen ezért, az elmúlt időszakban szakmai 
szervezetek együttműködésével dolgoznak a kapcsolati áldozatok támogatása érdekében, hiszen 
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ott mindig sérül a gyermek. Külön ki kell emelnie az Áldozatsegítő Központ, az Ökumenikus 
Szeretetszolgálat és a MESZEGYI munkatársainak, szakembereinek az együttműködését ezen a 
területen. A harmadik, amit szeretne kiemelni, az a gyermekek egészségi állapotának az alakulása. 
A gyerekek egészséghez való joga olyan jog, amely akkor tud teljesülni, hogyha egy jól felépített 
és jól működtetett rendszer támogatja az egészségmegőrzést. Magyarországon hungarikum az 
elismert védőnői szolgálat. Azonban aggodalommal tekint a jövő felé, hiszen ez a rendszer is 
átalakítás alatt áll. A központosítás áldozatává fog válni a védőnői szolgálat. Ez egy újabb döfés 
az önkormányzatisággal szemben, a központosított egészségügyi ellátás bekebelezi a védőnői 
szolgálatot is. Azért is tekint aggodalommal erre, mert hiszen azok az eredmények, amelyeket a 
gyermekvédelemben el lehetett érni, a védőnők és a szociális szakemberek jó együttműködésének 
köszönhetőek. Csak reménykedik abban, hogy az új struktúrában ez az együttműködés tovább 
tud folytatódni. Abban biztos, hogy az átalakulást követően a munkát vállaló védőnők mindent 
meg fognak tenni, ami emberileg lehetséges, hogy a gyerekek ne érezzék ennek a hátrányát. Azt 
is el kell mondani, hogy a döntéshozók felelőssége, hogy az így kialakított struktúra mennyiben 
felel majd meg bizonyos ellátási feltételeknek. Ez a bászámoló mutatja mindannyiuk közös 
felelősségét, a társadalom felelősségét, és mutatja azt, hogy az ország jövője érdekében nagyon 
sok feladat és tennivaló van együtt, közösen, hiszen állampolgári kötelezettségük a jelzőrendszer 
tagjaként részt venni a jelzések megtételében.  
 
Pakusza Zoltán: Szeretné megköszöni a gyermekvédelemben dolgozóknak a munkát, hiszen 
nehéz körülmények között dolgoznak. És nem csak a bérekre gondol, hanem az egyre nehezedő 
társadalmi körülményekre is. Ugyanakkor a Mi Hazánk Mozgalom alelnökeként nagyon sokszor 
kifejtette már, hogy a gyermekvédelem teljes reformra szorul. Ez nemzetstratégiai kérdés. Ez a 
jövőnk. Nagyon sok esetben az integráció kérdésében béna kacsaként mozog, tehetetlen a 
gyermekvédelem. Elmesél egy történetet, amiben, mint cseppben a tenger, úgy képződik le a 
hatóságoknak a tehetetlensége. Az év elején a csernelyi gyilkosság borzolta a kedélyeket. Egy 14 
éves gyermek egy 83 éves nénit gyilkolt meg. Ebben a történetben kiderült, hogy a 14 éves 
fiatalembernek van egy 31 éves édesanyja és 10 testvére. Jól látható, hogy az édesanya még 
gyermekkorúként hozta világra első gyermekét. A hírek szerint az édesapa börtönben van 
erőszakos cselekményekért. Kódolva volt ez a probléma. Több riport is készült a helyi településen. 
Idézi, mit mondtak az ott élők. „Amikor meghallottuk, hogy gyilkosság történt, azonnal tudtuk, 
hogy ő volt az elkövető. A többi testvére is olyan, mint ő, csak talán nem ennyire durvák.” Egy 
másik riportból: „Már a második alkalommal akarta kirabolni ezt az asszonyt. Az első esetben 
kihívták a nénit a kapuba, és addig a másik társa hátul bement és kirabolta.” És mit mondtak a 
rendőrök a környékről? Mivel olyan környék, már este mondták a rendőrök, jobban teszik, ha 
elviszik a megmaradt értékeket, ezért mentek most oda. Mindenki tehetetlen. Vélelmezi, hogy ez 
a család mind a gyermekvédelemnek, mind a rendőrségnek a látóterében volt és senki nem tudott 
tenni semmit. Az a baj, hogy ez a történet nem egy egyszeri, kiemelt, különálló eset, hanem bizony 
nagyon sok településen ezek a problémák jelen vannak. Ezért mondja azt, hogy itt bizony nagyon 
komoly változtatásokra van szükség. Ki kell emelni a szülő felelősségének kérdését. Szakítani kell 
azzal a hagyománnyal, hogy a felelőtlen gyermekvállalás nincs szankcionálva. Annak véget kell 
vetni, 5-6-7-8 gyermeket vállal valaki felelőtlenül, aztán ennek a felelősségét rátolja a társadalomra. 
Minden szülő annyi gyermeket vállaljon, amennyit becsülettel, tisztességgel fel tud nevelni. A 
szegénység kérdése sokszor szerepel az előterjesztésben. Amikor tömegével érkeznek 
Magyarországra vendégmunkások, akkor nyilvánvaló, hogy ezeket a munkahelyeket meg lehetni 
itt is keresni. És felmerül annak a kérdése is, hogy valaki miért szegény? Azért, mert az árvíz elvitte 
a házát, vagy azért, mert a szocpolos ingatlanból eladta a tetőt, meg az ablakot. Nem mindegy. 
Bizony itt változtatni kell. Nagyon komoly változtatásokra van szükség. Például, hogy hogyan 
adják a különböző támogatásokat. A miskolci testületben is volt már arról szó, hogy egyetlen 
dolgot néznek, hogy milyenek a jövedelmi viszonyok. Nem nézik például, hogy milyen a porta. 
Nem nézik azt, hogy a közösségi együttélés szabályai be vannak-e tartva. Van-e büntetlen előélet, 
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vagy sem. Miskolci nagyvállalathoz lehet már menni 8 általános iskola elvégzése nélkül is. Tehát 
nem szükséges a magasabb iskola elvégzése sem. Azon kell elgondolkozni, hogy mikor jut el a 
magyar társadalom arra a pontra, hogy a szülő felelőssége megkérdőjelezhetetlen. Nem mehet a 
végtelenségig, hogy rátolják a társadalomra ezt a problémát. Pontosan ezért nem fogja 
megszavazni az előterjesztést. Azzal jelezni tudnak a Kormány felé, hogy nagy a baj ebben a 
kérdésben. Az emberek jövője forog kockán. És a képviselőkön múlik a felelősség, hogy jelzést 
küldenek a Kormánynak, vagy pedig elfogadják és minden megy úgy, mint eddig.  
 

Az ülést Veres Pál polgármester vezeti. 
 
Dr. Kovács László: Majdnem teljesen egyetért Pakusza képviselő úrral. Amiben teljesen egyetért, 
az az, hogy nagyon fontos területére kerültek ezzel az előterjesztéssel a város hosszú távú 
élhetőségének a biztosítása szempontjából. De, hogy milyen lehetőségek vannak ennek a 
problémáknak a megoldására és hogy ezt ki hogyan látja, jelentős különbségek vannak egymás 
között. Ezt bármilyen politikai rendszer, bármelyik politikai erőnek a hatalomra kerülése soha 
nem fogja megoldani egy csapásra. Ez egy olyan kérdés kellene, hogy legyen a pártok között, ahol 
kellene egy konszenzus, hogy ne ezt a problémát tegyék kampány témává, mert cseberből vederbe 
fognak esni, ugyanúgy támadni fogja egyik jelölt a másikat. Azt kellene mondani, hogy ezt nem 
lehet kettő év alatt megoldani, viszont az, hogyan teszik felelőssé a családokat egyet kellene érteni. 
Azt kérdezi még, hogy azt írja az előterjesztés a 100. oldalon, megfigyelhető, hogy a jelzések nem 
egyenlően oszlottak meg a területek között. Az avasi TSZK-hoz tartozó jelzések száma kiugróan 
megnőtt, a diósgyőri, vasgyári TSZK kapcsolata javuló tendenciát mutatott a rendőrőrssel. Ezzel 
szemben a másik kettő szolgáltatási központban, illetve a központban nagyon csekély számú jelzés 
érkezett az elmúlt években is. A kérdés az, azért van így, mert ott nem voltak alapvetően ilyen 
problémák, vagy ott a rendőrséggel történő kapcsolattartás az, ami ennek a hátterében áll, vagy 
akkor erről mit kell gondolni. Az anyag korrektül leírja, hogy négy közül kettőben nagyon jól 
működik a rendszer és érkeznek a jelzések, kettőben pedig nem. Szeretné tudni, hogy ennek mi 
az oka.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a hozzászólásokat. A napirend felett a vitát lezárja. 
Kérdezi valaki szeretne-e valamit hozzátenni? 
 
Lasztócziné Szomorú Mónika: Jelzésekkel kapcsolatos kérdés merült fel az Avasi és a Vasgyári 
Területi Szolgáltatási Központ tekintetében, hogy a rendőrségi jelzések száma jóval magasabb, 
mint a többi területeken. Ez hosszú évek folyamata. Az Avasi Szolgáltatási Központban 
szomszédos épületben működik a szolgáltatás és a rendőrség működése. Hagyománya is van 
annak, hogy ismerik egymás szolgáltatását, ebből fakadóan is az együttműködés nagyon jó volt 
már a korábbiakban is. A diósgyőri-vasgyári területen is ebből fakad, hogy a Jedlik Ányos utca és 
a diósgyőri-vasgyári rendőrség közel van egymáshoz és ismerik is egymás területét, így könnyebb 
az együttműködés. Jelzőrendszeri tanácsadó kollégája folyamatosan figyeli azt, hogy a jelzések 
száma hogyan alakul. Minden évben le kell vonni azt a konzekvenciát, hogy honnan érkezik 
kevesebb jelzés, hová kell kicsit több munkát belefektetni abba, hogy a jelzőrendszer jobban, 
hatékonyabban működjön. Mindig intézkedési tervet készítenek ilyenkor, amikor a beszámoló 
elkészül, hogy a következő évben mi lesz az a fókusz, amire oda kell figyelni. Természetesen most 
is a központban dolgozó jelzőrendszeri tanácsadó ezeket a jelzésszámokat figyelve a 
rendőrkapitányság, illetve a többi jelzőrendszeri taggal, ahonnan kevesebb jelzés érkezett és 
megpróbálnak oda hatni. Kicsit az együttműködést mindig szorgalmazzák. Nem csak a rendőrség 
kapcsán, hanem akár az oktatás kapcsán is. A védőnőkkel mindig figyelik azokat a tendenciákat, 
hogy honnan érkezik több jelzés és honnan kevesebb. A háziorvosokkal való kapcsolatra is utalt 
Doktor Úr, hogy évek hosszú folyamán próbálják a háziorvosok és gyermekorvosok figyelmét is 
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felhívni, hogy milyen fontos az, hogy a jelzés időben és nagyon hamar megérkezzen egy-egy 
gyerekről, ha veszélyeztetettsége válik feltűnővé. Erre nagyon nagy fókuszt fektetnek.  
 
 
Meghívó szerinti 13. napirend:  Javaslat a 2022. II. félévet érintő, lejárt határidejű 

közgyűlési határozatok végrehajtásáról szóló beszámoló 
elfogadására 

 
Veres Pál polgármester: A napirend ismertetésére felkéri dr. Bodnár Tibor osztályvezető urat. 
 
Dr. Bodnár Tibor: Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról, valamint a 
közgyűlés és bizottságai ülésének előkészítéséről és a testületi döntések végrehajtásának módjáról 
szóló utasítás alapján terjesztették a Közgyűlés 2022. évi II. félévéről szóló beszámolót a Tisztelt 
Képviselő-testület elé. A beszámoló előkészítése során az osztálya felvette a kapcsolatot és 
adatokat kért be a Polgármesteri Hivatal főosztályaitól, osztályaitól, az önkormányzati gazdasági 
társaságoktól, valamint az intézményektől. Ezeknek az adatoknak az összesítése található meg a 
határozati javaslat mellékletét képező táblázatban. Kéri az előterjesztés megvitatását és a 
határozati javaslat elfogadását. 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést véleményező bizottságok 
álláspontjának ismertetését kéri. 
 
Bizottsági vélemények: 

• Jogi és Ügyrendi Bizottság: többségében támogatta a határozati javaslatot. 

• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: támogatta a határozati javaslatot.  

• Pénzügyi Bizottság: többségében támogatta a határozati javaslatot. 
 
Veres Pál polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs 
hozzászólásra jelentkező képviselő, a vitát lezárja.  
 
 
1. sürgősségi napirend:  Javaslat a Miskolci Tankerületi Központ vagyonkezelési 

jogviszonyát érintő döntés meghozatalára 
 
Veres Pál polgármester: Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida osztályvezető asszonyt kéri, hogy 
ismertesse az előterjesztést. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: A Miskolci Tankerület Központ vagyonkezelésében állnak az 
általános iskoláknak és a gimnáziumoknak helyet adó önkormányzati tulajdonú ingatlanok. A 
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény előírja, hogy a vagyonkezelő a vagyon 
felújításáról, pótlólagos beruházáskor, legalább a vagyoni eszközök elszámolt értékcsökkenésének 
megfelelő mértékben köteles gondoskodni, és e célra az értékcsökkenésnek megfelelően tartalékot 
képezni. A törvény azt is előírja, hogy amennyiben a vagyonkezelő bevételének több mint fele az 
államháztartás valamely alrendszeréből származik, akkor a tulajdonos jogosult mentesíteni a 
bevételben meg nem térülő összeg erejéig a visszapótlási kötelezettség alól. A Miskolci 
Tankerületi Központ élt ezzel a lehetőséggel, kérelmet nyújtott be az Önkormányzat részére, 
tekintettel arra, hogy a bevételének több, mint 50%-a, összesen több, mint 98%-a az 
államháztartás alrendszeréből származik, ezért kérte, hogy az Önkormányzat mentesítse a 
bevételekben meg nem térülő összeg erejéig a visszapótlási kötelezettség alól. Ezzel kapcsolatban 
kéri a Közgyűlés támogatását.  
 



32 
 

Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. A vitát megnyitja a napirend felett. 
Megállapítja, hogy nincs hozzászólásra jelentkező, így a vitát lezárja.  
 
 
2. sürgősségi napirend:  Javaslat a CODESIC projekt keretében beszerzett munkagép 

ingyenes használatba adása tárgyában 
 
Veres Pál polgármester: Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida osztályvezető asszonyt kéri, hogy 
ismertesse az előterjesztést. 
 
Kurcsicsné dr. Zobolyák Ida: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Kassa 
Önkormányzatával összefogva az Interreg projekt keretében, a CODESIC pályázatban beszerzett 
egy árokásó, rakodó munkagépet, amely tulajdonképpen bármilyen természeti katasztrófa 
megelőzésére és a mentési munkálatokhoz szükséges felszerelések fejlesztése érdekében történt. 
Tekintettel arra, hogy a helyi környezet és természetvédelmi, vízkár elhárítási feladatokat az 
Önkormányzat esetében nagyrészt a Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. látja el, ezért arra 
tesznek javaslatot, hogy a közfeladat ellátással összefüggésben ez a munkagép kerüljön a Miskolci 
Városgazda Kft. részére térítésmentesen használatba adásra a közfeladat ellátást érintően. 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. A vitát megnyitja a napirend felett. 
Megállapítja, hogy nincs hozzászólásra jelentkező, így a vitát lezárja.  
 
 
3. sürgősségi napirend:  Javaslat közterület elnevezésére 
 
Veres Pál polgármester: Szakács Eszter városrendezési referens asszonyt kéri, hogy ismertesse 
az előterjesztést. 
 
Szakács Eszter: Köszönti a megjelenteket. Négy közterület vonatkozásában érkezett közterület 
elnevezési kérelem, illetve javaslat a Hivatalhoz. Az első a Miskolci Városgazda Nkft. részéről 
érkezett, hogy a Hejőcsabán lévő ingatlanok megközelítését szolgáló önkormányzati, jelenleg 
névtelen út kerüljön elnevezésre. A Kulturális Osztály az Őrház utca elnevezést javasolta. A 
második kérelmet a kilián-déli lakóközösség nyújtotta be, hogy a jelenlegi Otthon tér egy részének 
az Árkád sor északi részén lévő ligetes rész kerüljön elnevezésre Mókus-ligetként. Ezt a terület 
önkormányzati képviselője is támogatta. A harmadik indítvány Polgármester Úr részéről érkezett, 
a Mancs-szobor előtti teresedésre vonatkozóan szeretné, hogy ha az a Mancs-tér elnevezést 
kapná. 
A negyedik kérelem Alpolgármester Asszony részéről érkezett, hogy az avasi pincesoron lévő 
Zsolcai tér 178. szám előtti teresedés kapja meg a Béka tér nevet. Kéri a Közgyűlés támogatását. 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. A vitát megnyitja a napirend felett.  
 
Szarka Dénes: Köszönti a megjelenteket. Ehhez a napirendhez azért tervezett hozzászólást 
elmondani, mert a Mancs tér kapcsán eszébe jutott az, hogy tulajdonképpen túlzás nélkül 
mondható, hogy a gyerekkorának hőséről kerül elnevezésre ez a tér. Az ő korosztályának Mancs 
az a miskolci hős volt, akiről úgy gondolja, hogy nagyon pozitív hír volt az, hogy a tér az ő nevét 
fogja kapni. Néhány gondolatban szeretne megemlékezni arról, hogy milyen kutya is volt Mancs. 
1994-ben látta meg a napvilágot Miskolci Sátán Mancs, aki egy igazi, kőkemény miskolci életet élt. 
1996-tól vett részt mentésekben, előtte kölyökkorában súlyos betegség gyötörte. Csípőízületi 
megbetegedése miatt a hátsó lábát nem tudta használni, egy éves korában patkányméreggel 
mérgezték meg, amelyet szintén túlélt. Igazi miskolci hőssé vált, Miskolc hírét a világban nagyon 
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messzire vitte. Szinte egyedi esetként víz alatti mentésekben is részt vett és számos országban 
tudják ma már, hogy hol van Miskolc. Ott, ahol Mancs és társai, Csöpi, Viking vagy Erős életeket 
mentettek Egyiptomban, Olaszországban, Salvadorban, Törökországban. Törökországban, ahol 
1999-ben egy olyan helyen tudta egy három éves kislány életét megmenteni, ahol előtte már 
számos kutya is kutatott, ekkor vált igazán világhírűvé, a CNN-en is láthatták. Azt lehet mondani, 
hogy a későbbiek során sokadlagos volt az, hogy egy kutya volt, ha két lábon megy, akkor is 
ugyanazt az életet tudta volna élni, ugyanezeket az érdemeket megszerezni. Keresni-kutatni, éjt 
nappallá téve, nem ismerve a lehetetlent, amikor már feladták a segítséget, akkor is tovább keresni. 
Ezért volt nagy öröm a számára gyermekként az, hogy szobrot kapott Miskolcon. Ez a szobor a 
mai napig is virágokkal, mécsesekkel van borítva, folyamatosan ebben az állapotban látható. Azt 
lehet mondani, hogy egy igazi, közös példa Miskolc számára. Külön köszönetet szeretne mondani 
ezzel kapcsolatban Lehoczki Lászlónak, Miskolc város díszpolgárának, aki ezt a fantasztikus 
mentőkutyát és még számos más mentőkutyát is kiképzett, és aki az összes bevetésen vele együtt 
dolgozott. Rengeteg életet tudtak visszahozni a halál torkából, életeket, amelyek nélkülük 
kínkeserves véget értek volna. Olyan álmokról van szó, amelyeket ők segítettek tovább álmodni, 
olyan gyermekeket menthettek, akiket a szüleik így tovább szerethettek. Olyan felnőtteket, akikbe 
beleéghetett, hogy a reményt soha nem szabad feladni. Még a kölykei közül is Negró és Radar is 
keresőkutyává, mentőkutyákká váltak, azt lehet mondani, hogy egy igazi miskolci hős kaphat most 
ezzel egy újabb, méltó emlékezést.  
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs további hozzászólásra jelentkező, így a vitát 
lezárja.  
 
 
 
4. sürgősségi napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

fenntartásában működő Miskolci Integrált Óvodai 
Intézmény alapító okiratának módosítására és a kapcsolódó 
intézkedések megtételére 

 
Veres Pál polgármester: Csiszárné dr. Sajgó Erika aljegyző asszonyt kéri, hogy ismertesse az 
előterjesztést. 
 
Csiszárné dr. Sajgó Erika aljegyző: Köszönti a megjelenteket. 2021. augusztusában az 
Önkormányzat azzal a céllal hozta létre a Miskolci Integrált Óvodai Intézményt, hogy egy 
hatékony, a változásokra jobban reagáló, gazdaságosan üzemeltethető és magas szakmai 
színvonalon működő szerv jöjjön létre. Az óvodai rendszer működését azonban számos külső 
tényező befolyásolja. Tapasztalják, hogy évről-évre csökken az önkormányzati fenntartású óvodák 
kihasználtsága, az országosan jelentkező óvodapedagógus hiány őket is ugyanúgy érinti, illetve 
nem lehet elmenni az energiaárak emelkedése mellett sem. Egy nevelési év előkészítése minden 
évben azzal kezdődik, hogy ezeket a külső tényezőket megvizsgálja az intézmény a fenntartóval 
egyeztetve. Számba veszi a várható gyereklétszámot, a személyi és tárgyi feltételeket és ennek 
alapján kerülnek megfogalmazásra azok az intézkedések, amelyek elkerülhetetlenek. A következő 
nevelési évük előkészítése is ennek mentén történt, az intézményvezető ennek megfelelően az 
alapító okirat módosítását két tekintetben is érintő intézkedésre tett javaslatot. Az egyik javaslat a 
maximálisan felvehető gyermeklétszám meghatározása, illetve csökkentése, amely egyben a 
csoportszámok csökkentését is eredményezi. Ha megnézik az óvodába járó gyermekek számát, 
akkor az engedélyezett férőhelyek száma 2022. szeptember 1-jén 3997 fő volt, míg a legfrissebb 
beiratkozási adatok alapján 2023. szeptember 1. napjától 3270 fő gyermek várható az óvodákba. 
Ez azt jelenti, hogy 700 üres férőhelyük van jelenleg. Az óvodapedagógusok létszámát tekintve 
pedig szeretné kiemelni, hogy 2023-ban 20 új óvodapedagógus nyugdíjazása várható, 2 pedagógiai 
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asszisztens és 10 fő dajka fog várhatóan nyugdíjba menni. A jelenlegi 159-es csoportszám 
fenntartása így azt jelentené, hogy - figyelembe véve az országosan is jelentkező óvodapedagógus 
hiányt -, az álláshelyek betöltésének nehézsége veszélyeztetheti a biztonságos feladatellátást. 
Minden csoportban 2 óvónőt kell biztosítani, ha ezt nem tudják megoldani, akkor pedagógiai 
asszisztensek veszik át a helyüket. Itt a szakmai munka színvonalával kapcsolatban lehetnek olyan 
szülői aggodalmak, amelyek miatt esetleg elviszik a gyermekeket más fenntartó alá tartozó 
intézménybe. Áttekintve az intézményhálózatot, első körben 9 óvodában látott az 
intézményvezető lehetőséget arra, hogy csoportszámot csökkentsen. Minden ilyen intézkedést egy 
véleményezési eljárás előz meg, amelyet nagyon komolyan vesznek. A véleményezési eljárás során 
a szülők, a szülői szervezetek, az alkalmazotti közösségek, az óvodaszék és a nemzetiségi nevelésre 
való tekintettel a nemzetiségi önkormányzat véleményét is be kell szerezni. Mindezek 
figyelembevételével, megvárva a beiratkozást is, végül csak három intézményben csökkentenék a 
maximálisan felvehető gyerekek létszámát. Ez a MIÓVI Leszih Andor úti Tagóvodája, a 
Napraforgó Tagóvoda és a Százszorszép Tagóvoda. Itt látszik az, hogy csökkenő a gyereklétszám, 
illetve az óvodába beiratkozott gyerekek létszámával még így is átlagosan 20 fős csoportlétszám 
várható ezekben az intézményekben. A három csoport csökkenése egyben azt jelenti, hogy 6 fő 
óvodapedagógus álláshely, 3 dajka és 1 pedagógiai asszisztens álláshellyel kevesebbre van szükség. 
Az elején is elmondta, hogy milyen sok nyugdíjba vonuló óvodapedagógus, illetve dajka lesz 
2023.-ban, így senkinek az álláshelye nem forog veszélyben, álláshely megszüntetésére ezzel az 
intézkedéssel nem fog sor kerülni. A másik, alapító okiratot érintő intézkedés a Lórántffy 
Zsuzsanna Tagóvodában a feladatellátás megszüntetése. Ennek két fő indoka van, az egyik a 
csökkenő gyermeklétszám, a másik az épületnek a műszaki állapota. A csökkenő gyereklétszámnál 
a kihasználtsági adatokat szeretné kiemelni. Amíg 2020-ban 72%-os volt, 2021-ben is olyan 70%-
os, ebben a nevelési évben már csak 61%, a beiratkozási adatok alapján 2023-ban már csak 41%-
os lenne az óvoda kihasználtsága. Ehhez társul még az épület leromlott műszaki állapota, amelyre 
vonatkozóan a felújítás tekintetében költségbecsléseket készítettek, 169 milliós nagyságrendű 
beruházási igény lenne ebben az óvodában, amelyet pályázati lehetőségek hiányában az 
Önkormányzat nem tud egyelőre megoldani. A Lórántffy tagóvodába járó gyerekek elhelyezését 
a Diósgyőri Tagóvodában tervezik megvalósítani. Itt a városvezetés még az intézkedési tervek 
megfogalmazásakor mind a két tagintézmény szülői és alkalmazotti szervezeteivel egyeztetett. 
Ennek az egyeztetésnek az eredményeképpen került ez a javaslat megfogalmazásra, hiszen itt 
nagyon fontos volt, hogy a szülők és az alkalmazottak is jól fogadják ezt az intézkedést, 
elmondható, hogy többségében támogatták. A véleményezési eljárás is ezt támasztotta alá. A 
Diósgyőri Tagóvoda egy felújított óvoda, 8 csoportos, de jelenleg csak 5 csoporttal működik. 
Kényelmesen el fognak férni a Lórántffy Tagóvodához tartozó gyermekek is. A városrész 
ellátottságról is szeretne említést tenni, hiszen ebben a diósgyőri, kiliáni városrészben három 
felújított önkormányzati óvoda és három egyházi óvoda közül választhatnak a szülők. Az alapító 
okirat módosítását egy harmadik körülmény is indokolttá teszi, ez egy technikai jellegű módosítás. 
A Magyar Államkincstár a törzskönyvi nyilvántartásból kivezette a rövid idejű közfoglalkoztatás 
kormányzati funkciót és ezt még az alapító okiratban szükséges átvezetni. A tervezett intézkedés, 
mivel alapító okirat módosítást érint, ezért intézményátszervezésnek minősül, amit minden évben 
május 31-ig tehet meg az Önkormányzat, ezért került ez a napirend a Közgyűlés elé. Kéri a 
Közgyűlést, hogy a napirendet megvitatni és a határozati javaslatokat elfogadni szíveskedjen. 
Megköszöni a figyelmet.  
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. A vitát megnyitja a napirend felett. 
Megállapítja, hogy nincs hozzászólásra jelentkező, így a vitát lezárja.  
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5. sürgősségi napirend: Javaslat szolidaritási nyilatkozat elfogadására 
 
Veres Pál polgármester: Dr. Simon Gábor frakcióvezető urat kéri, hogy ismertesse az 
előterjesztést. 
 
Dr. Simon Gábor: Előadja, hogy a mai Közgyűlésen többször volt arról szó, hogy a gyermek a 
jövő, többször volt szó önkormányzati intézményekről, többször volt szó oktatási 
intézményekről. Ez természetesen így van és természetesen ezt a Frakciójuk is osztja. Amikor 
arról beszélnek, hogy a gyermek a jövő, akkor nem csak a gyermek születéséről kell szót váltaniuk, 
hanem az oktatásukról és az oktatási körülményeikről is. Először is le kell azt szögezni, hogy ez a 
helyzet nincs rendben és mivel nincs rendben, ezért nagyon fontos közügyről van szó, hiszen 
több tízezer miskolcit közvetlenül érint, ezért ebben a közügyben Miskolc Város Közgyűlésének 
is meg kell szólalnia. Az elmúlt hetekben példa nélküli dolgok történtek ebben az országban. 
Olyan példa nélküli dolgok, amelyeket tényleg régóta nem láthattak. Nem láthattak olyat, hogy 
fiatal gyerekeket könnygázzal fújnak le az államhatalom rendőrei. Nem láttak olyanokat, hogy 
fiatal gyerekeket gumibottal ütnek. Nem láttak olyanokat, hogy 40-50 kilós gyereket 5 nagydarab 
rendőr egy kordonnal ráncigál. Nem láthattak olyat, hogy az államhatalom - a Fidesz által vezetett 
államhatalom -, ilyen brutális eszközökkel fellép olyan gyerekek, olyan diákok és olyan 
pedagógusok ellen, akik teljes joggal emelik fel szavukat az oktatási rendszer tönkretétele ellen. 
Teljes joggal emelik fel szavukat a pedagógusokat romba döntő státusztörvény ellen és teljes 
joggal emelik fel sorsukat a kilátástalan jövőjük miatt. Kérdésként teszi fel, hogy na de hogyan 
jutottak el idáig? Talán ebben a Közgyűlésben sok embernek ismert a folyamat. A történet onnan 
kezdődik, hogy az intézményeket, az általános iskolákat, középiskolákat Miskolc Megyei Jogú 
Város Közgyűlése, azaz ez a testület tartotta fenn. Egyszer csak jött a Fidesz-kormány és azt 
mondta, hogy ők ezt majd sokkal jobban fogják csinálni. Csinálnak egy nagyon jó intézményt, a 
Klebelsberg Intézményfenntartó Központot, Klikket. A Klikk majd minden problémát megold, 
átrendezik a tantervet, lesznek pedagógusok, lesz új oktatási program és minden szuperül fog 
működni. Aztán ezt a rendszert azóta folyamatosan próbálják barkácsolni és mindig, amikor 
hozzányúlnak, akkor egyre rosszabb és rosszabb lesz. Ezt miskolciak ezrei, tízezrei és úgy 
gondolja, hogy az országban több millió állampolgár látja. Amikor a problémákat meg kellene 
oldani, amikor a problémákat kicsinyíteni kellene, akkor nem ezt látják, hanem egy pontosan ezzel 
ellentétes folyamatot. Ez az ellentétes folyamat a pedagógusok ellehetetlenítése, a legújabban ezzel 
a státusz törvénnyel, amely a pedagógusok által kivívott közalkalmazotti jogaikat próbálja 
csorbítani. Az oktatást úgy próbálja egyen kaptafára húzni, hogy a modern oktatási 
körülményeknek és az európai folyamatoknak egyáltalán nem felel meg. A pedagógusok ezért 
nem csak béremelést követelnek, nem csak tisztességes megélhetést követelnek, hanem azt is 
követelik, hogy az oktatási szabadságuk álljon helyre. Ha már béremelés, akkor el kell mondani, 
hogy az ígéretekből eddig nem sok minden valósult meg, sőt, azt lehet mondani, hogy semmi sem 
valósult meg. Amikor a Fidesz az ígéreteit nem teljesíti, akkor megkeresi a bűnbakot, amit itt-ott 
megtalál, itt éppen az új bűnbak megint Brüsszel. Azt mondják, hogy lesz itt béremelés, de ezt a 
béremelést nem Magyarországnak kell finanszíroznia, hanem Brüsszelnek, majd az uniós 
pénzekből fognak bért emelni. Ha valaki ismeri a Fidesz kommunikációját és ismeri a Fidesz 
politikáját, akkor pontosan tudja, hogy ez mekkora blöff, mekkora hazugság, hiszen a magyar 
pedagógusok, a miskolci pedagógusok bérét nem Brüsszelnek kell emelni, hanem a Kormánynak 
kell emelni. A miskolci pedagógusok jogait nem Brüsszelnek kell biztosítani, hanem a magyar 
kormányzatnak kell biztosítani. Ennek a folyamatnak, amit a Fidesz-kormány, a helyi embereikkel 
együtt előidézett, nyilvánvaló következményei vannak. Ezeket a nyilvánvaló következményeket 
nem csak látják, hanem miskolci szülőként, vagy akár nagyszülőként elszenvedik. A Miskolci 
Tankerületi Központból 2021-ben 54 fő pedagógus távozott, 2022-ben 107 pedagógus távozott. 
Összesen, csak a Miskolci Tankerületi Központból két év alatt 161 pedagógussal lett kevesebb. 
Szerinte azt is tudják a miskolciak, hogy a státusztörvény ellen tiltakozó pedagógusok közül több 
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ezren, immár 4000-en letétbe helyezték felmondásukat, amely hogyha bekövetkezik, akkor a teljes 
magyar oktatási rendszer összedől és összeomlik. Úgy gondolja, hogy ez ellen tenni kell. Miskolc 
Város Közgyűlése úgy tud ez ellen tenni, ha kifejezi azt, hogy ezekkel a folyamatokkal nem ért 
egyet, ha együtt közösen kimondják azt, hogy eddig és ne tovább. Ha együtt, közösen felszólítják 
a Kormányzatot, hogy ne veszélyeztessék tovább a miskolci gyermekek jövőjét. Felszólítják a 
Kormányzatot arra, hogy hárítsa el azokat az akadályokat, amelyeket egyébként nem Miskolc 
Város Közgyűlése, hanem maga a Kormányzat – a 10 év barkácsolásával -, okozott. Azt követelik, 
hogy biztosítva legyen a miskolci gyermekek jövője és biztosítva legyen a miskolci pedagógusok 
megélhetéséhez, létéhez, szakmai továbbfejlesztéséhez szükséges anyagi feltételrendszer. Ez 
szolgálja Miskolc és mindnyájuk jövőjét.  
 
Veres Pál polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett.  
 
Szarka Dénes: Kérdezi, hogy ki fog holnap tanítani? Ez a kérdés jelen pillanatban. Az utóbbi 
napokban már lehetett látni azokat a számokat – és ezt ellenőrizni is lehet a felvi.hu oldalon -, 
hogy hányan jelentkeztek különböző tanári képzésekre, szakokra. Annyira kevesen, hogy már 
lassan Miskolcot sem tudná ellátni ez a szám, és az egész országban ennyien lesznek majd 
remélhetőleg tanárok, amikor elvégzik az egyetemet. A meglévő tanári karok rohamosan 
öregszenek, láthatták az utóbbi időben a szakszervezetek, mozgalmak által, amelyek látványosan 
és szemléletesen mutatták be korfák segítségével, hogy hogy néz ki egy-egy tantestület. Nem csak 
a fővárosban, nem csak a megyei jogú városokban, hanem Magyarország szinte valamennyi 
településén jobb és kevésbé jobb hírű iskolák mindenhol ugyanúgy állnak e tekintetben. 
Öregszenek a tanári karok, egyre kevesebben jelentkeznek és azt is láthatják – ő legalábbis a saját 
környezetéből erről tud beszámolni -, hogy fiatal, hivatástudattal rendelkező pedagógusok 
elkeseredetten mondanak fel és hagyják el a pályát. Azt is láthatják, hogy eközben a pedagógusok 
számottevő részének azért emelkedett a fizetése idén, mert a garantált bérminimum nőtt. Itt 
tartanak jelenleg. Mindent lehet erre mondani, lehet Sorosozni, Gyurcsányozni, Brüsszelezni, 
látták, hogy ez sok területen működik, de ilyen körülmények között az a baj, hogy ettől még nem 
fognak többen jelentkezni tanárnak. El fognak fogyni a tanárok, hiába hiszik el azt, hogy ez Soros, 
Brüsszel vagy Gyurcsány hibája. Amikor a pedagógusok bérét a Magyar Állam az Európai Unión 
kéri számon, akkor nem csak a saját működésképtelenségét és életképtelenségét bizonyítja, hanem 
cinikusan megaláz pedagógust, diákot, szülőt. Amikor egy csúcsminiszter képes azt állítani, hogy 
egy veszteséges nagyvállalat közpénzből történő megvásárlása 660 milliárd forintba került az 
adófizetőknek, az egy befektetés, a pedagógusok bérének az emelése pedig egy költség. Úgy 
gondolja, hogy ezzel Klebelsberg Kuno emlékét olyan mértékben gyalázzák meg, hogy az 
felháborító. Ezzel vissza lehet térni egy korábbi témájukhoz, az ál-jobboldaliságnak az ékes 
bizonyítéka, amikor az emlékezetpolitikát és a kultúrharcot pörgetik, és a tényleges cselekvés terén 
egy valódi nemzetstratégiai ágazatot vernek szét. Az oktatás, a nevelés nemzetstratégiai ágazat. 
Klebelsberg Kuno mondta azt is, hogy számos ország ment már csődbe, amelyek a hadseregükre 
erőn felül költöttek, de még egy sem, amelyik az oktatásra. Meg kell nézni, hogy most hogy állnak 
ezen a téren. Azért is nemzetstratégiai ágazat, azért meri ennek nevezni, mert ebben a témában ő 
nem szavazatokat szeretne szerezni, hanem minőségi oktatást szeretne majd a gyermekének. Ezért 
gondolja azt, hogy ez nemzetstratégiai ágazat, bárhogy is valósul meg, mindenképpen örülni fog 
neki, de nagyon nem ebbe az irányba mennek. Sok vita volt arról, hogy ez most milyen nyilatkozat 
legyen, ő örült volna annak, hogyha egy olyan szövegezés van, amely mindenki számára egy kicsit 
jobban elfogadható. A nyilatkozat okkal mutat rá a Kormányra, mint felelősre, de ezzel 
nyilvánvalóan az ellenzéki képviselőket nehéz helyzetbe hozza, pedig ő bízik abban, hogy a 
követelésekkel a pedagógusok, a diákok, a szülők kérnek érdemi és nyilvános párbeszédet az 
oktatás megújításáról. Szüntessék meg a pedagógusok lejáratását, érdekérvényesítő sztrájkjogot a 
pedagógusoknak, önálló oktatási minisztériumot, kisebb terhelést a diákoknak és 
pedagógusoknak, minőségi oktatást és nevelést mindenkinek, óvodától egyetemig, versenyképes 
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bérezést az oktatásban dolgozóknak, minőségi, 21. századi környezetet az oktatáshoz és a 
neveléshez, szakmai szabadságot, korszerű alaptantervet. Arra kér mindenkit, hogy ennek a 
szellemében szavazzon erről a szolidaritási alapról, vagy akkor mondja el azt, hogy ebből a kilenc 
pontból bármelyikkel nem ért egyet. 
 
Pakusza Zoltán: Egy előterjesztésből szeretne idézni, amely az iskolákra vonatkozik. 
,,Tagintézmények megszüntetése, igazgatási, gazdasági integráció, kötelező óraszám emelése.” Ez 
egy 2007-es előterjesztés, dr. Kormos Vilmos terjesztette elő Miskolc Város Közgyűlése elé akkor, 
amikor az iskolák fenntartása még a városé volt. Itt a tagintézmények megszüntetése között 
szerepel a Sas utcai Tagiskola, Diósgyőr, és a perecesi Kuti Iskola megszüntetése is. Ennek az lett 
a következménye, hogy mivel az Erenyő Iskolába sok olyan diák érkezett, aki nem tudta a 
közösségi élet szabályait betartani, ezért mára az Erenyői Iskola is megszűnt. Volt már 2004-ben 
is összevonás, Kaffka-Könyves-Rónai-Petőfi és még sorolhatná. Ezzel azt akarja mondani, hogy 
30 éve a kormányok nem oldották ezt meg, 30 éve megy az a történet, hogy egyre kevesebbet 
költenek oktatásra. A tanárok egyre kevésbé vannak akár erkölcsileg, akár anyagilag megbecsülve. 
Az elmúlt 30 évnek az eredménye, az elmúlt évek kormányai közösen felelősek érte, ugyanúgy, 
mint a 27%-os áfáért is, amit a jelenlévők szeretnek hangoztatni, hiszen 19%-ról 25%-ra a 
Gyurcsány-kormány emelte meg, majd 25%-ról 27-re a Fidesz. Ami fontos ebben a kérdésben, 
az a megbecsülésnek a kérdése is. Amikor ő a 2000-es évek elején elkezdett tanítani, akkor azt 
mondták a rokonai, hogy ,,Zoli, biztosan ezt szeretnéd csinálni, hiszen ebből nem lehet egy 
családot eltartani.” A bérek problémái is hasonlóak. Volt egy egyeztetése a 
Belügyminisztériumban, ezen a Mozgalom részt vett - az egyes híresztelésekkel ellentétben -, és 
nyilván javaslatot tettek a Minisztérium asztalára. Dúró Dóra országgyűlési képviselő asszony vett 
részt a részükről és a következő javaslatot tették: ,,A kormány növelje  a hazai, GDP arányos 
ráfordítást az oktatásra, továbbá engedje, hogy a sávos bérrendszer bevezetése kapcsán 
előrevetíthető, hátrányos, szubjektív intézményvezetői elbírálás esetén a pedagógusok a tankerület 
felé fordulhassanak, objektív véleményt kérve, munkájuk és béremelésük kapcsán. Ne 
csökkentsék azon iskolák támogatását, amelyek kisebb mértékben tanítanak hátrányos helyzetű 
tanulókat, hiszen 2024-től a Kormány 10%-os költségvetési támogatáscsökkentést szeretne 
bevezetni a részükre. A pedagógusok fegyelmi eljárására vonatkozóan azt kérte a Mi Hazánk, 
hogy pontosítsa a Kormány, hogy mi tartozik fegyelmi vétség körébe, elkerülve az 
intézményvezetői, szubjektív megítélést. Elnökhelyettes Asszony a család egységére tekintettel 
hívta fel a Kormány figyelmét mindazon pontra – és kérte átdolgozásukat -, ahol a pedagógusok 
kisgyermekeik nevelése okán érthető módon nem tudnak mindig az oktatás szolgálatában állni. 
Kitért az átirányításra, kiküldésre, a napi munkaidőn túli rendelkezésre állási időre. Kérte a havi 
négy pihenőnapot, a készenlét eltörlését, a már megkezdett és egyébként is csak tanítási 
szünetekben kiadott szabadság munkáltató általi megszakításának eltörlését. A pedagógus 
minősítés kapcsán kérte a Mi Hazánk a pedagógus terhek csökkentését, a felesleges 
dokumentációk bekérésétől való eltekintést, az ismétlődések eltörlését, amelyek során egyszer a 
portfólióban, másodszor az óralátogatás előtt kell több 10 oldalban megírni a pedagógusoknak, 
továbbá, hogy a minősítés során megfigyelt indikátorok mennyiségét lényegesen csökkentsék.” 
Nyilvánvalóan ezek a tárgyalások az ismeretei szerint ma fognak folytatódni a szakértők 
meghallgatásával. Amit szintén hallott, hogy a balliberális-ellenzéki politikusok otthagyták a 
munkát az ilyen tárgyalások során és érdemi javaslatok nem nagyon voltak. Úgy gondolja, hogy 
ezek azok a kérdések, amelyekkel foglalkozniuk kell, hiszen ez 30 éve adóssága a magyar 
politikának.  
 
Cseléné Figula Edina: Elmondja, hogy az oktatással kapcsolatban egyre inkább azt érzi, hogy 
vannak politikusok, akik nem látják a fától a lombkorona sétányt, pedig annyira egyértelmű, ami 
történik, hogy másfél méteres kilátóra sem kell felmenni, hogy látható legyen. A törvény 
korlátozza a tanárokat. Korlátozza azt az embert, akihez ő reggel 8-kor beküldi a gyermekét és 8 
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óra múlva, délután négykor úgy szeretné elhozni, hogy tanult valami újat, fontosat, hogy tanító 
néni vidáman, kipihenten, teljes odafigyeléssel segíti a kisfia előrejutását. Ez egyre nehezebb. Most 
is teljes odafigyeléssel dolgozik a tanító, nem vidáman. Most is teljes odafigyeléssel dolgozik, de a 
törvény elfogadása után már nem kipihenten. Kérdezi, hogy jól van-e ez így? A másik 
megközelítés a gyerekek szempontja. Nem szeretné úgy nevelni a fiait és a lányát, hogy ha van 
véleménye a gyereknek és érzi, hogy valami rossz neki, akkor is tűrnie kell, mert ezt várják el tőle. 
Nem emelheti fel a hangját, nem mondhatja ki a gondolatait, mert a hazájának vezető kormánya 
ezt nem engedi meg. Neki a státusztörvény olyan, mintha megszabnák a gyógyszertárban, hogy 
az asszisztensnek egy betegre 20 másodperce van. A gyógyszertárban ne kapkodjon senki. Nézze 
át a receptet nyugodtan, beszélje át a beteggel a gyógyszer használatát, ő pedig türelmesen vár a 
sorára, mert az a hölgy a plexi mögött nagyon felelős munkát végez. Legyen alapos, nyugodt és 
körültekintő, nem szabad kényszeríteni 20 másodperces munkára. A pedagógusra sem szabad 
rákényszeríteni a státusztörvényt. Legyen alapos, nyugodt és körültekintő a tanár, tanító, 
pedagógus. A Fideszes és nagyon jobboldali képviselőtársaihoz fordul. Egy lombkorona sétány 
szempontjából a fa a lényeg. A jövő szempontjából az oktatás és a tanító a lényeg.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Amikor oktatáspolitikai kérdésekben azt mondják neki, hogy 
célzottan az az oktatáspolitika célja, hogy ,,inas ország” legyen, összeszerelő ország legyen, 
elbutuljon a magyar, akkor ő ezt vissza szokta utasítani, hiszen ez senkinek nem lehet a célja. Ami 
a közoktatásra manapság, különösen az elmúlt évtizedben jellemző, az teljesen fenntarthatatlan, 
felháborító és folyamatos feszültségeket gerjeszt. Sokan attól tartanak, hogy ez 
visszafordíthatatlan. Lassan visszafordíthatatlan folyamatok jellemzik a közoktatást 
Magyarországon, amelyeket ha nem állít meg az állam, akkor az ország kiírja magát a modern 
európai országok köréből. A fejlett országok köréből, a jóléti országok köréből és a demokratikus 
országok köréből is. Ez nem csak a pedagógusok problémája, nem csak a diákok problémája, 
hanem az egész ország, a magyar társadalom problémája. A magyar nemzet problémája, ahogy a 
képviselőtársai fogalmaztak. Ez az egyik legfontosabb nemzeti kérdés. Nem akar belemenni 
azokba, amiket már elmondtak előtte, de azért az látszik, hogy szisztematikusan kivonták a 
forrásokat a közoktatásból. Folyamatosan rombolják a struktúrát, még minisztériuma sincs, 
hiszen egy rendőr az, aki vezeti ezt a minisztériumot. A szakmánál azt látják, hogy folyamatosan 
megerőszakolja az államhatalom, a diákokat könnygáz fogadja, amikor felemelik a szavukat. 
Gumibottal ütik-verik őket, a tanárokat nem csak túlterhelik és alulfizetik, hanem ezzel a 
státusztörvénnyel zsarolják is. Nem érti, miért nem figyelnek arra - ha már történelmi időszakot 
érintettek a mai Közgyűlésen -, hogy a történelmi változások legtöbbször a diákságon keresztül 
nyertek érvényt a magyar történelemben is. Ezzel nekik nincs dolguk, nekik azzal van dolguk, 
hogy Miskolcon is legyen holnap, aki tanít. Azok az elborzasztó számok, amiket a felvételi 
eredmények mutatnak, azok nem csak nemzeti problémák, hanem a településüket érintő 
probléma is. Ezért hozták ide ezt az előterjesztést. Arra kéri a jelenlévőket, hogy támogassák ezt 
az anyagot. Amivel a közoktatáson, ezen a helyzeten javítani tudnak, az kötelesség, ezért a saját 
részéről nem csak támogatni fogja, hanem folyamatosan fel fogja hozni, hiszen ez Miskolcra nézve 
is nagyon káros, a Frakciójuk ezért tartotta fontosnak, hogy kiálljanak a jó ügy mellett. Kéri, 
támogassák az előterjesztést.  
 
Erdei Sándor Zsolt: Köszöni a szót. A Fidesz-keresztény demokrata kormány kedvenc 
szlogenje, hogy megvédik a gyermekeiket, de mitől és kitől? A fideszesektől? Nem a valós 
veszélyektől szeretnék őket megmenteni, hanem például attól, hogy Szájer József ne sétálhasson 
be az óvodába tütüben előadást tartani brüsszeli fehér éjszakákról. Ha Szájer bácsi ezt megtenné, 
akkor a fideszesek szerint másnap már minden gyermek kedvet kaphatna ahhoz, hogy 
ugyanolyanok legyenek, mint Józsi bá és mind ott lógna becuccolva az ereszen. Fideszes 
képviselőtársaihoz fordul, miszerint a gyerekeket nem a beteges fantáziavilágtól kell megvédeni, 
hanem attól, amitől egy normális értékrenddel bíró szülő szeretné. Például, hogy nem lesz tanára 
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a gyermekének és a szülőnek vagy magára kell vállalnia az okítást esténként, vagy óránként 3-4-5 
ezer forintos díjazásért magántanárhoz kell majd hordania a diákot. Ez a valós veszély. Az ELTE-
n fizika-kémia szakra csupán egyetlen fő jelentkezett, és ő sem az első helyet jelölte meg. Egerben, 
az ország egyik legnépszerűbb tanárképzőjében alig van jelentkező a tanári szakokra, 
természettudományos szakokra 1-2 fő jelentkezik csak. Holnap ki fog tanítani? Eljutottak a 
legmélyebb pontra. Itt már nem is az a kérdés, hogy ki fog holnap tanítani, mert már megvan a 
válasz. Senki. Nem elég, hogy a földbe döngölték a pedagógusok ön és közbecsületét, nem elég, 
hogy a státusztörvénnyel sárba tiporják az emberi jogaikat. Lassan egy éve, sunyin, az Európai 
Unióra mutogatnak, hogy nem adnak pénzt a fizetésemelésre, amit aztán a fideszes oligarcháknak, 
a haveroknak el lehetne lopni és megint nem jutna a tanároknak. Szégyen ország ez, szégyen 
emberekkel. A Fidesz 13 éve van hatalmon és soha, eszük ágában nem volt az, hogy emeljék a 
pedagógusok bérét. Legyen már annyi gerinc bennük, hogy felvállalják azt, hogy a szemükben az 
oktatás ügye az utolsó utáni helyen van. Mondják azt ki, hogy nem érdekük az, hogy a magyar 
átlagszavazó tudja mennyi a kétszer kettő. Elég, ha azt tudja, hogyan rajzoljon x-et a narancssárga 
szín mellé és utána lássa, hogy mennyi van a borítékban érte. Még ennél is van lejjebb, hiszen 
kivéreztették a pedagógusokat, jöhetnek a diákok. ,,Nesze nektek gumibot! Hová jelentkeztél, a 
könnygázra? Még hogy sztrájkjog, majd ad nektek Orbán Viktor bácsi! Menjetek szépen, 
tanuljatok meg bégetni és beállni a sorba!” Ezek után vagy csurran-cseppen valamilyen zsíros 
állami meló, lesz abból Rolex, jacht meg luxus-prosti. Elmondja, hogy a miskolci Fidesz helyében 
nagyon szégyellné magát, hogy 13 év korlátlan lehetőségei után a kormányuk ide juttatta ezt az 
országot.  
 
Szilágyi Szabolcs: Köszönti a megjelenteket és elmondja, hogy a státusztörvények csúfolt 
,,bosszú törvény” nem lehet tárgyalási alap a ,,mindenhez is” értő Pintér Sándor miniszterrel. A 
közoktatásban is érvényesülnie kell a ,,semmit róluk, nélkülük”- elvnek. Ezzel szemben az oktatás 
szereplői eddig csak diktátumot kaptak a Kormánytól, pedig párbeszédre lenne szükség. 
Státusztörvény, megfélemlítés, elbocsátás, könnygáz, ezek a Kormány eszközei, holott az 
oktatásban résztvevők jövője a tét. Könnygáz és sokkoló. Rendőrökkel veretik a diák tüntetőket, 
a gyerekeket, ez a Kormány oktatáspolitikája. Mindezt szomorúnak tartja. Elmondja, hogy ő 1988-
ban született, így ő nem láthatta, csak archív felvételeken a fiatal Kövér Lászlót, akinek a nyakában 
egy tábla volt. Erre a táblára az volt felírva, hogy ,,Egy rendőrállamban a rendőr fizetése magasabb 
a tanárénál, egy jogállamban ez fordítva van.” Meglátása szerint messze kerültek ettől a Fidesz-
KDNP képviselői. Úgy látszik, hogy a fiatal demokratákból öreg bolsik lettek. Mindennek tetejébe 
a miskolci mamelukok az országgyűlésben rendre megszavazzák az összes elvonást a várostól, és 
minden olyan oktatással kapcsolatos kérdést, ami gyakorlatilag ellehetetleníti a mai fiatalok jövőjét.   
 
Varga Andrea alpolgármester: Ő is szeretne egy kicsit visszamenni az időben, 2016. januárjában 
született egy levél. Egy miskolci középiskola tantestülete úgy gondolta, hogy fel kell hívnia a 
figyelmet arra, hogy az oktatásban rendszerszintű problémák vannak. Ők, akik belülről látták az 
oktatási rendszert, elkezdték kongatni a vészharangot. Hihetetlen következménye lett ennek a 
vészharang kongatásnak. Az lett a következménye, hogy 2016. év februárjában az ország talán 
legnagyobb vidéki tüntetése zajlott le Miskolcon, ahol 6-8000 ember szakadó esőben, 2-3 órán 
keresztül arról beszélt, hogy nagy baj van az oktatásban. Utána folytatódott a történet a kockás 
inges mozgalommal, a Tanítanék Mozgalommal, az esernyős tüntetésekkel. Talán néhányan 
szülők, akik akkor is ott voltak – ő akkor szakszervezeti vezetőként a színpadon is állt –, 
emlékeznek arra, hogy nagyon komoly megmozdulások indultak el. Akkor a válasz az volt, hogy 
semmibe vették az embereknek ezt a jelzését, sőt, folytatódtak azok az átszervezések és azok a 
folyamatok, amelyek az oktatás leromlásához vezettek. Eltelt hét év és a problémák nemhogy 
megoldódtak volna, hanem sokasodtak. Eltelt hét év és nem a megoldás irányába haladtak, hanem 
a fenyegetettség, a megfélemlítés erősödött. Ma már nem csak a tanárok és a szülők – mint akkor, 
ott 2016-ban –, állnak az utcán, hanem ott vannak 17-18 éves gyerekek, akik meggyőződéssel 
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tudják és hiszik, hogy nekik dolguk van ebben a feladatban. Úgy gondolja, hogy nekik is erkölcsi 
kötelességük az, hogy odaálljanak a gyerekek, a pedagógusok és a jövő mellé.  
 
Dr. Nagy Ákos: Úgy gondolja, hogy minden ilyen egyetértő nyilatkozatnál van egy egyszerű 
megközelítés, meg van egy összetett megközelítés. Ha a nagyon egyszerű megközelítést akarja 
választani, akkor van néhány kérdése. Az első kérdése az, hogy hol aggódott így egyszerre az 
ellenzék, amikor 616 iskolát zártak be. Szilágyi képviselő úr hol aggódott és hol fenyegetőzött, 
amikor 293 óvodát zártak be, 1200 óvodapedagógust engedtek el? Hol rettegtek közösen és hol 
adtak be közös beadványt, amikor eladták a Nemzeti Tankönyvkiadót és az egekbe szöktek a 
tankönyvek árai? Miért nem akkor szolidarítottak, amikor 1151 iskolát vontak össze? Miért nem 
akkor álltak ki kiáltványokkal bárhova, amikor a vidéki településeken megszűntek az iskolák és ez 
a magyar gyermekek 10%-át érintette? Hol voltak akkor? Nem látta a kiáltványukat és ez a 
hitelesség? Ezt kérdezné, hogy hol voltak? Majd biztos kap rá választ, hogy azóta már mennyi év 
eltelt. Úgy gondolja, hogy meg lehet ennek a kiáltványnak a kérdését békésen is oldani, akár 
egyezséggel is. Mit érnek el egy egyezséggel? Időt, pénzt, energiát spórolnak, hiszen vannak olyan 
alapkérdések, amelyekkel teljes mértékben egyetértenek. Ő is utánanézett, gyalázatnak gondolja, 
hogy Magyarországon ma egy ember jelentkezik kémia-fizika tagozatos középiskolai tanárnak. Ez 
egy gyalázat, amellyel teljesen egyetértenek. Kell-e javítani a pedagógusok bérén, kell-e emelni? 
Teljesen egyetért a Fidesz ezzel, emelni kell a pedagógusok bérét. Kell-e javítaniuk az oktatás 
körülményein, a pedagógusok körülményein? Kérdezi, hogy a Fidesz egyetért azzal, hogy 
javítaniuk kell-e, a gyereknek iskolaidőben tanulni kell-e? Mit mond erre a szülő, hát mit csinálna 
amúgy iskolaidőben? Meg vannak olyan kérdések, amikkel nem értenek egyet és ezekről kéne 
szerintük tárgyalni. Például ilyenről, hogy kell-e iskolaidőben kordont bontani? Szerintük nem 
kell. Csak a tüntetés marad-e, mint az ellenállás eszköze, csak a sztrájk marad-e, mint az ellenállás 
eszköze? Ők úgy gondolják, hogy nem, ebben erősíti meg őket a Társaság a Szabadságjogokért 
honlapja, nézze meg, aki tiltakozni akar, le van írva, hogy mit kell tenni. A legfontosabb különbség, 
amiben nem értenek egyet, az az, hogy szakkérdés-e az, amiről beszélnek. Szakkérdés-e a 
státusztörvény, mert hogy állnak? Most egyezséget kell-e kötni ebben a pedagógusoknak, 
tárgyalnia kell-e a pedagógusoknak, tárgyalnia kell-e Magyarország Kormányának? A 
pedagógusoknak és Magyarország Kormányának tárgyalnia kell, ez lesz az egyezség alapja. Akár 
az egyik oldalról oktrojált 9 pont, akár a Kormány státusztörvényének bebetonozása rossz 
történetet fog hozni, rossz kifutást fog eredményezni és ennek az lesz a következménye, hogy 
valamelyik fél elégedetlen lesz. Egymással kell egyeztetniük a szereplőknek. Amit tudnak, az az, 
hogy a szereplők egyeztetnek egymással. Ezeknek az egyeztetéseknek pedig van egy eredménye, 
ezt a két fél egyelőre máshogy ítéli meg, de a Kormányzatnak világos, egyértelmű és nyilvános a 
szándéka, a státusztörvény tervezete vitaanyag. Ha az egyik fél azt mondja, hogy egy vitaanyagról 
nem hajlandó vitatkozni, akkor elzárkózik az egyeztetéstől. Úgy gondolja, hogy változatlanul kell 
egyeztetni, változatlanul megegyezésre kell törekedni, egy dologban azonban egészen biztos, 
Miskolc Város Közgyűlésének egy szakmai egyeztetésbe – egy relatíve tartalmatlan kiáltvánnyal –
, nem kell beleköpnie.  
 
Szarka Dénes: Megköszöni dr. Nagy Ákos frakcióvezető úrnak a higgadt és sok tekintetben 
konszenzuskereső hozzáállását. Valóban az látszik – ő még nem látta ilyennek a felszólalókat –, 
hogy nagyon frusztráltak, nagyon feszengenek, nem nagyon volt még ilyen korábban. Úgy 
gondolja, hogy ez arra utal, hogy azért ennyi hozzászólás, bekiabálás nem szokott elhangzani. Ő 
ebből azt olvassa ki, hogy nyilvánvalóan a lelkük mélyén tudják, hogy a pedagógusoknak, a 
diákoknak igazuk van, amikor jobb körülményeket, nagyobb megbecsülést követelnek. Az egy 
másik kérdés, hogy a tárgyalásokon részt vettek szakértők és részt vettek az ellenzéki pártok 
képviselőinek többsége is. Az egyik követelés éppen az – az egyik legelső –, hogy nyilvános és 
érdemi egyeztetésről van szó. Az oktrojálás minden esetben a hatalomnak az eszköze lehet csak, 
mert a hatalom tud oktrojálni és a hatalom oktrojálja a státusztörvényt, akkor, amikor a szakmai 
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szereplők egységesen azt mondják, hogy erről ebben a formában nem lehet tárgyalni, mert a másik 
irányban kellett volna már 7 évvel ezelőtt, ahogy Alpolgármester Asszony is elmondta. A miskolci 
Herman Ottó Gimnáziumban elindult egyfajta tiltakozás, egyfajta véleménykifejezés, nem 
bontottak kordont, nem tüntettek, nem csináltak semmilyen balhét, hanem elkezdték azt 
megfogalmazni, hogy mi a probléma az oktatással. Erre a válasz a ,,kockásingesezés”, megalázás, 
beszólogatás, a folyamatos lejáratás volt és ez a mai napig is. Természetes, hogy előbb-utóbb 
eljutnak addig, hogy a tiltakozásnak olyan formáit válasszák, amitől azt várják, hogy eljut a 
hatalomhoz, hogy valódi egyeztetés lehessen belőle. Emiatt kérdezi, hogy miért nem nyilvánosak 
ezek az egyeztetések? Nem a diákok mondják, hogy ne legyen nyilvános, hanem a 
Belügyminisztérium. A Belügyminisztérium, amely az oktatásért felel, ő mondja, hogy ne legyenek 
nyilvános tárgyalások. Miért ne legyenek nyilvános tárgyalások? Miért nem nyilvánosan 
beszélgetnek erről? Visszautal a 2010. év előtti időkre, amikor ő még diákként tiltakozott nagyon 
sok minden ellen és abban is van igaza Pakusza Zoltán képviselőtársának is, hogy ez nem 2010-
ben kezdődött, hogy az oktatás negatív pályára került. Ő azt mondja, hogy az utóbbi 7 évben a 
Fidesz-KDNP kétharmados kormányzása alatt rendkívüli módon felgyorsult ez a leszálló ág, 
amiben az oktatás egyébként valóban évtizedek óta van. Ez nem pártpolitikai kérdés, ő őszintén 
úgy gondolja, hogy sem a maga javára, sem a pártja javára nem szeretne ebből szavazatokat 
szerezni. Ő azt szeretné, hogy legyen, aki az ő gyermekét tanítani fogja majd. Ezt szeretné. Ha ezt 
ők meg tudják csinálni, akkor annak örül a legjobban, ha nem, akkor tovább fognak tiltakozni, 
tovább fognak szolidaritást vállalni. Itt ez a cél és ha egyszer majd más kormány lesz és az ugyanezt 
fogja csinálni, akkor nyugodtan kérjék rajta számon, ő ugyanúgy tiltakozni fog.  
 
Molnár Péter: Megjegyezni szeretne két dolgot. Amikor a baloldali képviselők kiálltak beszélni 
oktatáspolitikáról, akkor ő azt látja, hogy nem egészen tájékozódtak minden tekintetben. Például 
olyan tévedések is voltak, hogy Szopkó Tibor alpolgármester úr közoktatásról beszélt, amikor 
köznevelés van, köznevelésről szóló törvényről beszélnek. Klikk az már nincsen, mert tankerületi 
központok vannak, holott dr. Simon Gábor frakcióvezető úr még klikkekről beszélt, mintha 
jelenleg is azok lennének. Ez mutatja a felkészültségüket ebben a témában. Szeretne 
visszautasítani egy dolgot. Amikor a baloldali képviselőtársa ,,szégyen embereknek” nevezte őket, 
szégyellje magát és tájékozódjon. Beszéljen a polgármesterével – bár tudja, hogy már nem tudja 
uralni Polgármester Úr a saját frakcióját –, de amikor arról beszéltek, hogy a pedagógusoknak 
nem volt béremelése, akkor nagyon nem tájékozódtak. Januárban 10%-al emelték a pedagógusok 
bérét, most májusban ezt a 10%-ot a szakképzéssel még 5%-al emelik. Ha visszamennek oda, 
amikor a pedagógusi életpálya-modellt bevezették 2013-ban, akkor ez úgy vezetődött be, hogy 
egy elég jelentős béremelés volt. Ezt követően minden év szeptemberében még 10-10-10%-okkal 
emelkedtek a bérek. Igaz, lehetne több is, ez egy konszenzus közöttük. Igen, az is egy konszenzus 
közöttük, hogy az oktatás kérdése fontos. Ők nem mondják, hogy az oktatás kérdése nem fontos. 
Az oktatás közös dolog, az oktatás a jövő, a gyermekek. Ez egy százas szöggel leszögezhető alap 
dolog, ebben biztosan egyetértenek és abban is, hogy mindenkinek – így a pedagógusoknak, az 
oktatásban dolgozóknak –, jó lenne, ha több lenne a bére. Ők ebben is egyetértenek. De abban, 
hogy folyamatosan hazudnak és a baloldali politikának teszik ki az oktatást, felhergelik a tanárokat, 
ez a szégyen. Itt ők a ,,szégyen emberek”, visszautasítja az elhangzottakat, amiket mondtak neki. 
Az a helyzet, hogy a baloldal megpróbálja kihasználni a diákokat. A tegnapi újságcikket olvasta, 
tényleg úgy tűnik – és ő egyetért azzal a politológussal, aki ezt nyilatkozta –, hogy politikai 
pedofília az, amit ők csinálnak, a baloldali pártok a diákokkal. Mindig nyugati pénzből, nyugati 
szakértőkkel megfinanszírozva, láthatóan egy fonalra felfűzve próbálják meg megszervezni ezeket 
az akciókat. Ezek szervezett, gerjesztett akciók a pedagógusok vonatkozásában is. A sztrájkokat 
mindig megpróbálják szervezni, felhergelni és utána mindig csalódottak, mert jóval kevesebben 
vesznek részt ezekben a sztrájkokban, mint ahogy azt eredetileg gondolták. Persze, vannak 
problémák, azt senki nem állítja, hogy nincsenek problémák, persze, jó lenne, hogy ha több lenne 
a pedagógusoknak a bére, de az látszik, hogy a baloldal képviselői, a baloldali pártok nem is 
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akarnak erről érdemben, valóságosan beszélni. Pakusza képviselő úr is rámutatott már – nagyon 
helyesen –, hogy úgy tűnik, hogy nem is mennek be ezekre a szakmai egyeztetésekre, bizonyos 
szakszervezetek is kivonulnak. Úgy látszik, hogy még nincs ott sem egyetértés, mert azt látja, hogy 
valamelyik szakszervezet azt mondja, hogy be kell menni az egyeztetésekre, van amelyik dacból 
azt mondja, hogy be se kell menni ezekre az egyeztetésekre. Akkor miről beszéljenek? 
Folyamatosan hergelni próbálják az embereket és a diákokat ahelyett, hogy tényleg nyugalmat 
próbálnának meg teremteni. Erre mit csinál a miskolci baloldal? Beterjeszt Miskolc Megyei Jogú 
Város Közgyűlése elé egy ilyen nyilatkozatot. Egy baloldali politikai nyilatkozatot. Nem is 
tartalmaz olyan dolgokat, mint amiket előtte az Üdülési Vezérigazgató Úr próbált meg elmondani. 
Mondott itt általános dolgokat, amikkel még egyet is tudna érteni, de ezek nem is voltak leírva az 
előterjesztésben. Akkor mit kellene nekik megszavazni? Nem az van leírva, mint amit ők 
beszélnek, vagy csak részben. Baloldali politikai hergelés az, amit ők ezzel az előterjesztéssel 
megpróbálnak behozni erre a Közgyűlésre. Ne nevezzék őket ezzel kapcsolatban szégyennek, 
mert a Fidesz-KDNP időszakában folyamatosan egyre több pénzt költenek az oktatásra és a 
szakképzésre Magyarországon. Folyamatosan próbálják a pedagógusok bérét emelni és idén 
januárban az a 10%-os emelés hazai költségvetési forrásból történt meg. A baloldal képviselői 
azért ,,szégyen emberek”, mert Brüsszelben folyamatosan megpróbálják megakadályozni azt, 
hogy Magyarország azokat a forrásokat, amelyek járnak nekik, mert befizetői az Európai Uniónak, 
megkaphassák. Ők akadályozzák azt, hogy megkaphassák azokat a pénzeket, amelyekből többek 
között a pedagógusok béremelése is megtörténne. Ne akadályozzák Brüsszelben ezeknek a 
pénzeknek a megérkezését, ahogy Gyurcsány is elmondta, és akkor lesz béremelés.   
 
Veres Pál polgármester: Bár jelentős indulatokat gerjeszt, kéri, hogy tiszteljék meg egymást 
azzal, hogy végighallgatják a másikat.  
 
Hollósy Endre András: Látva azt, hogy nagyon próbálják az egekbe emelni ezt a történetet, a 
szolidaritási nyilatkozat kapcsán beszélne. Sajótájékoztató, repülő hajtogatás és ezeket dobálják. 
Összegezve, próbálják fenntartani ezt a kérdést, de lettek volna szolidárisak akkor, amikor a 
baloldali kormányok még 2010. év előtt 14.000 pedagógust az utcára tettek. Lettek volna 
szolidárisak akkor, amikor több, mint 100 iskolát bezártak és majdnem 290 óvodát bezártak. 1191 
óvónőt kirúgtak. Lettek volna szolidárisak akkor, amikor 748 iskolát vontak össze más 
intézményekbe. Lettek volna szolidárisak akkor, amikor csökkentették a gyerekek utazási 
kedvezményeit 17,7%-al. Ekkor sem voltak szolidárisak. Lettek volna szolidárisak akkor, amikor 
bevezették az egyetemi tandíjat, amit egyébként a Fidesz egy népszavazási kezdeményezéssel 
2008-ban levett a napirendről. Lettek volna szolidárisak akkor, amikor privatizálták a Nemzeti 
Tankönyvkiadót, Gyurcsány Ferenc üzleti partnerének, Erdős Ákosnak a Láng Vagyonkezelő 
Zrt.-nek, aprópénzért. Lettek volna szolidárisak akkor, amikor bevezették itt Miskolcon Közép-
Európa legdrágább diákbérletét. Ehelyett 2000 db MEN belépőjegyet osztottak a diákoknak 
ahelyett, hogy erre figyeltek volna oda. Úgy gondolja, hogy az, hogy őket éri az vád, hogy nem 
állnak a pedagógusok mellett, az hazugság. Ők a pedagógusok béremelése mellett állnak ki, a 
Magyar Kormány mellett. A Magyar Kormány 2013-ban bevezette a pedagógusi életpálya-
modellt, ahol csaknem 50%-os béremelés következett. Azt mondani, hogy a Fidesz és a KDNP 
Miskolcon nem áll a pedagógusok mellett, az nettó hazugság, ezt nem fogadják el és nem fogadja 
el a Frakciójuk.  
 
Szopkó Tibor alpolgármester: Érti ő azt a technikát, hogy tisztelettel végigülték az általuk 
elmondottakat, aztán dühösen reagálnak rá és kikérik maguknak, hogy a közoktatás kifejezést ő is 
használta. Ezt tévedésként értelmezni tévedés, hiszen létezik közoktatás, még akkor is, ha a 
köznevelési törvény köznevelésről beszél. Magabiztos abban, hogy a közoktatás egy létező szó és 
ez egy létező dolog ma Magyarországon, bármit is mond a jogszabály ezzel kapcsolatban. Ha már 
kijavítgatják egymást, akkor egy tény elmondásával folytatná, hiszen jelezte Frakcióvezető Úr, 
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hogy mennyivel többet költ a Fidesz Kormány a GDP arányos költésre – rá is keresett –, így 
tisztelettel kiigazítaná, 2010-es adat szerint 5,5%-át költötte a Kormányzat az oktatásra, ez az EU-
s átlag fölött volt, hiszen akkor 5,2 % volt az EU-nak az átlaga. 2020-re vonatkozóan a KSH 
szerint 4,7 %. Akárhonnan is nézi, ez egy csökkenés.  
 
Bazin Levente Dávid: Ahogy helyesen elhangzott, ő szakmai vitába nem is szeretne belefolyni, 
de úgy gondolja, hogy néhány kérdést, ami nem szakmai, azért tisztázni kell. Az egyik az, hogy 
véleménye szerint hazudnak, amikor azt mondják, hogy majd az Európai Unió finanszírozza a 
magyar oktatóknak a bérét, ez jogilag nem lehetséges. Az Európai Unió oktatásügyi kérdésekben 
nem fog beleszólni egyetlen tagállam ügyeibe sem, ebben a formában a bérezést sem fogja 
megoldani az Európai Unió, mert nem lehetséges. Az, hogy nem tudják kétharmados kormánnyal 
megoldani az oktatásnak a problémáit, az is magáért beszél. Mondhatná azt, hogy nagyon 
ügyetlenek, de szerinte nem erről van szó. Nem csak, hogy ügyetlenek, hanem nem is akarják 
megoldani, hiszen, ahogy elhangzott, dobálóznak az ezermilliárdokkal, amelyekkel veszteséges 
cégeket vásárolnak, vagy nem mesze innen a MÁV által finanszíroznak oligarchákat szintén 
milliárdokért, vagy lombkorona nélküli lombkorona sétányt építenek. Mindenre van pénz, ami az 
ő ,,bandájukat” tudja gazdagítani, oktatásra érdekes módon nem akar pénz jutni. Nem azt akarja 
mondani, hogy ügyetlenek, hanem azt, hogy nem is akarják megoldani ezt a problémát. Az, hogy 
nem vettek részt a szakszervezetek, PDSZ, PSZ, az ADOM Diákmozgalom vagy az ellenzéki 
pártok az egyeztetésen, ez nem igaz. Az ellenzéki pártoknak mindenkor és minden kormány 
esetén feladata az, hogy felhívják a figyelmet és támogassák az embereket a problémájukban, 
annak érdekében, hogy egy jobb országot tudjanak csinálni. Jó lenne, ha mindenki ott lenne az 
ellenzéki pártok és a diákok mellett. Ezért van ez a nyilatkozat, most kiderül, hogy ott vannak-e 
valójában, vagy nincsenek. Mert, ha akarnak ott lenni, akkor úgy látja, hogy pénz az van dögivel, 
Vodafonera, meg mindenre, akkor ott vannak. 
 
Soós Attila: Fidesz-KDNP-s képviselőtársai hozzászólásaiban jó pár szám és adat elhangzott. 
Tények arról, hogy a baloldal milyen mértékben tette tönkre az ország köznevelését, oktatási 
rendszerét, zárt be iskolákat, oktatási intézményeket, tett utcára pedagógusokat. Ha a baloldali 
képviselőtársai ezt vitatják, akkor majd ők is előállnak számokkal. Ezt eddig nem tették, 
hangulatkeltés azonban zajlik. Úgy gondolja, hogy nagyon lelkesek és rengeteg időt szánnak arra, 
amikor egy jogos és érthető polgári mozgalomnak, szakszervezeti követelésnek, diák igénynek a 
kisajátításába fognak, állnak mögéjük és megpróbálják kicsavarni ezt a gondolatot. Akkor is 
lehetnének ilyen lelkesek, amikor Miskolcért kell dolgozni. Jó pár napirend elhangzott a mai 
napon, akkor messze nem voltak ennyire lelkesek. Mihelyt a Kormányt kell szidni, rögtön nagyon 
okosak tudnak lenni. Szögezzék le, hogy ebben teljesen egyetértenek, hogy ha a diákok azt 
mondják, hogy nekik jobb oktatás és színvonal kell, jobb körülmények, igen, jobb kell, mindig 
jobb fog kelleni. Ha ez a nyilatkozat, amit kreáltak, arról szólna, hogy ,,támogatjuk, hogy a 
pedagógusok mielőbb méltányos és jelentős, az életpályát figyelembe vevő béremelést kapjanak.”, 
akkor azt kérdezné, hogy hol írják alá. Le kell szögezni, hogy ez fontos. Ezen túl viszont, amikor 
azt mondják, hogy micsoda események zajlódtak le az utcákon és mondja ezt egy olyan baloldali 
képviselő, aki lássák be, hogy a 2006-os ,,szemkilövetős” események kapcsán ott ült a 
Parlamentben. Amikor őket vádolja, akkor az államhatalom embere volt abban az időben, amikor 
bejárták ezek a felvételek a világot, a mostaniakat mintha kevésbé látná bejárni. Aki azt mondja, 
hogy a Fidesz helyi emberei tehetnek erről, ez konkrétan hazugság, szinte már rágalmazás. Úgy 
gondolja, hogy amikor az imént arról beszélgettek, hogy az ő áldásos tevékenységüknek 
köszönhetően többek között 700 óvodai hely üres és óvodákat szüntetnek meg – nem ők, hanem 
a baloldal –, akkor ezekbe az óvodákba azok a kisgyermekek nem érkeznek meg, akik 2019. óta 
nem születtek meg. A kormányhivatal adatai alapján csak 2019. óta közel 10 ezer fővel csökkent 
Miskolc lakossága, ami a legnagyobb szívfájdalom. Erről is beszélgettek annak idején, hogy 
hogyan lehetne megállítani ezt. Amikor arról beszélgetnek, hogy ez a nyilatkozat az ő véleménye 
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szerint kifejezetten gyűlöletkeltő és kirekesztő, valamint messzemenőleg nem arról szól, hogy 
megoldhassák a pedagógusoknak vagy a diákoknak az egyébként érthető helyzetét és követeléseit, 
akkor arról van szó, hogy a baloldal bántani akar más embereket is. Nem arra koncentrálnak, hogy 
Miskolcot hogyan kellene fejleszteni, hanem ráülnek országos eseményekre, akkor végtelenül 
lelkesek, remek beszédek születnek erről, de nyakig ludasak abban, hogy itt tart Miskolc. Semmit 
nem fejlődött az elmúlt négy évben, sodródik. A nyugdíjasok is rosszul érzik magukat, a diákok 
is, továbbra is elvándorlás van, amely egyre nagyobb mértékű. Lehet az ő nyakukba varrni, de 
semmit nem hallottak arról, hogy a baloldal mit csinált az elmúlt négy évben. Reméli, hogy fognak, 
bár erre egyre kevesebb esélyt lát. Ezekkel ellentétben mindenhol máshol nagyon lelkesen 
beszélgetnek. Szerinte ez szomorú és szégyenteli. Amikor arról beszélgetnek, hogy egyre kevesebb 
óvodapedagógus van, mit tesznek azért, hogy ne ez legyen? Látszik az adatokból, az 
előterjesztésből, hogy tisztában vannak vele, hogy a nem önkormányzati óvodákba hányan járnak. 
Oda miért járnak gyerekek? Ott mennyien vannak? Ott miért jobbak a körülmények? Mit lehet 
tenni azért, hogy itt jobbak legyenek a körülmények? Csomó-csomó lehetőség és nagyon vicces, 
hogy épp az imént beszélték meg, hogy a baloldal jóvoltából csökken az óvodai létszám és utána 
őket szidják a pedagógusok miatt. Teljes mértékben szégyen. Szögezzék le, hogy a diákoknak 
igazuk van – azzal fejezi be, amivel elkezdte –, amikor jobb körülményeket és jobb oktatási 
színvonalat kérnek. Igen, támogatják, hogy a pedagógusok mielőbb méltányos és jelentős, az 
életpályát figyelembe vevő béremelést kapjanak.  
 
Dr. Mokrai Mihály: Elmondja, hogy ő nem ért az oktatásügyhöz. Sose volt pedagógus, soha 
nem tanított, soha nem volt vele kapcsolata. A gyerekein keresztül viszont volt kapcsolata, meg ő 
is járt néhány iskolába. Elborzasztja az, amit itt lát, emiatt az érzéseit szeretné megosztani. Amikor 
egy kezdő pedagógus – Soós Attila képviselőtársa számokat kért tőle –, 260.000.- Ft nettót visz 
haza és amikor 40 ledolgozott év után 360.000.- Ft a nettó bére, akkor azért elgondolkodik, hogy 
ez mekkora életpálya. Mekkora karrier volt ez, mekkora ennek a presztízse, a társadalmi 
megbecsülése ennek a szakmának? Ezek után egy másik érzés keríti a hatalmába, amikor arra 
gondol, hogy Novák Katalin asszony azt mondta, hogy milyen szerencse, hogy ő nem lett 
pedagógus. Tényleg szerencse, mert nagyon rossz lett volna. Azt kérdezi a képviselőtársa, hogy 
az egyházi intézményekben miért vannak olyan sokan. Azért, mert gyakorlatilag szétverték az 
oktatási rendszert, nem ők, hanem a Fidesz és ezzel társadalmi szegregátumokat hoztak létre. 
Gyakorlatilag ez a társadalompolitika megosztotta a magyar társadalmat és ennek a levét isszák 
most. Azt is el szeretné mondani, hogy az a mantra, amit az imamalmok forgatásánál elmondanak 
százszor, hogy ha az EU-s pénzek jönnek, akkor bért fognak emelni, az egyszerűen nettó 
hazugság, de mondhatná bruttó hazugságnak is, csak nincs benne az áfa. Ebből egy fillért nem 
lehet a pedagógusok béremelésére fordítani. Legalább egyszer vegyék a fáradtságot és nézzék meg, 
hogy mik azok a támogatható célok, amit az Európai Unió megfogalmaz és lehetővé tesz. Ez, 
amit ők mondanak, ez nettó hazugság. Ebben nincs egyetlen valós, valid állítás sem. Nem lehet, 
mert az Európai Unió leírtja, hogy mit lehet és mit nem lehet és ez egy kógens szabály. Ez nem 
mellébeszélés. 2006-al kapcsolatban szeretne néhány dolgot a helyére tenni. El kell telni egy kis 
időnek és el kell múlnia pár évnek, meg el kell felejteniük néhány Fideszhez köthető ciklust, hogy 
először valósan lássák azokat az eseményeket, olyan 25 év távlatából, történelmi szempontból 
meg tudják ítélni, hogy amit állítanak, az szintén nem felel meg a valóságnak. Elnézést kér, hogy 
konkrétumokat nem tudott mondani, de ez a két szám, amiket elmondott, az elég brutális. Ne 
felejtsék el, 260.000.- Ft egy kezdő pedagógus bére és amikor nyugdíjba megy 40 év után, 
360.000.- Ft.  
 
Soós Attila: A megszólításra reagálna. Nem mondott olyat, hogy milyen helyzet van az egyházi 
fenntartású óvodákban, ő azt mondta, hogy az anyag sejtetni engedi, hogy az egyházi fenntartású 
óvodákba hányan járnak. Pontosan tudják, hogy hogy néz ki az óvodai létszám, ő ennyit mondott, 
többet nem.  
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Varga Andrea Klára alpolgármester: Sajnálja, hogy ennek a napirendnek a kapcsán térne vissza 
az óvodai ellátásnak az átalakításához és racionalizálásához, de szeretne válaszolni Képviselő 
Úrnak. Ha az elmúlt időszakban megtörténtek volna azok a lépések, amelyek elengedhetetlenek 
voltak annak érdekében, hogy fenntartható, jó szakmai minőségű óvodai ellátás működjön, akkor 
nem ők lépték volna meg ezeket a lépéseket. Ha jól emlékszik, akkor azok a döntések, amik 
mostanában születtek az óvodai ellátással kapcsolatosan, semmilyen formában nem váltott ki a 
Fidesz-KDNP képviselőiből ellenállást. Nem érti, hogy mi az oka annak, hogy elkezdtek visszafelé 
mutogatni. Az óvodai ellátás, a létszámok csökkenése egy 30 éves tendencia. Az óvodai ellátásban 
megjelenő új ellátóhelyek, például az egyházi óvodák elszívó hatása valóban érzékelhető az 
önkormányzati óvodák vonatkozásában. Azt is látni kell, hogy ezek a racionalizálási lépések 
pontosan a gyerekek érdekében és az ellátás szakmai színvonalának a megőrzése érdekében 
születtek meg.  
 
Veres Pál polgármester: A vitát lezárja. Oktatásról van szó és azt kérdezték, hogy ki hol volt. 
Őt 2001-ben választották meg Magyarország legjobb középiskoláit magába tömörítő, innovatív, 
azóta is működő program intézményi egyesületének vezetőjévé. Ebben a szerepkörben onnantól 
kezdve az összes egyeztető fórumon, amely oktatásüggyel foglalkozott, ő is ott volt. Felkérték 
többször arra, hogy véleményezzen kerettantervet, helyi tanterveket, nemzeti alaptantervet, 
érettségi szabályzatot. Ő maga is vezette az érettségi bizottság feladatkitűző bizottságát több éven 
keresztül emelt és középszinten. Jelen pillanatban is dolgozik olyan országos feladattal, amely sok 
ezer diák számára jelent feladatot. A Nemzeti Pedagógus Kar elnökeként, a Nemzeti Köznevelési 
Kerekasztal megalakuló ülésétől kezdve részt vett benne. A Pedagógus Kar tagjaként vett részt a 
köznevelési egyeztető fórumon, ezek után polgármesterként a Megyei Jogú Városok Szövetsége 
delegálta ebbe a fórumba másik szerepkörben. 2017-ben mondtak egy olyan szakmai határozott 
segélykiáltást – és ez nem a Herman nevében volt, hanem más –, amikor pontosan látták azt, 
hiszen számolható volt, hogy milyen szakos, mennyi tanár és mikor megy nyugdíjba. Ezt össze 
lehet vetni a pedagógusi pályára készülő felsőoktatásban tanuló diákok számával, akik közül 
jónéhányan a végzés után sem választják a pedagógusi pályát. A magyar köznevelés, előtte 
közoktatás, mert hiszen itt két fogalom volt, először közoktatási törvényről beszéltek, majd az új 
narratíva szerint köznevelésiről. Annak érdekében, hogy ezt most pontosítsa, a köznevelési 
rendszerben azt gondolják, hogy jól látható, hogy valamennyi kormánynak, valamennyi politikai 
oldalnak jelentős felelőssége van, mert ezeket a problémákat, amelyek fennállnak, és előre 
láthatók, hiszen demográfiai adatokkal kimutatható, nem oldották meg. Ennek eredménye az, 
hogy eljutottak arra a pontra, hogy azt állítja, hogy valóban, néhány éven belül nem lehet tudni, 
hogy ki fog tanítani. Ez indulatokat gerjeszt és a legnagyobb problémának azt látja, hogy nem 
szakmai indulatokat, hanem politikai indulatokat, és megint elviszi a fókuszt a szakmai 
döntésekről. Egyetlen dolgot szeretne csak mondani, amin gondolkozzon el minden politikus és 
minden szakmai ember. Ha most azt mondanák, hogy létrejönne egy olyan jogszabály, ami a 
legvonzóbb három foglalkozás közé emelné a pedagógust, mint ahogyan az Finnországban is van, 
akkor egy értelmes, most 11-es diák arról döntene, hogy ő pedagógus szeretne lenni, akkor ő 7 év 
múlva, vagyis 2030-ra lesz pályakezdő, gyakorlat nélküli pedagógus. Ezen gondolkozzon el 
mindenki, ez az ő felelősségük. Azt szeretné, ha erre koncentrálna mindenki és megoldásokat 
keresnének arra, hogy a magyar köznevelés ne omoljon szét. Ehhez kér erőt és kitartást 
mindenkinek és kevesebb indulatot, kevesebb politikát, sok szakmát ebbe, ha lehetséges.  
A vitában elhangzottakra dr. Simon Gábornak, mint előterjesztőnek adja meg a szót.  
 
Dr. Simon Gábor: Megköszöni Polgármester Úr intő és óvó szavait. Ezeket természetesen 
megfogadja és megpróbál a vitában elhangzottakra higgadtan válaszolni és nem a politikai 
lózungokat – amelyekből sok elhangzott –, csattogtatni. Ha jól értette a Fidesz-KDNP 
képviselőjének a szavát, akkor az volt a lényege, hogy most is emelni kellene a béreket, nincs 
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minden rendben, de bezzeg 2010. előtt sem volt minden rendben és ebben próbálnak statisztikai 
adatokat felsorolni dr. Nagy Ákos és Soós Attila képviselő urak is, hogy a baloldali kormány 
mennyi iskolát zárt be, mennyi óvodát. Ilyeneket mondtak. Ha ő ebben higgadt akar lenni, akkor 
azt tudja mondani, hogy ez, amit felsoroltak, aljas hazugság. Ez egy aljas hazugság és ez a 
legesleghiggadtabb vélemény, méghozzá azért, mert szerinte ebben az országban – a néhány itt 
lévő Fidesz-KDNP képviselőn kívül –, mindenki tudja, hogy ezeket az intézményeket nem a 
baloldali kormányok működtették. Pontosan úgy kezdte a felszólalását, hogy az önkormányzatok 
működtették, Miskolcon Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése, Debrecenben Debrecen 
Megyei Jogú Város Közgyűlése, Szegeden Szeged Megyei Jogú Város Közgyűlése. Amikor 
mondjuk Debrecenben bezártak egy iskolát nyilvánvalóan demográfiai okokból, azt nem a 
baloldali kormány zárta be, hanem a fideszes polgármester által vezetett, fideszes többségtű 
debreceni önkormányzat. Érti, hogy össze akarják mosni a szezont a fazonnal, de akkor a 
közoktatás működtetése önkormányzati feladat és hatáskör volt. Ezt a feladatot elvették az 
önkormányzatoktól, ezzel elvették a felelősséget is az önkormányzatoktól, ezért ne lepődjenek 
meg azon, hogy annál a felelősségnél – amit egy törvénymódosítással, a kétharmadot felhasználva 
magukhoz ragadtak –, a társadalom jelentős része megkérdezi, hogy ezzel a felelősséggel mi a 
helyzet. Nyilván nem lehet megkerülni a kérdést, 2010. előtt is az egyes önkormányzatok zártak 
be intézményeket, óvodákat, iskolákat. Az intézményrendszert a legtöbb önkormányzat 
megpróbálta az igényekhez igazítani és Miskolc város is ezt tette. Szakmai alapon próbálta meg 
az igényekhez igazítani, amit a képviselőtársa is felsorolt, például működött egy olyan oktatási 
osztály, amelynek pont ez volt a feladata, a szakmai elképzeléseknek a véghezvitele. Na, de miért 
volt erre szükség? Erre nyilvánvalóan azért volt szükség, mert Magyarország lakossága csökken.  
 

Veres Pál polgármester az ülés vezetését átadja  
Varga Andrea Klára alpolgármesternek. 

 
Dr. Simon Gábor: Elhangzott egy olyan mondat, hogy 2019. óta Miskolc lakossága csökkent, 
ami igaz. Kérdezi, hogy az a mondat hol hangzott el, hogy Magyarország lakossága mennyivel 
csökkent? Hogy gondolják, hogy az ország egy sziget valahol a Csendes-óceán közepén? Csökkent 
a lakosság, hiszen Magyarország lakossága csökkent. Magyarország lakossága az utolsó 
népszámlálás óta több, mint 300 ezer fővel csökkent úgy, hogy plusz 200 ezer ember, zömmel a 
környező országok magyarok lakta vidékéről bejött az országba. A korábbi adatokhoz képest 500 
ezerrel kevesebb magyar van itt, a határon belül. Kérdezi, hogy úgy gondolják, hogy az 500 ezer 
magyar úgy csökken, hogy Miskolcon növekszik a lakosság, Debrecen pedig kiürül? Miként 
gondolják ezt az egészet? Az ország lakossága csökkent és el kell mondani, hogy 1981-ben volt 
Magyarország lakosságának a csúcsa, ott volt a forduló, ekkor 10 millió 700 ezren laktak ebben az 
országban, most pedig 9 millió 600 ezren, az utolsó népszámlálás szerint. Ezek alapján el lehet 
mondani, hogy 1 millió 100 ezer fővel csökkent a lakosság. Ha 1 millió 100 ezer fővel csökkent a 
lakosság és ezzel arányosan az iskolába járó gyerekek száma is csökken, akkor teljesen természetes, 
hogy nem ugyanannyi intézményre van szükség, nem ugyanannyi óvodára, iskolára van szükség. 
Itt mindig a helyi önkormányzatoknak volt a feladata, hogy a helyi demográfiai változásokat 
lekövessék. Azokba a kérdésekbe nem megy bele, hogy a Fidesz kormányzata alatt miért ment el 
ez az 500 ezer fő, amelyet a népszámlálás is kimutat. Amikor az iskolákat kérik számon, akkor el 
kell mondania, hogy miért van az, hogy Bécsben, az általános iskolákban már magyar osztályokat 
indítanak? Van olyan iskola Bécsben, ahol a beiratkozott gyerekek gyakorlatilag 100%-a magyar. 
Egy része nem is ott lakik, hanem átjár. Nyilván azért jár át, mert a szülő úgy gondolja, hogy 
Magyarországon az oktatás annyira szuper, Bécsben meg annyira rossz, ezért inkább a szülő, hogy 
a gyerekével rosszat tegyen, áthordja Bécsbe. Nem, pontosan az ellenkezője az igaz. Az az 500 
ezer magyar, aki a Fidesz Kormány alatt elvándorolt, annak a lecsapódása sajnos Miskolc 
városánál is megjelenik, a Miskolc táblánál nem állítható meg. Brüsszel. Az elején is elmondta, 
tudta, hogy fog jönni Brüsszel, persze, Brüsszel gonosz, mert nem adja a pénzeket, mert ebből 
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emelnék a pedagógus béreket. Nyilvánvaló, hogy ez nem igaz, nyilvánvaló, hogy ez megint egy 
aljas csúsztatás. Sőt, Molnár Péter a Fidesz mantráját is elővette – amely egyáltalán nem volt téma 
–, azért nem jönnek a pénzek, mert a gonosz baloldal Brüsszelben áskálódik Magyarország ellen 
és megakadályozza. Azt szeretné tudni, hogy hogy van az, hogy az elmúlt 10 évben Brüsszelben 
mindig jobboldali többség volt? Jobboldali többség van a Parlamentben. Az állam és 
kormányfőket tömörítő Tanácsban jobboldali többség van. Nagyon ügyes ez a baloldal, hogy a 
kisebbségből a többséget is tudja arra ösztökélni, hogy ne adja Magyarországnak a pénzeket. 
Nyilvánvalóan nem erről van szó, akkor sem, ha a saját szavazóikkal ezt akarják elhitetni. Arról 
van szó, ami többször elhangzott, egyszerűen megelégelték, hogy ezt a pénzt a haverok által 
lombkorona sétányra akarják költeni, és nem Magyarország fejlesztésére. Ha ennek intézményi 
garanciái lesznek, hogy ilyen beruházások nem történnek, akkor fogják Magyarországot 
támogatni. Ennyiről van összességében szó. Szerinte nem olyan bonyolult az állam feladatának a 
biztosítása és nem kell itt nagyon sok mindennel foglalkoznia az államnak. Példaként elmondja, 
hogy nem kell itt katolikus templomot Ázsiában építeni, szerinte. Nem egyházellenes, de ezt nem 
kell. Nem kell megint az, hogy 750 millióból Szerbiában templomot építenek a magyar adófizetők 
pénzéből. Erre megint van pénz. Nem olyan bonyolult folyamat ez véleménye szerint. Mik az 
állam feladatai? Működtesse az egészségügyet rendesen. Működteti? Nem működteti, hiszen olyan 
várólisták vannak a megyei kórházban, például a kardiológián, hogy ha valaki időpontot szeretne 
kérni, akkor erre az évre, 2023-ra már nem fognak adni. Ha most szünetet kérne és felhívná emiatt 
a megyei kórházat, fogadni merne bárkivel, hogy ha kérnek egy időpontot erre az évre, akkor nem 
fognak adni. Így működik az egészségügy, de működtetni kellene az oktatást. Látják, hogy 7 éve 
az az ámokfutás, ami itt történik, az egyszerűen tarthatatlan. Működtetni és finanszírozni kell a 
társadalmi mobilitást. A társadalmi mobilitásba a közösségi közlekedés tartozik, amelybe a Fidesz 
képviselői egy forintot nem adtak. 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Kéri, hogy Frakcióvezető Úr zárja le a felszólalását. 
 
Dr. Simon Gábor: Az állam átvállalta ezt a feladatot és ennek nem tesz eleget. Ezt ki lehet 
mondani a mai Közgyűlésben. Aki azt mondja, hogy elfogadja a szolidaritási nyilatkozatot és kiáll 
a miskolci diákok és kiáll a miskolci pedagógusok mellett, az azt mondja, hogy az állam ezt a 
feladatát nem látja el. Itt ezzel a szavazással ki fog derülni, hogy ki áll a pedagógusok, és ki áll a 
diákok mellett. Az ő frakciójuk ott lesz.  
 
 
6. sürgősségi napirend:  Javaslat a Közgyűlés Rendészeti Bizottsága személyi 

összetételével kapcsolatos döntés meghozatalára 
 
Varga Andrea Klára alpolgármester: Dr. Bodnár Tibor osztályvezető urat kéri, hogy ismertesse 
az előterjesztést. 
 

Veres Pál polgármester visszaveszi az ülés vezetését. 
 
Dr. Bodnár Tibor: Köszönti a megjelenteket. Az Önkormányzat Közgyűlése hat állandó 
bizottságot hozott létre, közöttük a Rendészeti Bizottságot is. A Magyarország önkormányzatairól 
szóló törvény lehetőséget biztosít arra, hogy a képviselő-testület a bizottság személyi összetételét 
a polgármester javaslatára bármikor megváltoztathatja. Polgármester Úr élt ezzel a lehetőséggel 
és jelen előterjesztésében arra tesz javaslatot, hogy a Rendészeti Bizottságból 2023. május 25. 
napjával kerüljön visszahívásra Mezei Attila nem képviselő tag. Kéri a határozati javaslat 
megtárgyalását. 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. A vitát megnyitja a napirend felett.  
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Dr. Mokrai Mihály: Kérdezi Aljegyző Úrtól, hogy a napirendi pont miért nyílt ülésen kerül 
megtárgyalásra, ha ez személyi kérdést érint?   
 
Dr. Barva Attila aljegyző: Ez a kérdés benne is felmerült, még az ülést megelőzően és azt a 
választ kapta, hogy az érintett nem kérte a zárt ülés megtartását. Javaslatot lehet tenni a zárt ülés 
megtartására, ha úgy dönt a Közgyűlés.  
 
Dr. Mokrai Mihály: Javaslatot tesz a zárt ülés elrendelésére. 
 
Veres Pál polgármester: A javaslat úgy szólna, hogy aki a zárt ülést támogatja, az szavazzon 
igennel, aki a nyílt ülést, az pedig nemmel. Kérdezi dr. Mokrai Mihály képviselő urat, hogy ez így 
megfelelő lenne? 
 
Dr. Mokrai Mihály: Igen.  
 
Veres Pál polgármester: Kéri, szavazzanak az ügyrendi javaslatról.  
 

Megállapítja, hogy a Közgyűlés 14 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (nem szavazott: 12 fő, távol: 1 fő) mellett 
elfogadta az ügyrendi javaslatot.  

 
Veres Pál polgármester: A nyílt ülés napirendjének végére értek, a zárt ülés napirendjével 
folyatják munkájukat. Kéri, hogy akik nem a napirendi pontok kapcsán vannak jelen, hagyják el 
az üléstermet. 
 

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.  
 A nyílt ülés 13 óra 36 perckor folytatódik.  

 
 
Veres Pál polgármester: Bejelenti, hogy az ülés napirendjéről történő szavazás következik.  
 
 
Meghívó szerinti 1. napirend: Javaslat az egészségügyi alapellátási körzetek 

meghatározásáról szóló 30/2016. (XI.11.) önkormányzati 
rendelet módosítására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. A 
rendelettervezethez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. Kéri, szavazzanak. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol: 2 fő) mellett megalkotta 
a 16/2023. önkormányzati rendeletét az egészségügyi 
alapellátási körzetek meghatározásáról szóló 30/2016. 
(XI.11.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Meghívó szerinti 2. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 
Közgyűlésének a temetőkről, a temetkezési tevékenységről 
és az azokhoz kapcsolódó díjakról szóló 18/2017. (VI. 16.) 
önkormányzati rendelet módosítására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. A 
rendelettervezethez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. Kéri, szavazzanak. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett megalkotta a 17/2023. 
önkormányzati rendeletét a temetőkről, a temetkezési 
tevékenységről és az azokhoz kapcsolódó díjakról szóló 
18/2017. (VI. 16.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 
Meghívó szerinti 3. napirend: Javaslat zártkerti ingatlan belterületbe vonása tárgyában 
 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
77/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: a Miskolc, 70494/2 helyrajzi számú zártkerti ingatlan belterületbe vonása iránti 

kérelem jóváhagyása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat zártkerti 
ingatlan belterületbe vonása tárgyában” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a termőföld védelméről 

szóló 2007. évi CXXIX. törvény 15. § (2) bekezdése alapján támogatja a Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Miskolc Megyei Jogú Város Építési 
Szabályzatáról szóló 38/2022. (XII.16.) önkormányzati rendelete (a továbbiakban: 
MÉSZ) foglalt előírások szerint a Miskolc, 70494/2 helyrajzi számú – 
magántulajdonban álló – ingatlan vonatkozásában telekalakítás és építési telek kialakítása 
céljából történő belterületbe vonását, ahol a területfelhasználási cél: kertvárosias 
lakóterület („Lke-23.26.3”). 

 

2. A támogatás feltétele, hogy az ingatlantulajdonos (a továbbiakban: Kérelmező) az 
Önkormányzat által e határozat alapján külön megkötendő szerződésben előírt feltételeket 
elfogadja, és teljesítésüket az ingatlan belterületbe vonásától számított 4 éven belül vállalja. 
A szerződésnek – nem szövegszerűen – tartalmaznia kell az alábbi feltételek előírását: 
a) Az 1. pont szerinti ingatlan belterületbe vonásával összefüggésben felmerülő 

valamennyi költség és eljárási díj Kérelmezőt terheli. 
b) Kérelmező kötelezettséget vállal arra, hogy az 1. pont szerinti ingatlan belterületbe 

vonását követően kialakuló új ingatlant a saját tulajdonában álló, Miskolc, 24112/2 
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helyrajzi számú ingatlanával telekalakítási eljárás keretében egyesíti (a kialakuló új 
ingatlan a továbbiakban: építési telek), és annak valamennyi költségét viseli. 

c) Kérelmező a MÉSZ rendelkezéseire figyelemmel elismeri és tudomásul veszi, hogy az 
építési telek kialakításához szükséges út és közmű létesítésének költségei az érintett 
ingatlantulajdonost terheli. 

d) Kérelmező az építési telek vonatkozásában az országos településrendezési és építési 
követelményekről szóló 253/1997. (XII.20.) Korm.rendelet 8. §-a és a MÉSZ 
rendelkezéseinek megfelelő közművek kialakítására és az ezzel, valamint a 
közműkapcsolati pontok kialakításával kapcsolatos valamennyi költség (ideértve a már 
meglévő közműcsatlakozási pontok esetleges áthelyezésének költségeit is) viselésére 
kötelezettséget vállal. 
A MÉSZ 26. § (1) bekezdése értelmében a Kérelmező teljesítésének elfogadásához 
szükséges közművesítettség mértéke: teljes. 

e) Kérelmező kötelezettséget vállal arra, hogy amennyiben bármely út, bármely ingatlan 
közművesítése kapcsán bármilyen tekintetben érintett, a megvalósítás előtt, a tervezési 
folyamat során felveszi a kapcsolatot az Önkormányzattal és kizárólag az 
Önkormányzat által írásban jóváhagyott tervek vagy az Önkormányzat által e tárgyban 
kibocsátott engedély birtokában végez bármiféle, az utat érintő munkafolyamatot 
(különös tekintettel a burkolat megbontására, a vezetékek, csövek, kábelek 
elhelyezésére, a burkolat helyreállítására). Az út megbontásával és az út megfelelő – 
stabilitást biztosító, legalább zúzalékos szintű – helyreállításával járó valamennyi 
költség viselésére kötelezettséget vállal. 

 

3. A Közgyűlés a Polgármester feladataként határozza meg, hogy a Kérelmezőt értesítse e 
határozatban foglalt döntésről és a feltételekről. 
 

4. A Közgyűlés a Polgármester feladataként határozza meg, hogy a kérelmező 3. pont 
szerinti értesítésre történő visszajelzését követően gondoskodjon az 1. pontban rögzített 
ingatlan tulajdonosával kötendő, a 2. pontban foglalt és a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata Közgyűlésének 59/2018. (V.17.) számú határozatában megfogalmazott 
feltételrendszert tartalmazó megállapodás megkötéséről, valamint a szerződés hatályba 
lépését követően az ingatlanra vonatkozó belterületbe vonási kérelem Borsod-Abaúj-
Zemplén Vármegyei Kormányhivatalhoz történő benyújtásáról. 

 

Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:   Az 1. és 2. pont tekintetében azonnal. 

A 3. pont tekintetében a határozat meghozatalától 
számított 30 nap. 
A 4. pont tekintetében folyamatos.  

 
 
Meghívó szerinti 4. napirend: Javaslat a Miskolc Déli Tudományos és Technológiai Park 

területén létrehozott víziközmű vagyontárgyak közcélú 
adományként történő térítésmentes vagyonátvételére 

 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük.  

 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  
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78/2023. (V.25.) számú határozatot 
 
Tárgy: A Miskolc Déli Tudományos és Technológiai Park területén létrehozott víziközmű 

vagyontárgyak közcélú adományként történő térítésmentes vagyonátvétele és 
ezen víziközmű vagyonelemek MIVÍZ Kft. részére történő vagyonkezelésbe adása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc 
Déli Tudományos és Technológiai Park területén létrehozott víziközmű vagyontárgyak 
közcélú adományként történő térítésmentes vagyonátvételére” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a víziközmű-szolgáltatásról 
szóló 2011. évi CCIX. törvény 6. § (1) bekezdése, valamint a 8. § (2) - (3) bekezdései 
alapján dönt a 0124/9 és 0117/2 hrsz.-on nyilvántartott ingatlanokon megvalósított 
víziközmű vagyontárgyak közcélú adományként történő térítésmentes – összesen nettó 
25.672.255,- Ft, azaz Huszonötmillió-hatszázhetvenkétezer-kettőszázötvenöt forint 
nyilvántartási értéken történő –, Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzat általi 
átvételéről. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az 1. pontban rögzített 
víziközmű vagyonelemek térítésmentes tulajdonjogának átvételével egyidejűleg dönt ezen 
víziközmű vagyonelemeknek a MIVÍZ Kft. és az Önkormányzat között 2013. október 
29. napján létrejött vagyonkezelési - üzemeltetési szerződés III. fejezetének 7. pontjában 
foglaltaknak megfelelően a szerződés 1. számú mellékletének kiegészítésével MIVÍZ Kft. 
részére történő vagyonkezelésbe adásáról. 
 

3. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a határozat 1. pontja szerinti közcélú 
adományozási szerződés előkészítésére és aláírására. 

 
Felelős:                            Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: Az 1-2 pont tekintetében azonnal, a 3. pont tekintetében a 

határozat kézhezvételét követő 30 napon belül. 
 
4. A Közgyűlés a MIVÍZ Kft. feladataként határozza meg, hogy gondoskodjon a MIVÍZ 

Kft. és az Önkormányzat között 2013. október 29. napján létrejött vagyonkezelési - 
üzemeltetési szerződés 1. számú melléklete kiegészítésének előkészítéséről. 

 
Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: MIVÍZ Kft.  
Végrehajtást felügyelő Osztály Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő:                                    a közcélú adományozási szerződés létrejöttét követő 30 nap 

 
 
Meghívó szerinti 5. napirend: Javaslat civil szervezet részére ingatlan használatának 

biztosítása tárgyában 
 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
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Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 10 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a  

 
79/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: Ingatlan közcélú adományként történő biztosítása a DIALÓG a Közösségekért 

Közhasznú Egyesület részére 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat civil 
szervezet részére ingatlan használatának biztosítása tárgyában” című előterjesztést és a 
következő határozatokat hozza: 

 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról 
szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (3) és (6) bekezdése alapján 
határozatlan időre térítésmentes használatba adja Miskolc 14315 hrsz-ú, természetben a 
3529 Miskolc, Felsőruzsin körúton található 1230 m2 térmértékű ingatlant a DIALÓG a 
Közösségekért Közhasznú Egyesület (székhely: 3524 Miskolc, Jósika utca 12. 1/1., a 
továbbiakban: Egyesület) részére. 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 
rögzített ingatlan használatát a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 11. pontja szerinti helyi környezet- és 
természetvédelmi feladatok ellátásának elősegítése céljából biztosítja. 
 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 
rögzített ingatlan használatát 2023. június 1. napjától határozatlan időre – de legfeljebb a 
támogatott közfeladat ellátásának időtartamára – 6 hónapos rendes felmondási idő 
kikötésével biztosítja. 
 

4. A kedvezményezett szervezet köteles a szerződéskötéskor igazolni, hogy a nemzeti 
vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 3. § (1) bekezdés 1. pontja szerint átlátható 
szervezetnek minősül. E tényben bekövetkező változásról a kedvezményezett szervezet 
köteles az Önkormányzatot haladéktalanul értesíteni. 
 

5. Az önkormányzati ingatlan használata során a kedvezményezett szervezet köteles az 
ingatlanhasználattal felmerülő költségek viselésére. 
 

6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 
rögzített ingatlan használatát az általános forgalmi adóról szóló 2007. évi CXXVII. törvény 
259. § 9/A. pontjában meghatározott közcélú adományként biztosítja. A jogosultság alanyi 
feltételeinek fennállását a kedvezményezett szervezet a szerződéskötéssel egyidejűleg 
köteles igazolni. E tényben bekövetkező változásról a kedvezményezett szervezet az 
Önkormányzatot haladéktalanul köteles értesíteni. Amennyiben a közcélú adományozás 
alanyi feltételei nem állnak fenn, vagy abban változás következik be, úgy a 
kedvezményezett szervezet köteles a felmerülő Áfát az Önkormányzat részére megtéríteni. 

7. A kedvezményezett szervezetnek a szerződésben kötelezettséget kell vállalnia arra, hogy a 
közfeladat ellátásról minden évben szakmai beszámolót készít az Önkormányzat felé a 
tárgyévet követő év május 31. napjáig. Ezen kötelezettség teljesítésének elmaradása esetén 
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az Önkormányzat javára az ingatlanhasználattal kapcsolatos szerződés tekintetében az 
azonnal felmondás lehetőségét kell biztosítani.  
 

8. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 
Polgármestert, hogy a Vagyonrendelet 17. § b) pontja alapján, a Miskolc Holding Zrt. útján 
gondoskodjon a szerződésnek a jelen határozatban meghatározott feltételekkel, illetve a 
nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 11. § (11)-(12) bekezdései szerinti 
feltételek megtartása mellett történő előkészítéséről, megszövegezéséről és megkötéséről. 
 

Felelős:                            Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: Az 1-7 pont tekintetében azonnal, a 8. pont tekintetében a 

határozat kézhezvételét követő 30 napon belül. 
 

 
Meghívó szerinti 6. napirend: Javaslat nevelési-oktatási intézmények feladatainak ellátását 

szolgáló, önkormányzati tulajdonban álló ingó és ingatlan 
vagyon egyházi fenntartók tulajdonába adására 

 
Veres Pál polgármester: Négy határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, hogy szavazzanak 
az első határozati javaslatról, melynek tárgya: nevelési-oktatási intézmény feladatainak ellátását 
szolgáló, önkormányzati tulajdonban álló ingó és ingatlan vagyon tulajdonjogának a Tiszáninneni Református 
Egyházkerület, mint intézményfenntartó részére történő ingyenes átadása. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 20 igen, 3 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (nem szavazott: 2 fő, távol: 2 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a  

 
80/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: nevelési-oktatási intézmény feladatainak ellátását szolgáló, önkormányzati 

tulajdonban álló ingó és ingatlan vagyon tulajdonjogának a Tiszáninneni 
Református Egyházkerület mint intézményfenntartó részére történő ingyenes 
átadása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat nevelési-
oktatási intézmények feladatainak ellátását szolgáló, önkormányzati tulajdonban álló 
ingó és ingatlan vagyon egyházi fenntartók tulajdonába adására” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (5) bekezdése, valamint az egyházak hitéleti és 
közcélú tevékenységének anyagi feltételeiről szóló 1997. évi CXXIV. törvény 11/A. § (1) 
bekezdése alapján akként dönt, hogy a Komlóstetői Református Általános Iskola nevelési-
oktatási feladatainak ellátása céljából a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
tulajdonában álló, Miskolc 23585/1 helyrajzi számon nyilvántartott, „kivett általános 
iskola” megnevezésű, 15 224 m2 alapterületű, természetben 3533 Miskolc, Olvasztár utca 
1. szám alatt található ingatlan tulajdonjogát, továbbá az ingatlanon található és az ingatlan 
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rendeltetésszerű működéséhez, valamint az intézmény működtetéséhez szükséges 
ingóságokat, eszközöket, épülettartozékokat és felszereléseket közcélú adományként 
ingyenesen a Tiszáninneni Református Egyházkerület mint intézményfenntartó 
tulajdonába adja. 
 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a határozat 1. pontja szerinti, az egyházak 
hitéleti és közcélú tevékenységének anyagi feltételeiről szóló 1997. évi CXXIV. 
törvényben rögzített feltételeknek megfelelő közcélú adományozási szerződés 
előkészítésére és aláírására. 
 

Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Közreműködik: az átruházott vagyonnak az Önkormányzat számviteli 

nyilvántartásából történő kivezetése vonatkozásában: 
Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:   1. pont tekintetében azonnal 
2. pont tekintetében 2023. augusztus 18.  

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya: nevelési-oktatási intézmény feladatainak ellátását szolgáló, önkormányzati 
tulajdonban álló ingó és ingatlan vagyon tulajdonjogának a Miskolci Egyházmegye Közfeladatellátó Intézményi 
Fenntartója, mint intézményfenntartó részére történő ingyenes átadása. Kéri, szavazzanak. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 20 igen, 3 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (nem szavazott: 2 fő, távol: 2 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a  

 
81/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: nevelési-oktatási intézmény feladatainak ellátását szolgáló, önkormányzati 

tulajdonban álló ingó és ingatlan vagyon tulajdonjogának a Miskolci 
Egyházmegye Közfeladatellátó Intézményi Fenntartója mint intézményfenntartó 
részére történő ingyenes átadása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat nevelési-
oktatási intézmények feladatainak ellátását szolgáló, önkormányzati tulajdonban álló 
ingó és ingatlan vagyon egyházi fenntartók tulajdonába adására” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (5) bekezdése, valamint az egyházak hitéleti és 
közcélú tevékenységének anyagi feltételeiről szóló 1997. évi CXXIV. törvény 11/A. § (1) 
bekezdése alapján akként dönt, hogy a Fáy András Görögkatolikus Technikum és 
Szakgimnázium nevelési-oktatási feladatainak ellátása céljából a Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzatának tulajdonában álló, Miskolc 40026/40 helyrajzi számon 
nyilvántartott, „kivett iskola” megnevezésű, 10 501 m2 alapterületű, természetben a 3529 
Miskolc, Jászi Oszkár utca 1. szám alatt található ingatlan, továbbá az ingatlanon található 
és az ingatlan rendeltetésszerű működéséhez, valamint az intézmény működtetéséhez 
szükséges ingóságokat, eszközöket, épülettartozékokat és felszereléseket közcélú 
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adományként ingyenesen a Miskolci Egyházmegye Közfeladatellátó Intézményi 
Fenntartója mint intézményfenntartó tulajdonába adja. 
 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a határozat 1. pontja szerinti, az egyházak 
hitéleti és közcélú tevékenységének anyagi feltételeiről szóló 1997. évi CXXIV. 
törvényben rögzített feltételeknek megfelelő közcélú adományozási szerződés 
előkészítésére és aláírására. 
 

Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Közreműködik: az átruházott vagyonnak az Önkormányzat számviteli 

nyilvántartásából történő kivezetése vonatkozásában: 
Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:   1. pont tekintetében azonnal 
2. pont tekintetében 2023. augusztus 18.  

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti harmadik határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya: nevelési-oktatási intézmények feladatainak ellátását szolgáló, önkormányzati 
tulajdonban álló ingó és ingatlan vagyon tulajdonjogának az Egri Főegyházmegye, mint intézményfenntartó részére 
történő ingyenes átadása. Kéri, szavazzanak. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 20 igen, 3 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (nem szavazott: 2 fő, távol: 2 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti III. határozati javaslatot és meghozta a  

 
82/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: nevelési-oktatási intézmények feladatainak ellátását szolgáló, önkormányzati 

tulajdonban álló ingó és ingatlan vagyon tulajdonjogának az Egri Főegyházmegye 
mint intézményfenntartó részére történő ingyenes átadása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat nevelési-
oktatási intézmények feladatainak ellátását szolgáló, önkormányzati tulajdonban álló 
ingó és ingatlan vagyon egyházi fenntartók tulajdonába adására” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (5) bekezdése, valamint az egyházak hitéleti és 
közcélú tevékenységének anyagi feltételeiről szóló 1997. évi CXXIV. törvény 11/A. § (1) 
bekezdése alapján akként dönt, hogy  
 
- a Vörösmarty Mihály Katolikus Általános Iskola és Óvoda nevelési-oktatási 

feladatainak ellátása céljából a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
tulajdonában álló, Miskolc 3700/31 helyrajzi számon nyilvántartott, „kivett általános 
iskola és udvar” megnevezésű, 9987 m2 alapterületű, természetben 3530 Miskolc, 
Mádai Lajos u. 2. szám alatt található, a Miskolc 3700/32 helyrajzi számon 
nyilvántartott, „kivett napközi otthon” megnevezésű, 370 m2 alapterületű, 
természetben 3530 Miskolc, Mádai Lajos u. 2/A. szám alatt található, valamint a 
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Miskolc 3700/36 helyrajzi számon nyilvántartott „kivett óvoda” megnevezésű, 2064 
m2 alapterületű, természetben 3530 Miskolc, Vörösmarty Mihály u. 24. szám alatt 
található ingatlanokat, továbbá az ingatlanokon található és az ingatlanok 
rendeltetésszerű működéséhez, az intézmény működtetéséhez szükséges ingóságokat, 
eszközöket, épülettartozékokat és felszereléseket,  
 

-  a Diósgyőri Szent Ferenc Római Katolikus Általános Iskola és Óvoda nevelési-
oktatási feladatainak ellátása céljából a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának tulajdonában álló, Miskolc 31864 helyrajzi számon nyilvántartott, 
„kivett általános iskola” megnevezésű, 8358 m2 alapterületű, természetben 3535 
Miskolc, Móra Ferenc utca 1/A. szám alatt található ingatlant, továbbá az ingatlanon 
található, az ingatlan rendeltetésszerű működéséhez, illetve az intézmény 
működtetéséhez szükséges ingóságokat, eszközöket, épülettartozékokat és 
felszereléseket, 

 
- a Gárdonyi Géza Katolikus Általános Iskola és Óvoda nevelési-oktatási feladatainak 

ellátása céljából a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának tulajdonában álló, 
Miskolc 41102 helyrajzi számon nyilvántartott, „kivett általános iskola” megnevezésű, 
7173 m2 alapterületű, természetben 3508 Miskolc, Szeretet utca 5. szám alatt található 
ingatlant, továbbá az ingatlanon található, az ingatlan rendeltetésszerű működéséhez, 
illetve az intézmény működtetéséhez szükséges ingóságokat, eszközöket, 
épülettartozékokat és felszereléseket 

 
közcélú adományként ingyenesen az Egri Főegyházmegye mint intézményfenntartó 
tulajdonába adja. 
 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a határozat 1. pontja szerinti, az egyházak 
hitéleti és közcélú tevékenységének anyagi feltételeiről szóló 1997. évi CXXIV. 
törvényben rögzített feltételeknek megfelelő közcélú adományozási szerződés 
előkészítésére és aláírására. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Közreműködik: az átruházott vagyonnak az Önkormányzat számviteli 

nyilvántartásából történő kivezetése vonatkozásában: 
Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:   1. pont tekintetében azonnal 
2. pont tekintetében 2023. augusztus 18.  

 
 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti negyedik határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya: nevelési-oktatási intézmény feladatainak ellátását szolgáló, önkormányzati 
tulajdonban álló ingó és ingatlan vagyon tulajdonjogának a Nyitott Ajtó Baptista Központ, mint 
intézményfenntartó részére történő ingyenes átadása. Kéri, szavazzanak. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 20 igen, 3 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (nem szavazott: 2 fő, távol: 2 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti IV. határozati javaslatot és meghozta a  
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83/2023. (V.25.) számú határozatot 
 
Tárgy: nevelési-oktatási intézmény feladatainak ellátását szolgáló, önkormányzati 

tulajdonban álló ingó és ingatlan vagyon tulajdonjogának a Nyitott Ajtó Baptista 
Központ mint intézményfenntartó részére történő ingyenes átadása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat nevelési-
oktatási intézmények feladatainak ellátását szolgáló, önkormányzati tulajdonban álló 
ingó és ingatlan vagyon egyházi fenntartók tulajdonába adására” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (5) bekezdése, valamint az egyházak hitéleti és 
közcélú tevékenységének anyagi feltételeiről szóló 1997. évi CXXIV. törvény 11/A. § (1) 
bekezdése alapján akként dönt, hogy a Miskolci Nyitott Ajtó Baptista Általános Iskola és 
Óvoda nevelési-oktatási feladatainak ellátása céljából a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának tulajdonában álló, Miskolc 23484/4 helyrajzi számon nyilvántartott, 
„kivett általános iskola” megnevezésű, 10 799 m2 alapterületű, természetben a 3533 
Miskolc, Téglagyári utca 3. szám alatt található, valamint a Miskolc 23443/13 helyrajzi 
számon nyilvántartott, „kivett udvar és egyéb épület 3 db” megnevezésű, 2394 m2 
alapterületű, természetben a 3533 Miskolc, Kabar u. 1. szám alatt található ingatlanokat, 
továbbá az ingatlanokon található, az ingatlanok rendeltetésszerű működéséhez, illetve az 
intézmény működtetéséhez szükséges ingóságokat, eszközöket, épülettartozékokat és 
felszereléseket közcélú adományként ingyenesen a Nyitott Ajtó Baptista Központ mint 
intézményfenntartó tulajdonába adja. 
 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a határozat 1. pontja szerinti, az egyházak 
hitéleti és közcélú tevékenységének anyagi feltételeiről szóló 1997. évi CXXIV. 
törvényben rögzített feltételeknek megfelelő közcélú adományozási szerződés 
előkészítésére és aláírására. 
 

Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Közreműködik: az átruházott vagyonnak az Önkormányzat számviteli 

nyilvántartásából történő kivezetése vonatkozásában: 
Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:   1. pont tekintetében azonnal 
2. pont tekintetében 2023. augusztus 18.  

 
 
Meghívó szerinti 7. napirend:  Javaslat a Miskolc Térségi Konzorcium 

hulladékgazdálkodási feladatának ellátását szolgáló 

vagyonával kapcsolatos döntések meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Két határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, hogy szavazzanak az 
első határozati javaslatról, melynek tárgya: A Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási 
Önkormányzati Társulás és a Miskolc Térségi Konzorciumot alkotó tagönkormányzatok közötti bérleti szerződés 
megkötése. 
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(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a  

 
84/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: A Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás és a 

Miskolc Térségi Konzorciumot alkotó tagönkormányzatok közötti bérleti 
szerződés megkötése 

 
A Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
Miskolc Térségi Konzorcium hulladékgazdálkodási közfeladat ellátását szolgáló 
vagyonával kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő 
határozatot hozza: 
 
 

1. A Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jelen határozat 
melléklete szerinti tartalommal elfogadja a Miskolc Térségi Konzorciumot alkotó 
tagönkormányzatok és a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás 
között 2023. július 1. napjával hatályba lépő bérleti szerződés megkötését. A szerződés 
érvényességének feltétele, hogy a bérbeadásra kerülő osztatlan közös vagyonnal kapcsolatos 
valamennyi döntést a konzorciumot alkotó települések önkormányzatának képviselő-
testületei is meghozzák, és a határozati kivonatok Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata részére megküldésre kerüljenek. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya: A Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás és a 
Miskolc Térségi Konzorciumot alkotó tagönkormányzatok közötti 131.328/2019. iktatószámú bérleti 
szerződés megszüntetése. Kéri, szavazzanak. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a 

 
85/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: A Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás és a 

Miskolc Térségi Konzorciumot alkotó tagönkormányzatok közötti 131.328/2019. 
iktatószámú bérleti szerződés megszüntetése 

 
A Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
Miskolc Térségi Konzorcium hulladékgazdálkodási közfeladat ellátását szolgáló 
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vagyonával kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő 
határozatot hozza: 
 

1. A Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jelen határozat 
melléklete szerinti tartalommal elfogadja a Miskolc Térségi Konzorciumot alkotó 
tagönkormányzatok és a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás 
közötti, 131.328/2019. iktatószámú bérleti szerződés 2023. június 30. napjával, közös 
megegyezéssel történő megszüntetését. A szerződés közös megegyezéssel történő 
megszüntetése érvényességének feltétele, hogy az osztatlan közös vagyonnal kapcsolatos 
döntést valamennyi, a konzorciumot alkotó település önkormányzatának képviselő-testülete 
is meghozza, és a határozati kivonatok Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata részére 
megküldésre kerüljenek. 

 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 8. napirend:  Javaslat vis maior támogatással kapcsolatos döntések 

meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Két határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, hogy szavazzanak az 
első határozati javaslatról, melynek tárgya: a „Miskolc, Csalogány u. 11-13. előtti 2364. hrsz. partfal 
suvadás” című vis maior pályázat (EBR42 azonosítója: 595115) benyújtására vonatkozóan a Közgyűlés utólagos 
tájékoztatása és jóváhagyása, a pályázathoz kapcsolódó döntések meghozatala és a pályázathoz szükséges önrész 
biztosítása. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a 

 
86/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: a „Miskolc, Csalogány u. 11-13. előtti 2364. hrsz. partfal suvadás” című vis maior 

pályázat (EBR42 azonosítója: 595115) benyújtására vonatkozóan a Közgyűlés 
utólagos tájékoztatása és jóváhagyása, a pályázathoz kapcsolódó döntések 
meghozatala és a pályázathoz szükséges önrész biztosítása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat vis maior 
támogatással kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi 
határozatot hozza.  
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése tudomásul veszi a Polgármester 
utólagos tájékoztatását a „Miskolc, Csalogány u. 11-13. előtti 2364. hrsz. partfal suvadás” 
tárgyú, vis maior pályázat benyújtásáról. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a „Miskolc, Csalogány u. 11-13. 
előtti 2364. hrsz. partfal suvadás” című, vis maior káresemény elhárítása érdekében benyújtott 
pályázathoz az alábbi, a vis maior támogatás felhasználásának részletes szabályairól szóló 9/2011. 
(II. 15.) Korm. rendelet 4. § (3) bekezdés c) pontja szerinti nyilatkozatot adja: 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kijelenti, hogy az Önkormányzat 
nem rendelkezik a közterületeire vonatkozó, káreseményhez kapcsolódó biztosítással, így annak 
a „Miskolc, Csalogány u. 11-13. előtti 2364. hrsz. partfal suvadás” című pályázat anyagához 
történő csatolása nem lehetséges.    
 
Az Önkormányzat vállalja a károsodott ingatlanoknak a költséghatékonyság és a 
megvalósíthatóság szempontjaira tekintettel történő helyreállítását. Saját erejéből a vis maior 
okozta helyzetet csak részben tudja megoldani. 
 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a „Miskolc, Csalogány u. 11-13. 
előtti 2364. hrsz. partfal suvadás” vis maior káresemény elhárítása érdekében benyújtandó 
pályázathoz az alábbi, a vis maior támogatás felhasználásának részletes szabályairól szóló 9/2011. 
(II. 15.) Korm. rendelet 4. § (3) bekezdés l) pontja szerinti nyilatkozatot adja: 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kijelenti, hogy az adott pályázat 
vonatkozásában korábban vagy azokkal egyidejűleg nem nyújtott be másik támogatási igényt. 
 
4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése tudomásul veszi és jóváhagyja, 
hogy a pályázat az alábbi forrásösszetételben került benyújtásra és felhatalmazza a Polgármestert 
a pályázat elbírálását követően a szükséges intézkedések megtételére. 
 
A megvalósítandó „Miskolc, Csalogány u. 11-13. előtti 2364. hrsz. partfal suvadás” beruházás 
teljes összege: 39.668.704,- Ft. A saját erő összege előreláthatólag 11.900.612,- Ft. A beruházási 
összköltségek 70%-ára az alábbiak szerint nyerhető támogatás: 
 

Megnevezés 

Beruházás összes költségének megosztása 

Beruházás összesen 
Vis maior pályázatból 
elnyerhető saját forrás 

kiegészítésére 
(70%) 

Fennmaradó 
biztosítandó saját erő 

(30%) 

 
„Miskolc, 

Csalogány u. 11-13. 
előtti 2364. hrsz. 
partfal suvadás” 

27.768.092,- Ft 11.900.612,- Ft 39.668.704,-  Ft 

 
5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kötelezettséget vállal arra, hogy a 
káresemény elhárításhoz szükséges 30%-os önrészt – a „Miskolc, Csalogány u. 11-13. előtti 
2364. hrsz. partfal suvadás” tárgyában benyújtott és támogatott pályázat megvalósításához 
szükséges önerő összegét a vis maior pályázat önrésze költségvetési soron rendelkezésre álló 
fedezet erejéig biztosítja. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Városfejlesztési Főosztály 
Közreműködő:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:  1-4. pontok tekintetében azonnal, 5. pont tekintetében a sikeres 

pályázat esetén azonnal 
 
 



61 
 

Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell 
döntenünk, melynek tárgya: a „Miskolc, Galagonyás sor 91. mögötti 01352. hrsz. sziklafal omlás” című 
vis maior pályázat (EBR42 azonosítója: 595114) benyújtására vonatkozóan a Közgyűlés utólagos tájékoztatása 
és jóváhagyása, a pályázathoz kapcsolódó döntések meghozatala és a pályázathoz szükséges önrész biztosítása. 
Kéri, szavazzanak. 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a 

 
87/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: a „Miskolc, Galagonyás sor 91. mögötti 01352. hrsz. sziklafal omlás” című vis 

maior pályázat (EBR42 azonosítója: 595114) benyújtására vonatkozóan a 
Közgyűlés utólagos tájékoztatása és jóváhagyása, a pályázathoz kapcsolódó 
döntések meghozatala és a pályázathoz szükséges önrész biztosítása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat vis maior 
támogatással kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi 
határozatot hozza.  
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése tudomásul veszi a Polgármester 
utólagos tájékoztatását a „Miskolc, Galagonyás sor 91. mögötti 01352. hrsz. sziklafal omlás” 
tárgyú, vis maior pályázat benyújtásáról. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a „Miskolc, Galagonyás sor 91. 
mögötti 01352. hrsz. sziklafal omlás” című, vis maior káresemény elhárítása érdekében 
benyújtott pályázathoz az alábbi, a vis maior támogatás felhasználásának részletes szabályairól 
szóló 9/2011. (II. 15.) Korm. rendelet 4. § (3) bekezdés c) pontja szerinti nyilatkozatot adja: 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kijelenti, hogy az Önkormányzat 
nem rendelkezik a közterületeire vonatkozó, káreseményhez kapcsolódó biztosítással, így annak 
a „Miskolc, Galagonyás sor 91. mögötti 01352. hrsz. sziklafal omlás” című pályázat 
anyagához történő csatolása nem lehetséges.    
 
Az Önkormányzat vállalja a károsodott ingatlanoknak a költséghatékonyság és a 
megvalósíthatóság szempontjaira tekintettel történő helyreállítását. Saját erejéből a vis maior 
okozta helyzetet csak részben tudja megoldani. 
 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a „Miskolc, Galagonyás sor 91. 
mögötti 01352. hrsz. sziklafal omlás” vis maior káresemény elhárítása érdekében benyújtandó 
pályázathoz az alábbi, a vis maior támogatás felhasználásának részletes szabályairól szóló 9/2011. 
(II. 15.) Korm. rendelet 4. § (3) bekezdés l) pontja szerinti nyilatkozatot adja: 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kijelenti, hogy az adott pályázat 
vonatkozásában korábban vagy azokkal egyidejűleg nem nyújtott be másik támogatási igényt. 
 
4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése tudomásul veszi és jóváhagyja, 
hogy a pályázat az alábbi forrásösszetételben került benyújtásra és felhatalmazza a Polgármestert 
a pályázat elbírálását követően a szükséges intézkedések megtételére. 
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A megvalósítandó „Miskolc, Galagonyás sor 91. mögötti 01352. hrsz. sziklafal omlás” 
beruházás teljes összege: 20.587.653,- Ft. A saját erő összege előreláthatólag 6.176.296,- Ft. A 
beruházási összköltségek 70%-ára az alábbiak szerint nyerhető támogatás: 
 

Megnevezés 

Beruházás összes költségének megosztása 

Beruházás összesen 
Vis maior pályázatból 
elnyerhető saját forrás 

kiegészítésére 
(70%) 

Fennmaradó 
biztosítandó saját erő 

(30%) 

 
„Miskolc, 

Galagonyás sor 91. 
mögötti 01352. 
hrsz. sziklafal 

omlás” 

14.411.357,- Ft 6.176.296,- Ft 20.587.653,-  Ft 

 
5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kötelezettséget vállal arra, hogy a 
káresemény elhárításhoz szükséges 30%-os önrészt – a „Miskolc, Galagonyás sor 91. mögötti 
01352. hrsz. sziklafal omlás” tárgyában benyújtott és támogatott pályázat megvalósításához 
szükséges önerő összegét a vis maior pályázat önrésze költségvetési soron rendelkezésre álló 
fedezet erejéig biztosítja. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Városfejlesztési Főosztály 
Közreműködő:  Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:  1-4. pontok tekintetében azonnal, 5. pont tekintetében a sikeres 

pályázat esetén azonnal 
 
 

Meghívó szerinti 9. napirend: Javaslat időskorúakkal foglalkozó civil szervezetek 
támogatásával kapcsolatos döntés meghozatalára 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
88/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: az időskorúakkal foglalkozó civil szervezetek támogatása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
időskorúakkal foglalkozó civil szervezetek támogatásával kapcsolatos döntés 
meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a városban 

működő nyugdíjas szervezetek részére, működési célú kiadásaikhoz az Önkormányzat a 2023. 
évi költségvetésében, a 10113473 számú, „Nyugdíjas klubok támogatása” költségvetési soron 
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szereplő keretösszeg erejéig – kérelem alapján - egyszeri, 50.000.- forint összegű, vissza nem 
térítendő támogatást nyújt az alábbi feltételek együttes fennállása esetén: 

– a kérelmet benyújtó, bejegyzett, köztartozásmentes civil szervezet Miskolc közigazgatási 
területén minimum 15 fő részvételével, legalább 3 éve igazoltan működik, 

– célja idősek érdekképviseletének ellátása, valamint az időskorúak társas kapcsolatainak 
elősegítése,  

– a jelen határozatban rögzített feltételeknek való megfelelését a kérelmet benyújtó civil szervezet 
okiratokkal alátámasztja, 

– támogatásra vonatkozó szerződés megkötését vállalja, a támogatást kizárólagosan saját tagsága, 
kulturális és társas kapcsolatai elősegítésére használja fel. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy gondoskodjon az 1. pont szerinti támogatási feltételeket tartalmazó felhívás 
közzétételéről, felhívásra benyújtott kérelmek elbírálásáról, valamint a támogatási szerződések 
megkötéséről. 

 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Stratégiai és Koordinációs Osztály 

 Határidő: 1. pont tekintetében azonnal, 2. pont tekintetében 
az 1. pont szerinti keretösszeg kimerüléséig 

 
 
 
Meghívó szerinti 10. napirend: Javaslat a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és 

Gyermekjóléti Intézmény Perecesi Területi Szolgáltatási 
Központjának megszüntetésére 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 8 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol: 2 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
89/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy:  Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény 

Perecesi Területi Szolgáltatási Központjának megszüntetése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény Perecesi Területi Szolgáltatási 
Központjának megszüntetésére” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt a Perecesi Területi 
Szolgáltatási Központ, mint nyitva álló helyiség szolgáltatásainak a megszüntetéséről. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Szociális és Köznevelési Osztály 
Határidő:    azonnal 
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2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, 
hogy az engedélyező hatóságnál a MESZEGYI székhely szolgáltatói nyilvántartás módosítását 
kezdeményezze. 
 
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Szociális és Köznevelési Osztály 
Határidő:    jogszabályban meghatározott határidőn belül 
 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése utasítja az intézményvezetőt, hogy 
gondoskodjon a jelen határozat végrehajtásával kapcsolatban felmerülő munkáltatói intézkedések 
megtételéről, az intézmény alapító okirata módosításának  és a család- és gyermekjóléti szolgáltatás 
szakmai programja módosításának előkészítéséről. 
  
Felelős:    Polgármester 
Végrehajtásért felelős:   MESZEGYI 
Határidő:    döntést követően azonnal 

 
 
Meghívó szerinti 11. napirend: Javaslat a II. Rákóczi Ferenc Könyvtár Stratégiai tervének és 

Minőségpolitikai nyilatkozatának elfogadására 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 8 nem szavazattal, 18 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
90/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: II. Rákóczi Ferenc Könyvtár Stratégiai tervének és Minőségpolitikai 

nyilatkozatának elfogadása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
a II. Rákóczi Ferenc Könyvtár Stratégiai tervének és Minőségpolitikai nyilatkozatának 
elfogadására” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat 1. melléklete szerinti 
tartalommal elfogadja a II. Rákóczi Ferenc Könyvtár 2023. - 2026. év közötti Stratégiai tervét, és 
2. melléklete szerinti tartalommal elfogadja a II. Rákóczi Ferenc Könyvtár Minőségpolitikai 
nyilatkozatát. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Kulturális és Sport Osztály   
Határidő:   azonnal 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Meghívó szerinti 12. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2022. 
évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 
szóló beszámolójának elfogadására 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 10 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
91/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2022. évi gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló beszámolójának elfogadása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata 2022. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi 
feladatainak ellátásáról szóló beszámolójának elfogadására” tárgyú előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata 2022. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 
beszámolóját jelen határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Szociális és Köznevelési Osztály 
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
Meghívó szerinti 13. napirend: Javaslat a 2022. II. félévet érintő, lejárt határidejű közgyűlési 

határozatok végrehajtásáról szóló beszámoló elfogadására 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
92/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: A 2022. II. félévet érintő, lejárt határidejű közgyűlési határozatok végrehajtásáról 

szóló beszámoló elfogadása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat  
a 2022. II. félévet érintő, lejárt határidejű közgyűlési határozatok végrehajtásáról szóló 
beszámoló elfogadására” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a lejárt határidejű közgyűlési 
határozatok végrehajtásáról szóló, 2022. évi II. féléves beszámolót a határozat melléklete szerinti 
tartalommal elfogadja. 
 
Felelős:   Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
Határidő:   azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
 
 
1. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolci Tankerületi Központ vagyonkezelési 

jogviszonyát érintő döntés meghozatalára 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 13 igen, 11 nem szavazattal, 2 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elutasította az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
93/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: a Miskolci Tankerületi Központ vagyonkezelési szerződésének módosítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Tankerületi Központ vagyonkezelési jogviszonyát érintő döntés meghozatalára” című 
előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy az 
alábbiak szerinti határozati javaslatot nem fogadja el: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat vagyonáról 
és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendeletének 11. § (1) 
bekezdése, valamint a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 109. § (6) bekezdése alapján – tekintettel arra, hogy a Miskolci Tankerületi 
Központ bevételének több mint a fele az államháztartás alrendszeréből származik – akként 
dönt, hogy a Miskolci Tankerületi Központnak a bevételekben meg nem térülő elszámolt 
értékcsökkenésnek megfelelő összeg erejéig elengedi az Önkormányzattal szemben 
fennálló, a kezelt vagyonnal összefüggő visszapótlási kötelezettségét a vagyonkezelési 
jogviszony teljes időtartamára. 

 
2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a Miskolci Tankerületi Központ és az 

Önkormányzat között fennálló vagyonkezelési szerződés 1. pont szerinti módosításának 
aláírására.  

 
Felelős:                            Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Határidő: 1. pont tekintetében azonnal 

2. pont tekintetében 2023. június 30. 
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2. sürgősségi napirend: Javaslat a CODESIC projekt keretében beszerzett munkagép 
ingyenes használatba adása tárgyában 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (nem szavazott: 1 fő, távol: 2 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
 

94/2023. (V.25.) számú határozatot 
 
Tárgy: Caterpillar 428 típusú árokásó-rakodó munkagép térítésmentes használatba adása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 
CODESIC projekt keretében beszerzett munkagép ingyenes használatba adása 
tárgyában” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:  
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat 
vagyonáról és vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII. 15.) önkormányzati rendelet 
(a továbbiakban: Vagyonrendelet) 12. § (3)-(6) bekezdése alapján akként dönt, hogy a 
Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. részére térítésmentes használatba adja a 
„Nemzetközi biztonsági kapacitások közös fejlesztése” CODESIC című, 
SKHU/1902/4.1/109 azonosító számú projekt keretein belül beszerzett Caterpillar 428 
típusú árokásó-rakodó munkagépet határozatlan időre, de legfeljebb a közfeladat 
ellátásának időtartamára az Mötv. 13. § (1) bekezdés 11. pontja szerinti közfeladat-ellátás 
elősegítése céljából.  
Használó köteles a projektben foglalt kötelezettségek viselésére. 

 
2. A Vagyonrendelet 17. § b) pontja alapján felhatalmazza a Polgármestert az 1. pont szerinti 

használati szerződés szövegének megállapítására, elfogadására, és a szerződés aláírására.  
 

Felelős:  Polgármester  
Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 
Közreműködő: Pályázati Főosztály 
Határidő: 1. pont tekintetében azonnal  

2. pont tekintetében 30 napon belül  
 
 
 
3. sürgősségi napirend: Javaslat közterületek elnevezésére 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti határozati javaslatot és meghozta a 

 
 



68 
 

95/2023. (V.25.) számú határozatot 
 
Tárgy: Közterületek elnevezése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
közterületek elnevezésére” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc 41301/17 hrsz-ú 
„kivett önkormányzati út” megnevezésű közterületnek az „Őrház utca” elnevezést 
állapítja meg. 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a 33835/11 hrsz-ú, kivett 
beépítetlen terület megnevezésű terület árkádsortól északra fekvő részének, valamint a 
33835/10 hrsz-ú kivett közterület megnevezésű terület Otthon térről „Mókus-liget”-re 
történő átnevezését állapítja meg. A 33835/11 hrsz-ú ingatlan többi részének megnevezése 
marad Otthon tér. 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 6843/3 hrsz-ú, Arany János 
u. kivett közterület megnevezésű ingatlan Mancs szobor körüli teresedésre a „Mancs tér” 
elnevezést állapítja meg. 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc egyéb belterület 
településrészben lévő, Miskolc, 11887 helyrajzi számon „kivett közterület” megjelölésű 
területnek, a Miskolc Zsolcai sor 178. sz. előtt kialakult teresedésnek a „Béka tér” 
elnevezést állapítja meg. 

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 
Polgármestert, hogy gondoskodjon a jelen határozat 1-4. pontjában meghatározott 
címkezeléshez kapcsolódó egyéb szükséges intézkedések megtételéről. 

 
Felelős: 
Végrehajtásért felelős: 
Közreműködik: 

 
 
Határidő: 

 Polgármester 
 Főépítészi Kabinet 
 Városfejlesztési Főosztály 
 Hatósági Osztály 

    Építési és Környezetvédelmi Osztály 
    a határozat 1-4. pontja esetében azonnal, 

 a határozat 5. pontja esetében jogszabályban előírt határidőn belül 
  

 
 
4. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának 

fenntartásában működő Miskolci Integrált Óvodai 
Intézmény alapító okiratának módosítására és a kapcsolódó 
intézkedések megtételére 

 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük. Kéri, 
hogy szavazzanak az első határozati javaslatról, melynek tárgya: Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának fenntartásában működő Miskolci Integrált Óvodai Intézmény alapító okiratának 
módosítása a „rövid időtartamú közfoglakoztatás” tekintetében. 
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti I. határozati javaslatot és meghozta a 
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96/2023. (V.25.) számú határozatot 
 
Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának fenntartásában működő Miskolci 

Integrált Óvodai Intézmény alapító okiratának módosítása a „rövid időtartamú 
közfoglakoztatás” tekintetében  

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzatának fenntartásában működő Miskolci Integrált 
Óvodai Intézmény alapító okiratának módosítására és a kapcsolódó intézkedések 
megtételére” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése dönt a Miskolci Integrált Óvodai Intézmény, szlovák 

nyelven: Inštitúcia Integrovaný Meterských Škôl v Miškovci (3534 Miskolc, Batsányi János 
utca 2.) megnevezésű törzskönyvi jogi személy tekintetében a Magyar Államkincstár által 
vezetett törzskönyvi nyilvántartásból hivatalból törölt „041231- Rövid időtartamú 
közfoglalkoztatás” elnevezésű kormányzati funkció kódjának 2023. június 7. napjáig az 
intézmény alapító okiratából történő törléséről.  
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt a határozati javaslat 1. 
pontjában foglalt döntéssel összefüggésben a Miskolci Integrált Óvodai Intézmény, szlovák 
nyelven: Inštitúcia Integrovaný Meterských Škôl v Miškovci  
(3534 Miskolc, Batsányi János utca 2.) alapító okiratának 2023. június 7. napjáig történő 
módosításáról a jelen határozat 1. melléklete szerinti tartalommal. A Miskolci Integrált Óvodai 
Intézmény módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát a jelen határozat 2. 
melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 
 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a 
módosító okirat és a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okirat tekintetében 
a törzskönyvi bejegyzéshez szükséges intézkedések megtételére, továbbá a Magyar 
Államkincstár által a változás-bejelentési eljárás keretében esetlegesen kiadásra kerülő 
hiánypótlási felhívásának, felszólításának a teljesítésére. 
 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Lakosságszolgálati Főosztály 
Végrehajtásban közreműködik: Önkormányzati Igazgatási Osztály  
Határidő: 1. és 2. pont szerinti döntés tekintetében: 

azonnal 
 3. pont tekintetében: jogszabályi előírások 

szerint, illetve hiánypótlás kiadása esetén a 
hiánypótlási határidő szerint 

 
/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékleté képezi./ 

 
 
Veres Pál polgármester: Az előterjesztés szerinti második határozati javaslatról kell 
dönteniük, melynek tárgya: A Miskolci Integrált Óvodai Intézmény alapító okiratának módosítása a 
Lorántffy Zsuzsanna Tagóvoda, mint feladatellátási hely 2023. szeptember 01. napjával történő megszüntetése, 
valamint a Miskolci Integrált Óvodai Intézmény 2023. szeptember 01. napjától feladatellátási helyenként 
felvehető maximális gyermeklétszáma tekintetében. Kéri, szavazzanak. 
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(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 
tartózkodás (távol: 2 fő) mellett elfogadta az előterjesztés 
szerinti II. határozati javaslatot és meghozta a 

 
97/2023. (V.25.) számú határozatot 

 
Tárgy: A Miskolci Integrált Óvodai Intézmény alapító okiratának módosítása a Lorántffy 

Zsuzsanna Tagóvoda, mint feladatellátási hely 2023. szeptember 01. napjával 
történő megszüntetése, valamint a Miskolci Integrált Óvodai Intézmény 2023. 
szeptember 01. napjától feladatellátási helyenként felvehető maximális 
gyermeklétszáma tekintetében 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzatának fenntartásában működő Miskolci Integrált 
Óvodai Intézmény alapító okiratának módosítására és a kapcsolódó intézkedések 
megtételére” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a jelen határozat 1. melléklete szerinti tartalommal 

dönt a Miskolci Integrált Óvodai Intézmény, szlovák nyelven: Inštitúcia Integrovaný 
Meterských Škôl v Miškovci (3534 Miskolc, Batsányi János utca 2.) székhelyintézménye és 
tagintézményei tekintetében a 2023. szeptember 01. napjától feladatellátási helyenként 
felvehető maximális gyermeklétszámról. 

 
2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt a Miskolci Integrált Óvodai 

Intézmény, szlovák nyelven: Inštitúcia Integrovaný Meterských Škôl v Miškovci (3534 
Miskolc, Batsányi János utca 2.) Lorántffy Zsuzsanna Tagóvodája (3533 Miskolc, Lorántffy 
Zsuzsanna utca 28.), mint  feladatellátási hely 2023. szeptember 01. napjával történő 
megszüntetéséről, valamint az intézményben jelenleg óvodai jogviszonnyal rendelkező 
gyermekeknek és az alkalmazotti közösségnek a Miskolci Integrált Óvodai Intézmény 
Diósgyőri Tagóvodája 
(3534 Miskolc, Árpád út 4/a.) részéről történő egyidejű átvételéről és a köznevelési 
feladatoknak a befogadó intézményben történő további ellátásáról.    

 
3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt a határozati javaslat 1. és 2. 

pontjában foglalt átszervezéssel kapcsolatos döntésekkel összefüggésben a Miskolci Integrált 
Óvodai Intézmény, szlovák nyelven: Inštitúcia Integrovaný Meterských Škôl v Miškovci  
(3534 Miskolc, Batsányi János utca 2.) alapító okiratának 2023. szeptember 01. napjától 
történő módosításáról a jelen határozat 2. melléklete szerinti tartalommal. A Miskolci Integrált 
Óvodai Intézmény módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát a jelen 
határozat 3. melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 
4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a 

módosító okirat és a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okirat tekintetében 
a törzskönyvi bejegyzéshez szükséges intézkedések megtételére, továbbá a Magyar 
Államkincstár által a változás-bejelentési eljárás keretében esetlegesen kiadásra kerülő 
hiánypótlási felhívásának, felszólításának a teljesítésére. 

 
Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Lakosságszolgálati Főosztály 
Végrehajtásban közreműködik: Önkormányzati Igazgatási Osztály 
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 MIÓVI Intézményvezetője 
Határidő: 1.  2. és 3. pont szerinti döntés tekintetében: 

azonnal 
 4. pont tekintetében: jogszabályi előírások 

szerint, illetve hiánypótlás kiadása esetén a 
hiánypótlási határidő szerint 

 
5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése utasítja az intézményvezetőt, 

hogy gondoskodjon a jelen határozat végrehajtásával kapcsolatban felmerülő gazdálkodási 
feladatok ellátásáról, valamint - a Kjt. 24. § (3) bekezdése és az Mt. VI. fejezetében foglaltakra 
tekintettel - a munkáltatói intézkedések megtételéről, dokumentumok elkészítéséről, továbbá 
az Nkt. 25-26. §-a és a 20/2012. (VIII. 31.) EMMI rendelet 4. § és 6. §-ban foglaltakra 
tekintettel az intézmény Szervezeti és Működési Szabályzatának, illetve Pedagógiai 
Programjának módosításáról.    
 

 Felelős: Polgármester 
 Végrehajtásért felelős: MIÓVI intézményvezetője 

 Miskolci Közintézmény-működtető Központ 
Igazgatója 

 Végrehajtást felügyeli: Lakosságszolgálati Főosztály   
 Határidő: döntés követően azonnal 
 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékleté képezi./ 
 
 
5. sürgősségi napirend: Javaslat szolidaritási nyilatkozat elfogadására  

 
Veres Pál polgármester: Egy határozati javaslatról kell dönteniük.  
 

(Szavazás) 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés 15 igen, 0 nem szavazattal, 2 
tartózkodás (nem szavazott: 9 fő, távol: 2 fő) mellett elfogadta az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot és meghozta a 
 

98/2023. (V.25.) számú határozatot 
 
Tárgy: Szolidaritási nyilatkozat elfogadása  
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 
Szolidaritási nyilatkozat elfogadására” tárgyú előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a jelen határozat melléklete szerinti 
nyilatkozat elfogadásával kinyilvánítja a sztrájkoló pedagógusokkal és diákokkal való 
szolidaritását, egyúttal a kialakult helyzet megoldása és a minőségi közoktatási rendszer kialakítása 
érdekében felkéri a Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesterét, hogy gondoskodjon a nyilatkozat 
Magyarország Kormánya részére történő megküldéséről. 

 
Felelős:  Polgármester 
Határidő: azonnal 
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Veres Pál polgármester: A szavazás végére értek. A napirendi pontokat nem érintő közérdekű 
bejelentések következnek. 
 

Felszólalók: 
 
Dr. Nagy Ákos: Két témakörben szeretne felszólalni. Az egyik, hogy úgy tájékoztatták, illetve 
úgy tapasztalták, hogy elindult a zúzalékos utak felújítása, beruházása. Megjegyzi, választókerülete 
mindig az utolsók között van. Szeretne érdeklődni, hogy a Városgazda, az egyébként 
megbeszéltek szerint, a folyamatosan fejlődő lista alapján, mikor kezdi el a 11. választókerületben 
a zúzalékos utak felújítását. Tart attól, hogy minél jobban elhúzódik ez az időszak, annál több 
utcát kell majd megjelölnie, nyilván az esőzések miatt is. A másik szintén egy közlekedéshez 
kapcsolódó probléma. Többen jelezték, hogy a Dajka és Kis-Hunyad kereszteződése gyakorlatilag 
beláthatatlan, olyan szinten balesetveszélyes, mely kapcsán személyes példával is szolgál. A jobbra 
kanyarodás nagyon nagy fokú figyelmet igényel a gyalogos és gépjárművezető részéről is. Szeretné 
megtudni, hogy van-e valami megoldás arra, hogy ott az a sarok, az a kanyarodási lehetőség 
belátható legyen. Hangsúlyozza, nagyforgalmú kereszteződés, nagyforgalmú zebra.  
 
Veres Pál polgármester: Kéri majd az illetékes osztályoknak az írásbeli válaszát.  
 
Cseléné Figula Edina: Valószínű a hírekben mindenki hallotta, hogy nagyon sajnálatos esemény 
történt a múlthéten. Egy buszbaleset Szlovákiában, amelynek magyarországi utasai voltak, és az 
utasok nagyrésze miskolci volt. Szeretné megköszönni Polgármester Úr és a Kabinet segítségét, 
hogy tartották a kapcsolatot a konzulátussal, a Megyei Kórházzal, figyelemmel kísérték a betegek 
állapotát, minden hírt megkaptak és tudtak továbbítani a hozzátartozók részére. Szeretné 
megköszönni továbbá Hegedüs Andrea országgyűlési képviselőnek is a segítségét, amit ott rögtön 
nyújtott, és azt a segítséget is, amit felajánlott a későbbiekben is. A város vezetése is próbál mind 
a hozzátartozóknak, mind a sérülteknek segíteni. Köszöni azt is, hogy kiutazhatott Pozsonyba a 
súlyos sérültekhez múlt hétvégén. A legutolsó értesülése szerint már nincs sérült a szlovákiai 
kórházban, talán ma hozzák haza a kritikus állapotban lévő nénit. Mindenkinek jobbulást, és 
mielőbbi felépülést kíván! Fizikailag és lelkileg is nagy szükség lesz minden erőre, és ehhez mind 
a hozzátartozóknak, mind a sérülteknek kitartást kíván. Továbbra is itt vannak, segítenek. 
Jobbulást kívánnak mindenkinek! 
 
Veres Pál polgármester: Megköszöni Képviselő Asszony nagy aktivitását és önfeláldozását. 
Valóban sajnálatos ez a baleset, nagyon súlyos sérültek is vannak. Reménykednek abban, hogy 
felépülnek. Jobbulást kíván nekik! 
 
Gazdusné Pankucsi Katalin: Az áprilisi Közgyűlésen tette szóvá a Garas Sámuel sétányon lévő 
büfésor sorsát. Szeretne tájékoztatást kapni arról, hogyan áll most ez a dolog, történt-e egyeztetés 
a vállalkozókkal, a jövőben mire számíthatnak, kinyithatnak-e, hiszen nemsokára átadásra kerül 
az őspark felújítása. Jó lenne, ha addig rendeződne ez a dolog. 2022 nyarán már szóvá tette, hogy 
Bükkszentlászlón az ÉMÁSZ végzett egy beruházást. Ennek a helyreállítása – Alpolgármester 
Úrral voltak kint megnézni – a mai napig nem történt meg. Köszönetét fejezi ki Durda Péter 
osztályvezető úrnak, és Ládi Attila műszaki ellenőrnek, mert tényleg sokat foglalkoznak ezzel a 
dologgal. Azt tapasztalják, hogy hiába a nagy erőfeszítés, hónapokon keresztül semmi nem 
történik. Ír az Önkormányzat egy levelet az ÉMÁSZ-nak, a cég válaszra se méltatja az 
Önkormányzatot. Azt szeretné, ha minél előbb rendeződne a bükkszentlászlói út sorsa, mert 
egyre rosszabb állapotban van.  
 
Veres Pál polgármester: Válaszadásra megadja a szót Aljegyző Úrnak. 
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Dr. Barva Attila aljegyző: A Garas Sámuel utcával kapcsolatosan írásban válaszolnak Képviselő 
Asszony részére, rövid határidővel. 
 
Veres Pál polgármester: Elmondja, hogy folynak az egyeztetések. Annyival tudja megerősíteni, 
hogy továbbra sem egyszerű a helyzet, de megoldást keresnek. Valóban ki kell nyitniuk, és 
remélhetőleg mire a park kész lesz, ez rendeződik.  
 
Deák-Bárdos Mihály: A választókerületét érintő problémákról szeretne röviden beszámolni. Az 
első és legfontosabb, hogy az elmúlt időszakban a Gyula utca, Rácz Ádám utca környékén a 
délelőtti órákban megszaporodtak azoknak az embereknek, fiataloknak a száma, akik 
iskolaidőben, illetve a helyett a játszótéren, a padokon töltik az idejüket. Sokszor félelmet keltenek 
a lakosságban. Több jelzést kapott, hogy az utcán verekednek, illetve olyan, a közösségi együttélés 
szabályait be nem tartó cselekedeteket hajtanak végre, amelyek a lakosságot megbotránkoztatják. 
Ebben kéri a Rendészet segítségét, hogy fokozottabban ellenőrizzék ezt a területet, mert a Gyula 
utca 40-52. közötti dufartos játszóteret szinte már elfoglalták ezek a fiatalok a délelőtti órákban. 
Ez lenne az első kérése a Rendészet felé, hogy fokozottan ellenőrizzenek. Másik felvetése 
Polgármester Urat is érinti, a Károly utcai forgalommal kapcsolatos. A Tüskevár Óvoda elé ki 
kellene tenni egy megállni tilos, vagy egy legalább 15 percig megállni tilos táblát, mert az olyan 
forgalmat bonyolít le a reggeli órákban, hogy az arra járók nem tudnak közlekedni, mert az autók 
végig megállnak. A Gyerekvédelmi Központ melletti parkoló autók is ezt az útszakaszt használják, 
úgyhogy ide is ki kellene tenni egy megállni tilos táblát, vagy találni valami olyan megoldást, amivel 
lehetne ezt orvosolni. Szeretne továbbá a Káli és Andor utca sarkára, egy önkormányzati 
tulajdonú telekre parkolót építeni. Jelen pillanatban annyira lenne lehetőség – ezt Durda Péter 
osztályvezető úrral egyeztették – először zúzalékkal leszórnák, és akkor már lehetne oda parkolni. 
Az Andor utca 104. és a Káli utca sarkán, ahol fekvőrendőr is van. Többször beszélték már Durda 
Úrral, hogy ebből kellene egy parkolót csinálni. Jelen pillanatban a keretéből annyi pénze lenne, 
hogy ezt zúzalékkal leszórnák. A harmadik dolog a Vasgyárral kapcsolatos, a villamos sín és 
környékének a helyzete a fűnyírással vonatkozásában. A Városgazdát kereste többízben, azt 
mondták, hogy közvetlenül a sín mellett nem ők nyírják, ezzel tisztában van. Ezt követően 
megkereste az MVK-nál Juhász János urat, aki azt mondta, hogy jelenleg nincs egy olyan ember, 
aki ezt meg tudná csinálni, lehet a Városgazda segítségét kell kérnie. Ebben mindenképpen előre 
kell lépni, mert van, hogy derékig ér a fű, és nem látják be az adott szakaszt. Kiemeli azt a részt, 
ahol a Csokigyár mellett kell bejönni, mert van, hogy beláthatatlan.  
 
Veres Pál polgármester: Kéri a Rendészet vezetését, hogy a Gyula utcai problémának nézzen 
utána. Maga is tapasztalja, elég gyakran. Kéri, az MVK és a Városgazda egyeztessen. A Károly 
utca sarkot szintén nézzék meg. Valóban nem lehet ott közlekedni már reggel, mert egyszerűen 
azt az utcát teljesen ellepik. Ezzel lehetne enyhíteni ott, hogy egy gazos önkormányzati terület így 
hasznossá válna átmenetileg. Valami megoldást ott találni kell, ő is alátámasztja.  
 
Bartha György: A 17. számú választókerület fejlesztési alapjából egy a „zöld gondolat” nevében 
egy különleges fejlesztés kezdődik a jövőhéten, magaságyásos kert telepítése. Tavaly a Kilián-déli 
lakosok közül többen megkeresték, hogy a zöldterület megőrzése, valamint a kertészkedésre való 
hajlam, és annak kiélésére hogyan tudnának segíteni, ahol egy magaságyásos kertet lehetne 
létrehozni. Az idén sikerült szárba szökkenteni az ötletet. A jövőhéten elkezdődik a telepítés, 6 
magaságyás kerül letelepítésre, mindnek megvan már a gazdája. Bízik abban, hogy ők 
méltóképpen fogják, úgy ahogy elmondták, kezelni. Abban is nagyon bízik, hogy nem lesz a 
rongálás áldozata ez a – szerinte Miskolcon egyedülálló – kezdeményezés.  
 
Barta Gábor: Négy lakossági megkeresése volt az elmúlt egy hónapban, ebből három az utak 
állapotára vonatkozott. Az egyik orvosolható lenne szerinte egy felfestéssel. A bicikliút kapcsán 
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elmondja, ami a Testvérvárosoktól a kis Tescoig terjed, nincs különválasztva a gyalogosok és a 
kerékpárosoknak a közlekedési rendje. Elmondja, hogy ebből kifolyólag volt egy kisebb baleset, 
ami után keresték meg az ott lakók, hogy elkerüljék ezeket a baleseteket, úgy gondolja, hogy lehet 
ott egy felfestést vagy valamilyen rendezést csinálni. A megfelelő szakemberekkel Durda Péter 
osztályán felveszi a kapcsolatot és szerinte egy területbejárás alatt ezt megtekintik, és 
megpróbálják megoldani ezt a problémát. A másik a Kertész utca állapota. Többször szólt miatta, 
közlekedhetetlen a páratlan oldal. Nagyon kéri a Városgazdát, hogyha lehetőségük van, menjenek 
ki, nézzék meg. Tényleg most már nem lehet az utcán úgy közlekedni, hogy valaki ne akadjon fel, 
ne menjen bele olyan kátyúba, ami egészen a küszöbig felér. Még egy kátyús probléma van, amire 
Bartha György képviselőtársa hívta fel a figyelmét, de tapasztalta már többször is, ami a 
Testvérvárosok útjának az eleje. Nagyon-nagyon kátyús a postánál, nem lehet kikerülni, már 
annyira szétjárták az autók. Reggelente óriási forgalom van az iskola miatt, a posta miatt és a 
bevásárlások miatt, valamint tudják jól, hogy azon a részen a benzinkút is terheli az utca forgalmát. 
Kéri, hogy minél gyorsabban csinálják meg. Van egy fakivágásos probléma, a Petneházy Dávid 
utca 2-4. szám lakossága kérte három darab értéktelen magoncfának a kivágását. Elmondja, hogy 
ezek nem ültetett, nem tervezett ültetésből származnak, zavarja az ott lakókat, mert már be is 
hajlik az egyik egy ablakos épülethez, a másik pedig olyan szeméttel látja el az ottani területet, 
hogy nem győzik takarítani. A főkertész visszautasította, pedig 32-en írták alá a kérelmet, hogy azt 
a károm fát vágják ki. Hangsúlyozza, nem tervezett, nem ültetett fákról van szó, ültetnek helyettük 
mást. Kéri, ne menjenek szembe a lakosság akaratával, akik többször is megkeresték ezzel 
kapcsolatban. A martin-kertvárosi Templom téren sikerült egy nagyon komoly beruházást 
létrehozni. Megújították teljes egészében, képviselői kerete terhére, a katolikus egyházzal 
vállvetve. Egy családi nap alkalmából, május 28-án, Pünkösd vasárnap lesz az átadója, melyre nagy 
szeretettel hív és vár mindenkit, főleg a gyerekeket és hozzátartozókat is. 
 
Dr. Kovács László: Több ízben jelente már, hogy a Városgazda tevékenységében nagy 
hiányosságot tudhat az, hogy a jelenlegi városvezetés, vagy a jelenlegi városgazdás vezetése alatt 
megszűntek a képviselői munkacsoportok. Kapott egy levelet az egyik választójától, aki tanárnő. 
Írta, hogy Polgármester Úrnak és a Városgazdának is elküldte ezt a levelet, melyet felolvas. 
Elmondja, válaszlevelében azt fogja írni, hogy teljesen egyetért vele, melyet többször szóvá is tett, 
hogy nem értett egyet a képviselői munkacsoport megszüntetésével. Választókerületében a 
munkacsoport vezető az a típusú ember volt, aki nagyon szeretett az emberek között járkálni, 
felvette az igényeket, szerette szolgálni az embereknek ezt a típusát. Hangsúlyozza, a lakók is nagy 
hiányát érzék, mint ahogy az a levélből is kiderült. Többször hangsúlyozták, elmondták, nem 
értenek ezzel egyet, a munkacsoport egy működő dolog volt. Szerette volna jelezni Polgármester 
Úr felé, hogy ez nemcsak saját véleménye, hanem a lakosság részéről is vannak ilyen jelzések. 
 
Veres Pál polgármester: Tudomása szerint Alpolgármester Asszonyé is.  
 
Dr. Barva Attila aljegyző: Jelezték felé, hogy a kérésre a válasz már aláírás alatt van, és egy-két 
napon belül megküldik. 
 
Dr. Kovács László: Kérdése, hogy visszaállítják a képviselői munkacsoportot? 
 
Dr. Barva Attila aljegyző: Nem, az első kérdésre. 
 
Veres Pál polgármester: Ismét megadja Képviselő Úrnak a szót. 
 
Dr. Kovács László: Ügyrendi javaslata van. Elmondja, ezt is szóvá tette egyszer. Szerinte nagyon 
rossz gyakorlatot követnek azzal, hogy a közérdekűeket a szavazás utánra teszik. Gyakorlatilag 
mindenki elmegy, a Hivatal részéről is csak az van jelen, akinek fontos itt lennie, de képviselők 
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közül is, aki felszólal, utána megy is haza. Magyarul, csak az válik közérdekűvé, aki az elsőt 
mondja, mert utána kezdenek elmenni, és a végén már csak ketten maradnak, Polgármester Úr, 
meg az, aki még éppen itt maradt. Szerinte a régi gyakorlat sokkal jobb volt, hogy meg kellett várni 
a szavazás miatt a közérdekűt. Hangsúlyozza, sokkal nagyobb rend volt a közérdekű alatt.  
 
Veres Pál polgármester: Tehát Képviselő Úr azt szeretné, hogy a szavazás elé tegyék a 
közérdekűt? Emlékszik, valóban ezt már szóvá tette Képviselő Úr. 
 
Borkuti László: Választókerületét érintően két befejezett beruházásról szeretne beszámolni. Az 
egyik, ami megépült Miskolc-Görömbölyön a Szolártsik téren a szabadtéri színpad, melyhez 
képviselői alapjából is hozzájárult. Megköszöni mindenkinek a segítséget, aki támogatta ebben. 
Elmondja, hogy a forrás nagy része Európai Uniós forrás volt. Másik bejelentése, hogy a Bárczay 
út környékén kiépült egy 12 autót befogadni képes parkolórendszer. Határidőre, lelkiismeretes 
munkát végzett a kivitelező, 1,8 millió forintos értékben valósult meg ez a beruházás. Soron 
következnek a Hejőcsabát, illetve az Hejő-parkot érintő beruházások. A Hejő-parkban egy járda 
lesüllyedés miatt egy nagyfokú, az utat is érintő csapadékvíz elvezetési probléma megoldására 
kerül sor. Az előző ciklusból hátramaradt Futó utca, Kő utca térségében egy járda felújítás. Erre 
kerül majd sor választókerületében. Több egyéb apró problémákra, amiket a lakosok jeleznek, 
arra most nem kívánja a figyelmet felhívni. 
 
Szarka Dénes: Szeretné kifejezni egyetértését Kovács képviselő úrral. Szerinte is szerencsésebb 
lenne az a gyakorlat, hogyha a közérdekűeket még a szavazás előtt elmondhatnák, nagyobb lenne 
az érdeklődés fizikailag helyben is. Szeretné felhívni a figyelmet arra, hogy a Gyereknap kapcsán 
több rendezvény is lesz az Avason. Egyrészt szombaton az avasi képviselőtársaival közösen a már 
hagyományos Mozdul az Avas rendezvény, illetve vasárnap, 28-án egy sportegyesület 
szervezésében, maga és több más intézmény segítségével egy gyereknapi mini terep duathlon 
verseny kerül megszervezésre. Elmondja, ez az első alkalom, de hagyományteremtő céllal. Sok 
szeretettel várják a sportolni vágyó gyerekeket, szülőket, hozzátartozókat. Szintén 
választókerületét érintő témában szeretné jelezni, hogy megindult már a kátyúzás a Szentgyörgy 
úton. Azt ő is szerette volna szóvá tenni, mint Barta Gábor képviselőtársa is mondott, hogy a 
Testvérvárosok útján való közlekedés nagyban érinti a Középszer utcán lakókat is. Az ottani 
területen is szeretnék, hogy ha a megkezdődött kátyúzás folytatódna, ahogy a Gesztenyés és 
Áfonyás utcán szintén szükség van a kátyúzásra. Ezeket várják az ott lakók. Fontos, hogy a mai 
nappal, valamint holnap kijavításra kerül a Középszer utca 32. szám mellett található nagy 
lépcsősor, amely a balesetveszély elhárítása érdekében tavaly már átesett egy nagyobb javításon. 
Ez azonban némi kívánnivalót hagyott maga után, elsősorban esztétikailag. Mindenesetre egy 
aszfalt borítást kapott a lépcső, tehát a balesetveszély elhárult, akadálymentessé tették. Annak 
érdekében, hogy ez a lépcső el tudja látni a funkcióját és jól is nézzen ki, ennek érdekében újabb 
munkálatok lesznek most. Kéri, hogy a munkálatok idején az ott lakók próbálják meg kerülni a 
lépcsőt, hogy ne járkálják akkor össze, amikor épp munkavégzés zajlik. Ezen kívül más járda és 
lépcső javítások is el fognak indulni, most, hogy már a jó idő is talán támogatja mindezt. A 
Szőlőskert sétányon és a Gesztenyés utcán is további járda és lépcső javítások lesznek a 
következőkben. Ebben kéri az ott lakók türelmét. Szeretné jelezni, ahogy tavaly lakossági 
fórumon a Nyíri Dániel utcán megállapodtak, elkészült a parkoló tervezése. Ennek kapcsán június 
8-án 16.00 órakor – ez majd újságban és más felületeken is megjelenik – várják az ott lakókat 
annak érdekében, hogy közösen eldöntsék a megtervezett parkoló sorsát. 
 
Bazin Levente: Néhány órával ezelőtt értesültek róla, hogy a Vasgyárban egy családi háznak a 
tetőszerkezete beomlott, a plafont is átszakította. A percekben kell, hogy írjanak Polgármester Úr 
hivatalos e-mail címére, talán megkapja. Aljegyző Asszonnyal, illetve a Miskolc Holding 
illetékesével már egyeztettek, hogy legyen hova mennie ennek a családnak. Ajánlották, hogy krízis 
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házba menjenek az estére, de ha lehet, akkor kérné a Hivatal munkatársait, hogy minél hamarabb 
próbálják ezt az ügyet segíteni, hogy szükséglakásba tudjon menni a család. Arról szeretett volna 
beszélni, hogy nemrég lehetett olvasni a hírekben, illetve tegnap közzé is tette, hogy az 1954-ben 
épült, a sokak számára Vájár Iskolaként működő vagy működött épület a Debreceni Márton téren. 
Jegyző Úr, a Hivatal által sikerül ezt az épületet újra hasznosítani, és újból életet lehelni bele 
bizonyos formában. A város irattára, illetve egyes intézmények irattára működik majd, ha a 
szemből nézik, akkor a baloldalában, a jobboldalán pedig egy tornaterem, és azt kiszolgáló 
helyiségek találhatóak. Így, hogy az irattár az Önkormányzat által lesz működtetve, így a 
költségeket megspórolva igyekeznek a tornatermet is felújítani, illetve az a jövőbeli céljuk, 
valamint azt is hasznosítani, akár a miskolciak, vagy a nagyközönség számára is. Idekapcsolódó 
információ még, hogy az odavezető, tehát a Debreceni Márton térre vezető utakat, ami részben a 
Cséti Ottó utcát érinti, aszfaltozzák. Megjegyzi, a túlsó felét épp a tavalyi évben sikerült 
leaszfaltozni, szilárd útburkolatot kapott az út, de a közelebb eső felét is, illetve, ha felfelé mennek, 
a Péch Antal utca egy részét, balkézre pedig a Finkey utca egyik részét részben újra aszfaltozzák, 
részben pedig felújítják. Tehát megoldásra talál ez is, hogy a Debreceni Márton tér új lehetőséget 
kap arra, hogy hasznosabban tudjon részt venni a város életében. Igyekeznek felújítani az egész 
városrészt, vagy a Debreceni Márton teret és az ahhoz közelebbi utcákat. 
 
Fodor Zoltán: Két témát szeretne érinteni. Egyik a Kovács képviselő úr által felvetett dolog, 
hogy milyen jó volt valamikor, hogy a képviselőknek volt képviselői munkacsoportja. Az első, 
illetve az egyik kezdeményező annak idején Kovács képviselő úr volt arról az oldalról, a másik 
oldalról pedig ő. Elmondja, minden képviselőnek voltak emberei. Nála 10 fő dolgozott, és nagyon 
sok lakossági jelzés alapján lévő munkát el tudott végezni. Kiemeli, nincs ember, ezért hárul igen 
nagy feladat a Városgazdára. Minden területen, így itt is csökkentek a létszámok. Ez úton is 
köszönetét fejezi ki a cég felé, hogy ilyen kevés emberrel is, ilyen színvonalon meg tudja oldani a 
problémákat. Másik témát pedig már Szarka képviselő úr érintette. 25 évvel ezelőtt indult útjára 
annak idején a Mozdul az Avas rendezvénysorozat. 18 évvel ezelőtt kitalálta, hogy főzőverseny is 
legyen, aminek óriási sikere van. Május 27-én 18. alkalommal kerül megrendezésre, 90 csapat 
nevezését fogadták be. Szarka Dénes, Szilágyi Szabolcs és jómaga ennek a létrehozói. Elmondja, 
hogy a kisgyerekek részére lesz ugrálóvár is, természetesen ingyenesen. A közlekedési vállalat 
támogatásával lesz a legújabb és a legrégibb busz, valamint kukás autó, tűzoltó autó, motoros 
rendőr, sőt, még a vízművek is anyagilag és ajándéktárgyakkal támogatja a rendezvényt. Mindenki 
jöhet, mindenkit szívesen látnak. 
 
Veres Pál polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező képviselő. 
Megköszöni mindenkinek a kitartást. Elmondja, nagyon jól érezte magát az elmúlt hetekben, 
amikor is ünnepelték a várost. Kicsit fájlalja, és a FIDESZ-KDNP-s képviselőtársai felé egy kérése 
is, hogy örömmel hívta és várná továbbra is a városi ünnepségeken minél nagyobb számmal 
valamennyi képviselőt. Felemelő volt az egész miskolci hét, illetve maga az ünnepi Közgyűlés is. 
Mielőtt lezárná a napirendeket, kéri Aljegyző Urat, hogy rögtön reagáljon a képviselők felvetésére.  
 
Dr. Barva Attila aljegyző: Kovács képviselő úrnak a felvetésére szeretne reagálni. A tanácskozás 
rendjének a módosítása szükséges ahhoz, hogy megcseréljék a sorrendet. Ahhoz, hogy a szavazás 
elé be tudjon jönni a közérdekű bejelentés, ahhoz módosítani szükséges az SZMSZ-t.  
 
Veres Pál polgármester: Kiegészítésként elmondja, amennyiben erre az igény megvan, akkor 
ezt megteszik, ennek semmi akadálya nincs szerinte. Megköszöni a választ.  
Még egyszer nagy szeretettel hív mindenkit a város eseményeire, rendezvényeire, ünnepségeire. 
Valóban kellemes volt, ami volt is. Hétvégén gyereknap és Pünkösd. Ahogy a programokat 
hallhatták, szinte minden választókerületben, vagy összefog több választókörzet és közös 
programok lesznek. Várnak mindenkit szeretettel! Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a soron 
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következő ülésükre előre láthatólag 2023. június 22-én, tehát egy héttel előbb, mint az utolsó 
csütörtök, kerül sor. Ez szintén egy képviselői kérés volt, és előre hozták június 29-ről 22-re. Így 
rövidül az előkészítési idejük, de igyekezni fognak. Megköszöni mindenki munkáját, jó egészséget 
és további kellemes napot kíván mindenkinek. Az ülést 14 óra 24 perckor bezárja.  

 

k.m.f. 

 

 

 Dr. Barva Attila Veres Pál 

 aljegyző polgármester 


